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Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 46121 (11/POC-008488)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o cumprimento por parte da Xunta de Galicia da Lei de transparencia e bo goberno no caso
da contratación dunha exconselleira pola empresa Greenalia 169542

ı 46123 (11/POC-008489)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre as medidas que debe tomar a Xunta de Galicia para evitar que se repitan os incendios na
parcela da empresa Inversiones Castro Veira, en Figueroa, no concello de Arteixo 169545

ı 46125 (11/POC-008490)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da información á opinión pública e aos grupos
parlamentarios acerca da situación legal das intalacións da antiga fábrica de Pontesa 169548

ı 46127 (11/POC-008491)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre as actuacións que deber levar a cabo a Xunta de Galicia respecto das deficiencias do servizo
de transportes do lote XG-807 co obxecto de garantir o cumprimento do contrato pola empresa
concesionaria 169552

ı 46129 (11/POC-008492)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre as infraestruturas de comunicacións e o transporte público da Costa da Morte e Bergantiños

169555
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ı 46131 (11/POC-008493)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para resolver as deficiencias do servizo público
de transporte por estrada nas comarcas de Ferrolterra e das Mariñas na súa conexión coa Coruña

169562
ı 46133 (11/POC-008494)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre as previsións do Goberno galego para frear e reverter a situación de degradación da zona
húmida de San Lázaro, no concello de Noia 169566

ı 46135 (11/POC-008495)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a previsión de construír unha rotonda na estrada AC-116 ao seu paso pola parroquia do Val,
no concello de Narón 169570

ı 46136 (11/POC-008502)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia en materia de bibliotecas 169573

ı 46137 (11/POC-008503)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a elaboración por parte da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Uni-
versidades dun plan para mellorar a eficiencia na xestión académica 169578

ı 46140 (11/POC-008504)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a exclusión das direccións dos centros superiores da composición do Consello Galego de En-
sinanzas Artísticas Superiores 169581

ı 46157 (11/POC-008505)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre a situación de deterioración das infraestruturas do IES Concepción Arenal, en Ferrol, e as
previsións da Xunta de Galicia respecto da súa reparación 169584

ı 46159 (11/POC-008506)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre o reforzo por parte da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universi-
dades dos equipos de orientación específicos 169587
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ı 46161 (11/POC-008507)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e Queixas Zas, Mercedes
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa torre de Caldaloba, no concello de Cospeito 169590

ı 46171 (11/POC-008508)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pérez López, Noelia e 6 máis
Sobre as accións que está a desenvolver o Goberno galego para favorecer a incorporación ao mer-
cado laboral das persoas desempregadas 169592

ı 46175 (11/POC-008509)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Queixas Zas, Mercedes
Sobre a solicitude do Concello de Crecente á Dirección Xeral de Patrimonio dun informe en relación
co proxecto de remodelación da praza Ana Pastor 169595

ı 46177 (11/POC-008510)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e Rodil Fernández, Olalla
Sobre as accións que está a desenvolver o Goberno galego para avanzar na igualdade entre as mu-
lleres e os homes nos sectores culturais 169598

ı 46179 (11/POC-008511)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as obras necesarias nos centros de educación infantil e primaria da Gándara e da Solaina,
no concello de Narón 169601

ı 46181 (11/POC-008512)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Carreira Pazos, Iria e 2 máis
Sobre as previsións respecto da dotación de persoal sanitario no concello de Frades 169504

ı 46183 (11/POC-008513)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre as previsións respecto da dotación de persoal facultativo de especialidades no Hospital Co-
marcal de Monforte de Lemos 169507

ı 46184 (11/POC-008514)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a situación da atención primaria na área de Ferrol, nomeadamente nos servizos de pediatría
e de urxencias 169511
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ı 46187 (11/POC-008515)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia para resolver o problema dos ascensores e dos baños
do Centro de Saúde de Narón 169515

ı 46189 (11/POC-008516)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as condicións laborais das traballadoras do servizo de axuda no fogar 169518

ı 46190 (11/POC-008517)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o novo modelo de residencias anunciado pola Xunta de Galicia 169521

ı 46191 (11/POC-008518)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre as cifras que evidencian a feminización da pobreza e as medidas da Xunta de Galicia para
paliar esta situación 169524

ı 46193 (11/POC-008519)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da limitación do uso das prórrogas dos contratos
públicos 169527

ı 46194 (11/POC-008520)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da falta de medios e persoal nos xulgados do par-
tido xudicial da Coruña 169530

ı 46195 (11/POC-008521)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as consideracións por parte do Goberno galego respecto da perda de galeguidade da em-
presa Fenosa, así como sobre as medidas que ten previstas para que a empresa manteña os postos
de traballos e o seu centro operativo na Coruña 169533

ı 46196 (11/POC-008522)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o importe do financiamento da Xunta de Galicia ao concerto de C. Tangana e o número de
entradas de balde entregadas pola organización do concerto do 23 de agosto en Vigo 169535

XI lexislatura. Número 436. 12 de xaneiro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

169517

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


ı 46197 (11/POC-008523)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as causas do atraso na aprobación do Plan reitor de uso e xestión do parque natural das Fra-
gas do Eume 169537

ı 46198 (11/POC-008524)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de implantar nos centros educativos a educación ambiental

169640
ı 46199 (11/POC-008525)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Otero Lago, Noelia
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de implantar nos centros educativos a educación ambiental

169643
ı 46200 (11/POC-008526)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego de crear un centro educativo de ensino secundario en Culleredo

169646
ı 46201 (11/POC-008527)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os mecanismos do Goberno galego para levar a cabo un control de xestión da Administración
pública autonómica 169548

ı 46202 (11/POC-008528)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis
Sobre a postura do Goberno galego en relación coa protección do territorio do impacto ambiental
do sector eólico 169550

ı 46203 (11/POC-008529)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os niveis de protección ambiental en Galicia 169553

ı 46204 (11/POC-008530)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para evitar a deterioración do ecosistema constituído pola
lagoa e a praia de Baldaio 169556

ı 46205 (11/POC-008531)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
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Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a corta indiscriminada nun espazo protexido
como a Ribeira Sacra 169558

ı 46206 (11/POC-008532)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a reiteración das prórrogas dos contratos públicos 169660

ı 46207 (11/POC-008533)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar a continuidade da Casa de Galicia en Montevideo

169663
ı 46208 (11/POC-008534)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o dereito á información pública 169665

ı 46209 (11/POC-008535)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as máscaras recibidas polo Servizo Galego de Saúde da empresa Sibucu, S.L. 169668

ı 46210 (11/POC-008536)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a prórroga sistemática de contratos polo Servizo Galego de Saúde 169670

ı 46211 (11/POC-008537)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración por parte do Goberno de Galicia da utilización dos fondos europeos que debe-
rían ter por finalidade rexenerar o encoro das Conchas, en Bande 169672

ı 46212 (11/POC-008538)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para levar a cabo a ampliación da Rede Natura 169674

ı 46213 (11/POC-008539)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación co impacto ambiental dos proxectos eólicos previstos

169676
ı 46214 (11/POC-008540)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
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Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa elaboración dos plans de recuperación de
especies en perigo de extinción 169679

ı 46215 (11/POC-008541)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación cos danos medioambientais en catro encoros ob-
xecto de expediente sancionador 169681

ı 46216 (11/POC-008542)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa política para conservar o bosque au-
tóctono 169685

ı 46217 (11/POC-008543)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a postura da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades respecto
da carencia de persoal e de recursos nos centros educativos da comarca da Coruña 169689

ı 46218 (11/POC-008544)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da dotación dun marco xurídico axustado a dereito
para o sector eólico 169691

ı 46219 (11/POC-008545)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a presentación da declaración dunha exconselleira ante a Oficina de Incompatibilidades e
Boas Prácticas da Xunta de Galicia 169695

ı 46220 (11/POC-008546)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión da Xunta de Galicia respecto dos procesos xudiciais derivados do chamado “caso
Bárcenas” 169697

ı 46221 (11/POC-008547)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración por parte do Goberno galego respecto da afirmación da Comisión Europea
relativa ao incumprimento dos requisitos da Directiva Hábitats polo Plan director para a xes-
tión dos espazos da Rede Natura 2000 elaborado pola Xunta de Galicia e as previsións verbo
da súa ampliación 169701
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ı 46222 (11/POC-008548)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o risco que representa a gripe aviaria en Galicia como importante ruta de paso de aves mi-
gratorias e as medidas adoptadas para o seu control 169703

ı 46223 (11/POC-008549)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a adopción de medidas por parte do Goberno de Galicia en relación co cumprimento das
obrigas derivadas da Directiva sobre nitratos da Unión Europea de 1991 169705

ı 46224 (11/POC-008550)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as actuacións realizadas ou previstas pola Xunta de Galicia para a protección das zonas
húmidas 169707

ı 46225 (11/POC-008551)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o atraso na remisión ao Goberno do Estado por parte do Goberno galego do documento
que recolle as demandas galegas ante a Cimeira Ibérica do 4 de novembro de 2022 169711

ı 46226 (11/POC-008552)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre importancia de conservar as turbeiras de Galicia 169712

ı 46277 (11/POC-008553)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 3 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir a atención pediátrica na área sani-
taria de Vigo 169715

ı 46278 (11/POC-008554)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a mellora da accesibilidade e a seguridade na PO-313 e en todas as estradas autonómicas
do concello de Moaña 169720

ı 46279 (11/POC-008555)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as actuacións que debe realizar a Xunta de Galicia para o aumento do investimento público
en investigación, a toma de medidas para a consolidación dunha carreira pública estable e previsible
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para o persoal técnico e investigador, así como a garantía do cambio xeracional e a atracción e re-
tención de talento en igualdade 169723

ı 46280 (11/POC-008556)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a elaboración por parte da Xunta de Galicia de medidas en ciberseguridade para as pequenas
e medianas industrias e os pequenos concellos 169725

ı 46281 (11/POC-008557)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións do Servizo Galego de Saúde respecto dos catorce centros de saúde da área sa-
nitaria de Vigo aos que se lles acaba de restrinxir a actividade das unidades de atención primaria

169728
ı 46282 (11/POC-008558)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a cobertura das prazas vacantes de médicos de familia do Centro de Saúde de Redondela

169731
ı 46283 (11/POC-008559)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións por parte da Xunta de Galicia da instalación dunha nova estación depuradora
de augas residuais no concello de Oia 169734

ı 46284 (11/POC-008560)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da achega de recursos económicos para a promo-
ción de rutas aéreas no aeroporto de Peinador, en Vigo 169737

ı 46285 (11/POC-008561)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do apoio ao desenvolvemento turístico da cidade
de Vigo 169739

ı 46286 (11/POC-008562)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da dotación cunha partida orzamentaria ao Con-
cello de Vilaboa para facilitar a afluencia do turismo á súa vila, así como sobre a limpeza e a mellora
da sinalización do Camiño de Santiago portugués ao seu paso pola vila 169741

ı 46287 (11/POC-008563)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
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Sobre as medidas que vai tomar a Xunta de Galicia para mellorar a atención de pediatría dos cativos
e cativas de Vigo 169743

ı 46288 (11/POC-008564)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do impulso de medidas de apoio para evitar que
Galicia quede fóra en sectores de tecnoloxía punteiros como a robotización, a intelixencia artificial,
a computación na nube, os macrodatos ou o despregamento do 5G 169746

ı 46289 (11/POC-008565)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da paralización por parte da Autoridade Portuaria
de Vigo de calquera proxecto que supoña novos recheos na ría e da realización dun estudo que
permita diferenciar as actividades que precisan estar na terminal de Bouzas 169748

ı 46290 (11/POC-008566)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do establecemento dunha canle de axudas para os
traballadores e as pequenas empresas da industria auxiliar naval da área da ría de Vigo 169750

ı 46291 (11/POC-008567)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 5 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da realización dun proxecto de recuperación do
miradoiro do parque natural de Cotorredondo e da contorna do lago Castiñeiras 169752

ı 46292 (11/POC-008568)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as intencións do Goberno galego respecto do establecemento da gratuidade do aparcadoiro
do Hospital Álvaro Cunqueiro, de Vigo, para todas as persoas usuarias e en especial para as persoas
que acudan a vacinarse 169755

ı 46293 (11/POC-008569)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para cubrir as prazas vacantes de médicos
de familia e de pediatras no Centro de Saúde da Guarda e para a dotación dunha ambulancia
medicalizada 169757

ı 46294 (11/POC-008570)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 5 máis
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Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da emisión urxente dun informe sanitario
vinculante para que o Concello de Vigo poida construír a estación de tratamento de auga potable
do Casal, así como do cofinanciamento desta obra 169760

ı 46295 (11/POC-008571)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a aceptación do proxecto do Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana de cons-
truír o tramo pendente da autovía A-52, O Porriño-Vigo, en túnel 169763

ı 46296 (11/POC-008572)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a implantación e o financiamento dunha liña de autobús directa que conecte o centro de
Vigo co aeroporto de Peinador 169766

ı 46297 (11/POC-008573)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre o motivo para a non-inclusión das illas Cíes e a illa de Cortegada na convocatoria para de-
senvolver accións con perspectiva turística en bens de interese cultural dentro do Plan nacional Xa-
cobeo do Goberno de España 169768

ı 46298 (11/POC-008574)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da súa colaboración no financiamento da renova-
ción e da modernización das pistas de atletismo de Balaídos, en Vigo 169771

ı 46299 (11/POC-008575)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da colaboración cos concellos para estender a co-
nectividade dixital da poboación galega 169773

ı 46300 (11/POC-008576)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para garantir a plena asistencia sanitaria de atención pri-
maria no Centro de Saúde de Moaña 169776

ı 46301 (11/POC-008577)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 6 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia con respecto á derrogación do artigo da Lei da Área Metropolitana
de Vigo que condiciona a súa constitución á integración nun plan de transporte metropolitano de Galicia

169779
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ı 46302 (11/POC-008578)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a inclusión nos orzamentos da Comunidade Autónoma de Galicia para o ano 2023 dunha
partida suficiente para executar as obras da estrada autonómica PO-363 que permita mellorar a
mobilidade e a seguridade en Redondela 169782

ı 46303 (11/POC-008579)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a praza vacante en Pedagoxía Terapéutica para o curso 2022-2023 no Colexio de Educación
Infantil e Primaria Plurilingüe Humberto Juanes, de Nigrán 169785

ı 46304 (11/POC-008580)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
Sobre os criterios da Xunta de Galicia polos que se adxudicaron os concertos do Xacobeo nos con-
cellos galegos 169787

ı 46305 (11/POC-008581)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia respecto do informe arqueolóxico que alertaba
dun asentamento da Idade de Bronce na parcela situada no concello de Mos onde se está a cons-
truír a cidade deportiva do Celta 169789

ı 46306 (11/POC-008582)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a relación de concellos da provincia de Pontevedra que se beneficiaron dun financiamento
concedido directamente e sen concorrencia competitiva pola Consellería de Cultura, Educación,
Formación Profesional e Universidades 169791

ı 46307 (11/POC-008583)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa elaboración dun plan de inserción laboral
que fomente os empregos do sector das tecnoloxías da información e a comunicación 169793

ı 46308 (11/POC-008584)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as actuacións previstas para mellorar a seguridade viaria na PO-510 no Porriño 169795

ı 46309 (11/POC-008585)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para ampliar a época e o número de visitas ás illas Cíes 169797
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ı 46310 (11/POC-008586)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para mellorar o servizo de transporte por autobús das liñas
Vigo-A Guarda e Vigo-Baiona 169799

ı 46311 (11/POC-008587)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia para garantirlles o acceso a unha vivenda digna na
cidade de Vigo a persoas e familias en situación de vulnerabilidade social 169802
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 10 de xaneiro de 2023, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.3. Procedementos de control e impulso
1.3.6. Proposicións non de lei
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión
1.3.6.2.1. Proposicións presentadas

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 46121 (11/POC-008488)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o cumprimento por parte da Xunta de Galicia da Lei de transparencia e bo goberno no caso
da contratación dunha exconselleira pola empresa Greenalia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46123 (11/POC-008489)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre as medidas que debe tomar a Xunta de Galicia para evitar que se repitan os incendios na
parcela da empresa Inversiones Castro Veira, en Figueroa, no concello de Arteixo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46125 (11/POC-008490)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da información á opinión pública e aos grupos
parlamentarios acerca da situación legal das intalacións da antiga fábrica de Pontesa
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46127 (11/POC-008491)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre as actuacións que deber levar a cabo a Xunta de Galicia respecto das deficiencias do servizo
de transportes do lote XG-807 co obxecto de garantir o cumprimento do contrato pola empresa
concesionaria
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46129 (11/POC-008492)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre as infraestruturas de comunicacións e o transporte público da Costa da Morte e Ber-
gantiños
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 46131 (11/POC-008493)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para resolver as deficiencias do servizo público
de transporte por estrada nas comarcas de Ferrolterra e das Mariñas na súa conexión coa Coruña
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46133 (11/POC-008494)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre as previsións do Goberno galego para frear e reverter a situación de degradación da zona
húmida de San Lázaro, no concello de Noia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46135 (11/POC-008495)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a previsión de construír unha rotonda na estrada AC-116 ao seu paso pola parroquia do Val,
no concello de Narón
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46136 (11/POC-008502)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia en materia de bibliotecas
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46137 (11/POC-008503)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a elaboración por parte da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Uni-
versidades dun plan para mellorar a eficiencia na xestión académica
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46140 (11/POC-008504)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a exclusión das direccións dos centros superiores da composición do Consello Galego de En-
sinanzas Artísticas Superiores
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46157 (11/POC-008505)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre a situación de deterioración das infraestruturas do IES Concepción Arenal, en Ferrol, e as
previsións da Xunta de Galicia respecto da súa reparación
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 46159 (11/POC-008506)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre o reforzo por parte da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universi-
dades dos equipos de orientación específicos
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46161 (11/POC-008507)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e Queixas Zas, Mercedes
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa torre de Caldaloba, no concello de Cospeito
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46171 (11/POC-008508)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pérez López, Noelia e 6 máis
Sobre as accións que está a desenvolver o Goberno galego para favorecer a incorporación ao mer-
cado laboral das persoas desempregadas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46175 (11/POC-008509)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Queixas Zas, Mercedes
Sobre a solicitude do Concello de Crecente á Dirección Xeral de Patrimonio dun informe en relación
co proxecto de remodelación da praza Ana Pastor
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46177 (11/POC-008510)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e Rodil Fernández, Olalla
Sobre as accións que está a desenvolver o Goberno galego para avanzar na igualdade entre as mu-
lleres e os homes nos sectores culturais
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46179 (11/POC-008511)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as obras necesarias nos centros de educación infantil e primaria da Gándara e da Solaina,
no concello de Narón
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46181 (11/POC-008512)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Carreira Pazos, Iria e 2 máis
Sobre as previsións respecto da dotación de persoal sanitario no concello de Frades
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 46183 (11/POC-008513)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre as previsións respecto da dotación de persoal facultativo de especialidades no Hospital Co-
marcal de Monforte de Lemos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46184 (11/POC-008514)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a situación da atención primaria na área de Ferrol, nomeadamente nos servizos de pediatría
e de urxencias
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46187 (11/POC-008515)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia para resolver o problema dos ascensores e dos baños
do Centro de Saúde de Narón
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46189 (11/POC-008516)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as condicións laborais das traballadoras do servizo de axuda no fogar
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46190 (11/POC-008517)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o novo modelo de residencias anunciado pola Xunta de Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46191 (11/POC-008518)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre as cifras que evidencian a feminización da pobreza e as medidas da Xunta de Galicia para
paliar esta situación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46193 (11/POC-008519)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da limitación do uso das prórrogas dos contratos
públicos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 46194 (11/POC-008520)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da falta de medios e persoal nos xulgados do par-
tido xudicial da Coruña
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46195 (11/POC-008521)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as consideracións por parte do Goberno galego respecto da perda de galeguidade da em-
presa Fenosa, así como sobre as medidas que ten previstas para que a empresa manteña os postos
de traballos e o seu centro operativo na Coruña
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46196 (11/POC-008522)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o importe do financiamento da Xunta de Galicia ao concerto de C. Tangana e o número de
entradas de balde entregadas pola organización do concerto do 23 de agosto en Vigo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46197 (11/POC-008523)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as causas do atraso na aprobación do Plan reitor de uso e xestión do parque natural das Fra-
gas do Eume
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46198 (11/POC-008524)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de implantar nos centros educativos a educación ambiental
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46199 (11/POC-008525)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Otero Lago, Noelia
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de implantar nos centros educativos a educación ambiental
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46200 (11/POC-008526)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego de crear un centro educativo de ensino secundario en Culleredo
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 46201 (11/POC-008527)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os mecanismos do Goberno galego para levar a cabo un control de xestión da Administración
pública autonómica
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46202 (11/POC-008528)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis
Sobre a postura do Goberno galego en relación coa protección do territorio do impacto ambiental
do sector eólico
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46203 (11/POC-008529)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os niveis de protección ambiental en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46204 (11/POC-008530)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para evitar a deterioración do ecosistema constituído pola
lagoa e a praia de Baldaio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46205 (11/POC-008531)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a corta indiscriminada nun espazo protexido
como a Ribeira Sacra
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46206 (11/POC-008532)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a reiteración das prórrogas dos contratos públicos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46207 (11/POC-008533)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para acadar a continuidade da Casa de Galicia en
Montevideo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 46208 (11/POC-008534)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o dereito á información pública
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46209 (11/POC-008535)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as máscaras recibidas polo Servizo Galego de Saúde da empresa Sibucu, S.L.
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46210 (11/POC-008536)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a prórroga sistemática de contratos polo Servizo Galego de Saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46211 (11/POC-008537)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración por parte do Goberno de Galicia da utilización dos fondos europeos que debe-
rían ter por finalidade rexenerar o encoro das Conchas, en Bande
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46212 (11/POC-008538)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego para levar a cabo a ampliación da Rede Natura
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46213 (11/POC-008539)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación co impacto ambiental dos proxectos eólicos previstos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46214 (11/POC-008540)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa elaboración dos plans de recuperación de
especies en perigo de extinción
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46215 (11/POC-008541)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
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Sobre a postura da Xunta de Galicia en relación cos danos medioambientais en catro encoros ob-
xecto de expediente sancionador
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46216 (11/POC-008542)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa política para conservar o bosque autóctono
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46217 (11/POC-008543)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a postura da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades res-
pecto da carencia de persoal e de recursos nos centros educativos da comarca da Coruña
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46218 (11/POC-008544)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da dotación dun marco xurídico axustado a dereito
para o sector eólico
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46219 (11/POC-008545)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a presentación da declaración dunha exconselleira ante a Oficina de Incompatibilidades e
Boas Prácticas da Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46220 (11/POC-008546)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión da Xunta de Galicia respecto dos procesos xudiciais derivados do chamado “caso
Bárcenas”
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46221 (11/POC-008547)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración por parte do Goberno galego respecto da afirmación da Comisión Europea
relativa ao incumprimento dos requisitos da Directiva Hábitats polo Plan director para a xes-
tión dos espazos da Rede Natura 2000 elaborado pola Xunta de Galicia e as previsións verbo
da súa ampliación
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 46222 (11/POC-008548)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o risco que representa a gripe aviaria en Galicia como importante ruta de paso de aves mi-
gratorias e as medidas adoptadas para o seu control
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46223 (11/POC-008549)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a adopción de medidas por parte do Goberno de Galicia en relación co cumprimento das
obrigas derivadas da Directiva sobre nitratos da Unión Europea de 1991
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46224 (11/POC-008550)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as actuacións realizadas ou previstas pola Xunta de Galicia para a protección das zonas hú-
midas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46225 (11/POC-008551)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o atraso na remisión ao Goberno do Estado por parte do Goberno galego do documento
que recolle as demandas galegas ante a Cimeira Ibérica do 4 de novembro de 2022
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46226 (11/POC-008552)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre importancia de conservar as turbeiras de Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46277 (11/POC-008553)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 3 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir a atención pediátrica na área sani-
taria de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46278 (11/POC-008554)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a mellora da accesibilidade e a seguridade na PO-313 e en todas as estradas autonómicas
do concello de Moaña
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 46279 (11/POC-008555)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as actuacións que debe realizar a Xunta de Galicia para o aumento do investimento público
en investigación, a toma de medidas para a consolidación dunha carreira pública estable e previsible
para o persoal técnico e investigador, así como a garantía do cambio xeracional e a atracción e re-
tención de talento en igualdade
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46280 (11/POC-008556)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a elaboración por parte da Xunta de Galicia de medidas en ciberseguridade para as pequenas
e medianas industrias e os pequenos concellos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46281 (11/POC-008557)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións do Servizo Galego de Saúde respecto dos catorce centros de saúde da área sa-
nitaria de Vigo aos que se lles acaba de restrinxir a actividade das unidades de atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46282 (11/POC-008558)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a cobertura das prazas vacantes de médicos de familia do Centro de Saúde de Redondela
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46283 (11/POC-008559)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións por parte da Xunta de Galicia da instalación dunha nova estación depuradora
de augas residuais no concello de Oia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46284 (11/POC-008560)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da achega de recursos económicos para a promo-
ción de rutas aéreas no aeroporto de Peinador, en Vigo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46285 (11/POC-008561)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do apoio ao desenvolvemento turístico da cidade
de Vigo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46286 (11/POC-008562)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da dotación cunha partida orzamentaria ao Con-
cello de Vilaboa para facilitar a afluencia do turismo á súa vila, así como sobre a limpeza e a mellora
da sinalización do Camiño de Santiago portugués ao seu paso pola vila
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46287 (11/POC-008563)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as medidas que vai tomar a Xunta de Galicia para mellorar a atención de pediatría dos cativos
e cativas de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46288 (11/POC-008564)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do impulso de medidas de apoio para evitar que
Galicia quede fóra en sectores de tecnoloxía punteiros como a robotización, a intelixencia artificial,
a computación na nube, os macrodatos ou o despregamento do 5G
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46289 (11/POC-008565)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da paralización por parte da Autoridade Portuaria
de Vigo de calquera proxecto que supoña novos recheos na ría e da realización dun estudo que
permita diferenciar as actividades que precisan estar na terminal de Bouzas
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 46290 (11/POC-008566)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do establecemento dunha canle de axudas
para os traballadores e as pequenas empresas da industria auxiliar naval da área da ría de
Vigo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46291 (11/POC-008567)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 5 máis
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto da realización dun proxecto de recuperación do
miradoiro do parque natural de Cotorredondo e da contorna do lago Castiñeiras
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46292 (11/POC-008568)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as intencións do Goberno galego respecto do establecemento da gratuidade do aparcadoiro
do Hospital Álvaro Cunqueiro, de Vigo, para todas as persoas usuarias e en especial para as persoas
que acudan a vacinarse
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46293 (11/POC-008569)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para cubrir as prazas vacantes de médicos de familia
e de pediatras no Centro de Saúde da Guarda e para a dotación dunha ambulancia medicalizada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46294 (11/POC-008570)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 5 máis
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da emisión urxente dun informe sanitario
vinculante para que o Concello de Vigo poida construír a estación de tratamento de auga potable
do Casal, así como do cofinanciamento desta obra
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46295 (11/POC-008571)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a aceptación do proxecto do Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana de cons-
truír o tramo pendente da autovía A-52, O Porriño-Vigo, en túnel
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46296 (11/POC-008572)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a implantación e o financiamento dunha liña de autobús directa que conecte o centro de
Vigo co aeroporto de Peinador
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46297 (11/POC-008573)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre o motivo para a non-inclusión das illas Cíes e a illa de Cortegada na convocatoria para de-
senvolver accións con perspectiva turística en bens de interese cultural dentro do Plan nacional Xa-
cobeo do Goberno de España
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 46298 (11/POC-008574)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 4 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da súa colaboración no financiamento da renova-
ción e da modernización das pistas de atletismo de Balaídos, en Vigo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46299 (11/POC-008575)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da colaboración cos concellos para estender a co-
nectividade dixital da poboación galega
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46300 (11/POC-008576)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para garantir a plena asistencia sanitaria de atención pri-
maria no Centro de Saúde de Moaña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 46301 (11/POC-008577)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 6 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia con respecto á derrogación do artigo da Lei da Área Metro-
politana de Vigo que condiciona a súa constitución á integración nun plan de transporte metropo-
litano de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 46302 (11/POC-008578)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a inclusión nos orzamentos da Comunidade Autónoma de Galicia para o ano 2023 dunha
partida suficiente para executar as obras da estrada autonómica PO-363 que permita mellorar a
mobilidade e a seguridade en Redondela
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46303 (11/POC-008579)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a praza vacante en Pedagoxía Terapéutica para o curso 2022-2023 no Colexio de Educación
Infantil e Primaria Plurilingüe Humberto Juanes, de Nigrán
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46304 (11/POC-008580)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
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Sobre os criterios da Xunta de Galicia polos que se adxudicaron os concertos do Xacobeo nos con-
cellos galegos
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46305 (11/POC-008581)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia respecto do informe arqueolóxico que alertaba
dun asentamento da Idade de Bronce na parcela situada no concello de Mos onde se está a cons-
truír a cidade deportiva do Celta
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46306 (11/POC-008582)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a relación de concellos da provincia de Pontevedra que se beneficiaron dun financiamento
concedido directamente e sen concorrencia competitiva pola Consellería de Cultura, Educación,
Formación Profesional e Universidades
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 46307 (11/POC-008583)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa elaboración dun plan de inserción laboral
que fomente os empregos do sector das tecnoloxías da información e a comunicación
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46308 (11/POC-008584)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as actuacións previstas para mellorar a seguridade viaria na PO-510 no Porriño
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 46309 (11/POC-008585)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para ampliar a época e o número de visitas ás illas
Cíes
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 46310 (11/POC-008586)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para mellorar o servizo de transporte por autobús das liñas
Vigo-A Guarda e Vigo-Baiona
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 46311 (11/POC-008587)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia para garantirlles o acceso a unha vivenda digna na
cidade de Vigo a persoas e familias en situación de vulnerabilidade social
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2023
María Elena Candia López
Vicepresidenta 1ª

XI lexislatura. Número 436. 12 de xaneiro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

169541

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 10 de febreiro de 2020 facíase pública a fichaxe da ex conselleira Beatriz 

Mato pola empresa Greenalia, unha das xigantes do lobby enerxético-forestal galego. A 

operación de porta xiratoria desde o Consello da Xunta -previo paso intermedio pola 

corporación municipal da Coruña- a unha empresa sobre a que a súa consellaría tomou 

decisións transcendentais é absolutamente cuestionábel no que ten que ver co 

cumprimento da normativa sobre incompatibilidades. Mais é sobre todo impresentábel 

desde o punto de vista da ética e da integridade. 

Na fichaxe da exconselleira de Medio Ambiente por Greenalia vulnerouse a Lei 

de transparencia e bo goberno, tanto no relativo ao prazo de 2 anos posteriores ao 

cesamento (o seu cesamento como conselleira produciuse en setembro de 2018) como 

ao preceptivo informe da Oficina de Incompatibilidades e Boas Prácticas, segundo se 

deriva do contido do artigo 45 da citada lei: 

Artigo 45. Limitacións ao exercicio de actividades posteriores ao cesamento 

1. Durante os dous anos seguintes á data do seu cesamento, os altos cargos non 

poderán realizar actividades nin prestar servizos en entidades privadas relacionadas 

con expedientes sobre os cales ditasen resolución no exercicio do cargo. 
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... 

4. Durante o mencionado período de dous anos, a que se refire o número 1, 

estas persoas deberán efectuar, ante a Oficina de Incompatibilidades e Boas Prácticas, 

declaración sobre as actividades que vaian realizar, con carácter previo ao seu inicio. 

5. Nun mes desde a recepción no Rexistro de Actividades da dita comunicación, 

o centro directivo competente en materia de función pública deberase pronunciar sobre 

a compatibilidade da actividade privada que se vai realizar e deberállelo comunicar 

tanto á persoa afectada coma á entidade en que pretenda prestar os seus servizos. As 

resolucións que recoñezan a compatibilidade con actividade privada serán publicadas 

no Portal de transparencia e Goberno aberto. 

Para a avaliación do cumprimento do establecido no citado artigo 45, hai que ter 

en conta a participación no ano 2018 de Beatriz Mato, na súa condición de conselleira, 

no outorgamento polo Consello da Xunta da condición de “especial interese” a 

proxectos eólicos tramitados pola empresa Greenalia. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Considera a Xunta que se cumpriu escrupulosamente a lei de transparencia e bo 

goberno no caso da contratación da exconselleira de medio ambiente Beatriz Mato pola 

empresa Greenalia? 

Como valora o feito de que Beatriz Mato participase ao longo do ano 2018 nos 

consellos da Xunta nos que se outorgou a condición de “especial interese” a proxectos 

eólicos da empresa Greenalia? 
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Cales destes proxectos se derivaban do concurso eólico de 2010 e cal foi a súa 

tramitación? 

Considera o goberno galego que a empresa Greenalia tivo un trato favorábel ou 

preferente na tramitación de proxectos industriais? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 09:52:45 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 30/12/2022 09:52:49 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 30/12/2022 09:52:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Luis Bará Torres, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre as medidas que debe tomar a Xunta para evitar que se repitan os 

incendios na parcela da empresa Inversiones Castro Veira en Figueroa (Arteixo). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na parroquia de Figueroa, no concello de Arteixo, véñense producindo de forma 

reiterada, desde hai varios anos, sucesivos focos de incendio prolongados durante días e 

semanas, na interior da parcela da empresa Inversiones Castro Veira, que en diferentes 

ocasións teñen requirido da intervención dos bombeiros e mesmo do SEPRONA, tal e 

como ten manifestado o grupo municipal do BNG. 

A parcela, coñecida como planta de compostaxe a partir da almacenaxe de restos 

de podas e masa forestal, vese afectada por estes incendios reiterados, que desprenden 

malos olores persistentes e afectan a saúde e benestar da veciñanza. 

Esta situación de inseguridade, xunto á falta de resposta por parte do goberno 

municipal, está a crear indefensión na veciñanza da parroquia de Figueroa e das 

limítrofes, así como no polígono industrial de Sabón, quen demandan explicacións ante 

o feito de que arda materia orgánica ou que os camións sigan efectuando descargas pola 

noite e de madrugada, o que está a acrecentar a desconfianza da veciñanza ante a falta 

de información sobre a dedicación real da empresa. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- É sabedor o goberno galego desta situación que está a afectar a calidade de 

vida da veciñanza de Figueroa (Arteixo)? 

- Tenlle remitido o Concello de Arteixo á Xunta algunha notificación a este 

respecto? Que resposta lle deu a Xunta? 

- Ten sido investigada e/ou sancionada a empresa Inversiones Castro Veira por 

este tipo de incendios periódicos? 

- Ten o goberno constancia das diversas actuacións do SEPRONA? 

- Ten a certeza a Xunta que a empresa está a cumprir o regulamento que 

corresponde á súa actividade profesional? 

- Que medidas ten activado o goberno galego para evitar que se repitan os 

incendios na parcela da empresa Inversiones Castro Veira en Figueroa (Arteixo) que 

prexudican gravemente a veciñanza? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 09:58:31 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 09:58:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Manuel Lourenzo Sobral e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado domingo 6 de novembro produciuse un grave incendio nas 

instalacións da antiga fábrica da Pontesa en Ponte Sampaio (concello de Pontevedra), 

que provocou unha grande alarma social, unha situación de risco, importantes danos 

materiais e a irreparábel e dramática perda dunha vida humana, a do traballador da 

empresa Nogar Benito González, así como dúas persoas máis feridas. 

Transcorrida máis de unha semana do sinistro, as condicións das instalacións 

ainda son de grande inflamabilidade e é necesaria a presenza continua do servizo de 

bombeiros para humedecer e arrefriar a grande cantidade de gran acumulado. E están 

por ver ainda as consecuencias devastadoras do incendio na cuberta do edificio, pola 

presenza de amianto e os riscos derivados da súa queima e propagación. 

Por outra parte, tanto nas instalacións da antiga Pontesa como nas da antiga 

fábrica da Cross na Xunqueira de Alba estanse desenvolvendo actividades de 

almacenaxe e transporte de materiais procedentes do Porto de Marín (cereais) ou 

relacionados coa actividade industrial de ENCE (grandes cantidades de madeira-

biomasa) . Estas actividades prodúcense en contornas urbanas e naturais nas que 

provocan fortes impactos, polo que se debería estudar o seu traslado a outros 

emprazamentos máis axeitados para o desenvolvemento de actividades industriais.  
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Con toda a cautela que require a situación derivada do incendio da antiga 

Pontesa, a información disponíbel é a seguinte: 

1) As instalacións da antiga Pontesa, propiedade da empresa ITAIPU TRADE 

SL, están situadas en dominio público marítimo terrestre e foron obxecto dunha 

prórroga extraordinaria da concesión, outorgada en 2017 polo goberno central, e que foi 

anulada pola Audiencia Nacional en marzo de 2022 logo do recurso contencioso 

administrativo presentado polo concello de Pontevedra. A legalidade da concesión está 

pendente da decisión do Tribunal Supremo. 

2)  Desde o ano 2018 as naves de Pontesa eran utilizadas pola empresa 

GALIGRAIN, filial do GRUPO NOGAR, para a almacenaxe de grandes cantidades de 

cereal que entran en Galiza através do Porto de Marín. Segundo fontes da empresa, nas 

instalacións da Pontesa almacenábanse unhas 42.000 toneladas de cereais, 

principalmente cebada e produtos de xirasol. 

3) Segundo fontes municipais, as instalacións non contaban con licenza de 

actividade nin coas mínimas garantías de seguridade e saúde laboral. Nas naves non 

había acceso a auga nin hidrantes a dispor do servizo de bombeiros, nin medidas para 

garantir unhas condicións axeitadas de temperatura e humidade.   

4) Segundo un comunicado feito público pola empresa, as instalacións contaban 

con “todos os permisos e protocolos de seguridade e prevención de riscos laborais 

necesarios, incluídas medidas antiincendios”. Nalgunhas informacións xornalísticas 

tamén se daba conta da existencia dunha autorización da Xunta á empresa NOGAR para 

a almacenaxe de cereais nas instalacións da fábrica da antiga Pontesa. 

5) Dada a extrema gravidade dos feitos acontecidos, hai en curso varias 

actuacións na vía administrativa e xudicial: 
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- O concello de Pontevedra informou a outras administracións sobre a 

situación irregular das instalacións e instou a adopción das medidas 

oportunas por parte da Axencia para a protección da Legalidade 

Urbanística (APLU) e Costas, por tratarse de terreos de servidume 

marítimo terrestre. 

- A Brigada da Policía Científica está a realizar un informe sobre a orixe e 

as causas do incendio, que deberá enviar ao xulgado . E tamén hai un 

atestado en curso por parte da Policía Xudicial, que inclúe información 

sobre o estado das naves e as consecuencias do sinistro.  

- A Inspección de Traballo tamén está a realizar un informe sobre as 

condicións de seguridade e saúde das instalacións. E ademais restrinxiu o 

acceso e obrigou a facelo con traxes de protección pola presenza de 

amianto en suspensión. E hai tamén expediente en marcha por parte do 

Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galiza (ISSGA). 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Concedeu a Xunta autorización ao grupo NOGAR para a almacenaxe de cereais 

nas instalacións da antiga Pontesa? 

Ten previsto a Xunta informar á opinión pública e aos grupos parlamentares 

sobre a situación legal das instalacións da antiga fábrica de Pontesa, a existencia de 

autorización administrativa ao grupo NOGAR para a almacenaxe de cereais e os 

requisitos da mesma? 

Adoptou algunha medida o goberno galego en relación co cese de actividade e 

reposición da legalidade? 
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Abriu ou ten previsto abrir o goberno galego unha investigación sobre a 

situación das instalacións, as causas e consecuencias do incendio e as medidas a adoptar 

para evitar situacións semellantes no futuro? 

Considera a Xunta necesario realizar un estudo sobre os riscos da contaminación 

por amianto e demandar as medidas necesarias para a retirada e tratamento dos 

materiais potencialmente perigosos? 

É coñecedora a Xunta da necesidade de contar con un Porto Seco nun 

emprazamento ambiental e legalmente viábel para garantir a seguridade e o futuro das 

actividades industriais asociadas ao Porto de Marín? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Manuel Lourenzo Sobral  

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 30/12/2022 10:02:52 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 10:02:55 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 10:03:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé, Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre as medidas para reverter as deficiencias no servizo 

de transportes do lote XG-807 e garantir o escrupuloso cumprimento do contrato por 

parte da empresa concesionaria. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Neste comezo de curso atopámonos co agravamento dos incumprimentos e caos 

co que se desenvolve o sistema público de transporte por estrada de Galiza. Son moitos 

os casos e puntos do país nos que nos últimos meses se veñen recollendo queixas dos 

usuarios e usuarias do servizo, con autobuses que non chegan ás paradas e nos horarios 

indicados e tamén moitas persoas que non poden acceder ao servizo por falta de prazas. 

Isto, sen dúbida, acontece por unha mala planificación e falta de recursos por 

parte das empresas concesionarias dos contratos de transporte ante unha Xunta de 

Galiza que ven permitindo estas prácticas e situacións no pasado recente e no presente. 

O transporte público debe ser unha peza chave no desenvolvemento dun país 

como Galiza, cunha forma de habitar o territorio particular que precisa dunhas 

conexións útiles e áxiles para que os usuarios e usuarias deste servizo poidan utilizalo 

no desenvolvemento normal da súa vida, sexa para acudir a aulas, postos de traballo, 

citas médicas ou para a realización de calquera procedemento administrativo. 

Son moitas as queixas recollidas nos últimos anos por parte dos usuarios e 

usuarias, que demandan que as empresas concesionarias cumpran cos contratos que 
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teñen asinados coa administración pública, e que esta tome medidas para garantir este 

cumprimento. 

Moitos tamén son os exemplos que se poden poñer, onde os incumprimentos 

sistemáticos por parte das empresas concesionarias están a producir molestias e 

prexuízos nos usuarios e usuarias do transporte público. 

Concretamente falamos das liñas XG80703601001 e XG80703901002  a cal 

leva suscitando queixas dos usuarios e usuarias e ANPAS dende o comezo do presente 

curso escolar. 

Algunhas das deficiencias relatadas nesta liña son a dos retrasos inxustificados, 

o cal prexudica gravemente á conciliación familiar e o propio desenvolvemento normal 

do horario lectivo das nenas e nenos que utilizan os servizos de transporte integrado. 

Así pois, tamén se viu denunciando unha falta de seguridade no transporte 

público, ao contar con autobuses en mal estado de conservación e funcionamento, 

moitos deles sen cinto de seguridade, perigosidade polas malas condicións que 

presentan os vehículos no seu interior etc. 

Alén desta cuestión, dende o comezo do presente curso escolar, os vehículos que 

realizaban este servizo excedían as idades máximas que permiten os pregos, cuestión 

que non debera ser permitida en ningún caso. 

Moitas son as queixas e protestas realizadas, sen que se achegase ningunha 

solución que faga mellorar esta situación. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª: 
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Que medidas vai adoptar a Xunta de Galiza para reverter as deficiencias no 

servizo de transportes das liñas XG80703601001 e XG80703901002 e garantir o 

escrupuloso cumprimento do contrato por parte da empresa concesionaria? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 10:13:27 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 30/12/2022 10:13:31 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 30/12/2022 10:13:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a crise industrial e as eivas en infraestruturas de comunicacións e 

conexións de transporte público. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A comarca de Bergantiños comprende os concellos de Laxe, Cabana, 

Coristanco, Ponteceso, Malpica, Carballo e Laracha. A comarca da Costa da Morte 

engloba os de Zas, Vimianzo, Cee, Corcubión, Fisterra, Camariñas, Muxía, Dumbría e 

Carnota. 

Son dúas comarcas limítrofes que na práctica constitúen e abranguen unha parte 

importante da costa atlántica do noso país. Concretamente, o tramo de costa delimitado 

entre Carnota e Fisterra até Malpica de Bergantiños, prolongándose a Coristanco e 

Carballo até A Laracha. Dúas comarcas con fortes vínculos económicos e comerciais, 

sociais e culturais, que tamén comparten unha realidade negativa: unha perda continua e 

constante de poboación. 

Que o devalo demográfico é un problema que afecta a todo o país é un feito 

incontestábel que ninguén discute, por obvio. Pero no caso das comarcas de Bergantiños 

e Costa da Morte reviste unha especial gravidade. O devalo demográfico na Galiza debe 

analizarse con perspectiva temporal e a diferentes niveis territoriais.  
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Dende os anos 60 produciuse un axuste demográfico con base en procesos 

migratorios interiores: un transvase de poboación do mundo rural ás cidades e vilas, por 

ser percibidas socialmente como puntos de desenvolvemento con mellores condicións 

de vida ao concentrarse a actividade económica nos seus entornos. Co resultado de 

concentrarse da actividade económica e a maior parte da poboación no eixo atlántico.  

Porén, dentro dese eixo atlántico máis dinámico, hai sectores costeiros e 

próximos que amosan dinámicas demográficas regresivas nos últimos vinte anos: A 

Costa da Morte e boa parte de Bergantiños.  

E se revisamos os principais indicadores demográficos relativos aos diferentes 

niveis territoriais, constatamos que o maior grao de envellecemento e menor índice de 

dinamismo demográfico danse, nesta orde: (1º) Costa da Morte, (2º) Galicia, (3º) A 

Coruña e (4º) España.  

Pero a crise demográfica destas dúas comarcas non é a causa da súa situación 

socioeconómica, senón a consecuencia. Unha situación socioeconómica provocada polo 

desleixo que sufriron e sofren estas comarcas por parte do diferentes gobernos do 

Partido Popular.  

O Plan de Dinamización Económica de Galicia aprobado no 2003, bautizado 

polo Partido Popular como “Plan Galicia” prometía actuacións nos sectores afectados 

polo desastre do “Prestige”: a pesca e o marisqueo, o turismo, o comercio e tamén 

infraestruturas de comunicación, solo industrial e portos. Actuacións e programas que 

aínda hoxe, case vinte anos despois, non se viron executadas na súa maioría. 

Penaliza á Costa da Morte e a Bergantiños o establecemento de peaxes na AG-

55 no tramo Carballo-A Coruña, inaugurada no 1997 con previsión de ser gratuíta e 

concesionada até 2045.  
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Seguimos a esperar polo remate da Autovía da Costa da Morte, a día de hoxe 

paralizada en Salto-Vimianzo, sen nin tan sequera ter rematado o tramo até Berdoais. 

Unha infraestrutura básica para comunicar a Costa da Morte co eixo conformado por 

Carballo-A Laracha- Arteixo, e Punta Langosteira. Esta eiva nas comunicacións explica 

a situación dos polígonos industriais de Cee, Vimianzo ou Ponteceso.  

Por outra banda, a comarca segue sen ter un estudo de implantación dun 

ferrocarril de proximidade, que sirva para cohesionar o noso territorio, que o conecte 

coas grandes urbes e a rede estatal de ferrocarril, e sobre todo que se dote de capacidade 

para poder facer realidade o transporte de mercancías, conectando os polígonos 

industriais da comarca co porto de Punta Langosteira, en Arteixo. Así mesmo, dado o 

crecemento da actividade turística xerada arredor do camiño Xacobeo a Fisterra, é 

preciso estudar a viabilidade de conectar a comarca coa capital de Galiza, tamén a 

través dun ferrocarril de proximidade. 

Sobre todo cando o Plan de Transporte Público de Galicia que concreta a rede 

de transporte público de Galicia da competencia da Xunta de Galicia e que se aprobou a 

través da Lei 10/2016, non fixo máis que reducir e menoscabar as conexións de 

transporte na Costa da Morte. Tendo en conta a necesidade de moitos veciños e veciñas 

de acudir diariamente ao Hospital comarcal en Cee, non se deseñaron rutas específicas 

para cubrir diariamente as conexións con todas as localidades que abrangue o centro de 

saúde. 

Elimináronse ducias de paradas e conexións nos núcleos rurais de toda a 

comarca, deixándoos illados de transporte público, encomendando o servizo baixo a 

demanda dos propios usuarios, ou relegándoos a utilizar o transporte escolar, en 

horarios intempestivos e incompatibles no día a día dunha persoa. 
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Un despropósito que desmantela os servizos públicos de transporte, que non 

melloran a redución de tempos nas conexións directas coas urbes, e que implica o uso 

particular de transporte entre as localidades da comarca, nun contexto no que a UE e o 

Ministerio para a transición ecolóxica e o reto demográfico pretenden reducir a emisión 

de gases de efecto invernadoiro e a utilización de enerxías derivas de combustibles 

fósiles e potenciar o aforro enerxético. 

Precisamos dunha infraestrutura ferroviaria que nos saque do illamento que 

sufrimos. Non pode haber futuro nin desenvolvemento comarcal, se non nos dotamos 

das ferramentas necesarias para incentivar o investimento industrial e o progreso do 

turismo, que ademais de proporcionar o aumento da calidade de vida na veciñanza, fixa 

poboación no rural, e iso pasa pola creación de camiños de ferro na bisbarra.  

Vivir no rural ,e en concreto na Costa da Morte sae caro, moi caro, porque a 

pesar de ter as rendas medias máis baixas que na Galiza, a pesar de pagar os mesmos 

impostos que o resto de contribuíntes galegos, a pesar de ter menos investimento en 

infraestrutura e comunicacións que o resto de Galiza, temos que pagar un plus por ter os 

mesmos servizos. Calquera veciño ou veciña que teña que desprazarse ao hospital de 

Coruña ou de Santiago de Compostela, por non contar con ditos servizos no Hospital 

comarcal de Cee, debe pagar o transporte ata aló, custes de combustible, peaxes na 

autovía e nalgúns casos, custes de mantemento, sobre todo si utilizas o transporte 

público, pois cos horarios existentes é inviable ir e volver no mesmo día para xantar na 

casa. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª : 

. Ten previsto o goberno galego continuar a Autovía da Costa da Morte até Cee?  
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. Se a resposta é afirmativa, cando prevé que a Autovía da Costa da Morte 

chegará até Cee? 

. Vaise incluír nos orzamentos da Xunta de Galiza para o 2023 unha partida con 

dotación suficiente para continuar coas obras desta infraestrutura? 

. Ten previsto o Goberno galego eliminar as peaxes actuais da AG-55 en todos 

os seus tramos?  

. Ten previsto o Goberno galego establecer peaxes en outros tramos da Autovía 

da Costa da Morte? 

. Considera o Goberno galego que as rutas, paradas e frecuencias do transporte 

público dos núcleos rurais da Costa da Morte garanten unha comunicación adecuada, 

fluída e dinámica coas vilas da contorna e as cidades coma A Coruña ou Santiago de 

Compostela? 

. Considera o Goberno galego que as rutas, paradas e frecuencias do transporte 

público dos núcleos rurais de Bergantiños garanten unha comunicación adecuada, fluída 

e dinámica coas vilas da contorna e as cidades coma A Coruña ou Santiago de 

Compostela? 

. Considera o Goberno galego que as rutas, paradas e frecuencias do transporte 

público das vilas da Costa da Morte e Bergantiños garanten unha comunicación 

adecuada, funcional e dinámica coas cidades coma A Coruña ou Santiago de 

Compostela? 

. Considera o Goberno galego que un servizo ferroviario de proximidade para a 

Costa da Morte e Bergantiños axudaría a revitalizar dende o punto de vista social e 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-U

de
8r

E
qu

W
-6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169559

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Ude8rEquW-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

6 

 

económico as dúas comarcas, fixar poboación e impulsar o seu desenvolvemento 

industrial e comercial? 

. Valora o Goberno galego realizar un estudo de viabilidade dun servizo 

ferroviario de proximidade para a Costa da Morte e Bergantiños?  

. Vaise incluír nos orzamentos da Xunta de Galiza para o 2023 unha partida 

orzamentaria específica para encargar ese estudo de viabilidade? 

. Considera o Goberno galego que as comarcas de Bergantiños e A Costa da 

Morte contan cunha conexión a internet eficiente para o uso doméstico e 

profesional/empresarial, nomeadamente no rural? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 30/12/2022 10:19:40 
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Paulo Ríos Santomé  na data 30/12/2022 10:19:44 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 10:19:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé, Ramón Fernández Alfonzo e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, instando o Goberno galego a tomar medidas para a posta 

en marcha dun servizo de transporte colectivo por estrada axeitado nas comarcas de 

Ferrolterra e das Mariñas na súa conexión coa Coruña Liña XG871. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Após a entrada en vigor do novo Plan de Transporte da Xunta de Galiza, as 

comarcas de Ferrolterra e As Mariñas na súa conexión coa cidade da Coruña e o seu 

percorrido entre os concellos das comarcas, víronse agravadas por una precarización e 

devaluación na calidade do servizo, tal e como veñen denunciando os usuarios e 

usuarias do transporte por estrada. 

Moitas foron as queixas emitidas e recibidas polo mal funcionamento deste 

servizo, mentres a Xunta de Galiza e a empresa concesionaria foron aplicando parches a 

modo de solución parcial, que non foron ben recibidas nin avaliadas polos usuarios e 

usuarias. 

Decisións como a tomada a comezos do ano 2022, de reforzar o servizo 

realizado pola AP-9 non foi suficiente, e precarizou aínda máis os servizos que se fan 

por estrada. 

Actualmente, esta situación viuse agravada após o comezo de curso e a 

aplicación das distintas bonificacións ao servizo, cun servizo xa deficiente que fixo 

aínda máis visíbeis os problemas nesta liña. 
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Os usuarios e usuarias levan tempo denunciando os atrasos, os autobuses que 

non pasan polos itinerarios marcados, os servizos que se deixan de facer 

intermitentemente e sen aviso, o mal estado de moitos dos vehículos e os reiterados 

incumprimentos de contrato pola empresa concesionaria desta liña. 

Moitas tamén foron as queixas e denuncias en material laboral e de 

incumprimentos contractuais, tales como os que teñen que ver coas modalidades 

contractuais e as condicións nas que operan as traballadoras e traballadores, o 

incumprimento manifesto dos tempos de resposta estipulados na oferta da empresa, a 

non existencia das bases e servizos que estas deben ofertar, e unha longa lista de 

deficiencias e incumprimentos que se foron denunciando nos últimos tempos. 

Se o obxectivo é o fomento do transporte público, o que está a acontecer nesta 

liña vai no sentido contrario, xa que un servizo que presenta estas eivas e deficiencias 

non pode ser percibido como útil polo conxunto da cidadanía. 

É obriga das institucións públicas fomentar o uso do transporte público en todos 

os eidos, e quen faga uso do servizo para ir ao traballo, ir a aulas ou a atender calquera 

tipo de xestión ou cita médica, debe ter a certeza de que pode usar o transporte público, 

que vai estar á súa hora, que vai ter prazas suficientes e que viaxa cunhas medidas de 

seguridade axeitadas. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

. A que responde a nova reestruturación, cando non se atenden as demandas 

feitas desde os distintos colectivos, plataforma de usuari@s e concellos afectados? 
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. Cal foi a razón para que se levara a cabo unha modificación total nos servizos e 

horarios do transporte entre Ferrol e A Coruña por estrada e autoestrada? Por que non 

ser mantiveron os servizos existenten coa anterior concesionaria? 

. É consciente a Xunta de Galiza da calidade do servizo que está a ofrecer e as 

queixas que recibe? 

.  Responden a procesos de reestruturación que a empresa está facendo a nível 

laboral e a deficiente e escasa frota de autobuses? 

. Pensa corrixir os problemas de información que hai na páxina bus.gal en canto 

a  paradas e frecuencias, que temos denunciado desde o BNG noutras ocasións? En que 

prazos pensan rectificar os horarios e frecuencias para atender ás demandas das persoas 

afectadas? 

. Por que non se retoman as liñas, servizos e horarios que se prestaban pola 

anterior concesionaria, sendo que atendía de maneira satisfactorias aos distintos 

colectivos e localidades e/ou comarcas 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 10:28:57 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 10:29:02 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 30/12/2022 10:29:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

A evolución urbanística do concello de Noia durante os anos 80 e 90 e a 

necesidade de mellora da dotación de instalacións públicas deportivas supuxo 

que, na zona de San Lázaro, se levara a cabo un recheo e posterior construción 

sobre zonas húmidas. 

Así, aproveitáronse os espazos gañados ao humidal para a construción do 

estadio municipal que na actualidade continúa a empregarse para a actividade 

deportiva  de varios clubes locais. 

Preto do estadio municipal atópase un paseo fluvial que cada vez ten máis 

afluencia de persoas, un feito que se suma aos centenares que fan uso das 

instalacións deportivas. E tamén nesta mesma zona é onde se pretende construír o 

futuro centro de saúde de Noia, que dará servizo a máis de 30.000 persoas en 

toda a comarca. 

No entanto, malia ao seu cada vez maior uso e ao seu gran potencial, a 

contorna do estadio municipal está nun estado total de abandono, especialmente 

o vello campo de entrenamento de terra, agora xa en desuso, que se atopa 

completamente degradado. 
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A recuperación e posta en valor da zona húmida de San Lázaro require de 

distintas actuacións que deberan ter un enfoque integral e que permitiran o 

aproveitamento do terreo e a mellora das infraestruturas, á par da rexeneración do 

humidal, tanto ambiental como paisaxisticamente. 

O feito da instalación do futuro centro de saúde neste espazo fai necesaria 

tamén a ubicación dun heliporto na zona que, na práctica, xa está a ser 

empregada como heliporto de emerxencia, polo que tamén habería que ter en 

conta a adaptación do terreo a esta necesidade e establecer un heliporto sostíbel, 

realizado con técnicas que teñan unha mínima repercusión na contorna. 

Así mesmo, a rexeneración do espazo debería favorecer a accesibilidade, 

tanto ao centro de saúde a construír como ao estadio municipal. 

Por outra banda, o bombeo de saneamento de augas denominado 

“Estadio” por ubicarse nese lugar, é un dos máis problemáticos do concello, tal e 

como recolle o Plan Director de Saneamento de Noia, que recoñece que “no 

bombeo de Estadio os colectores de entrada atópanse permanentemente en carga, 

con moito lixo e sólidos grosos, que causan atascos nas bombas e impiden o seu 

funcionamento”. Por esta razón, continúa o documento elaborado pola Xunta de 

Galiza, “vértense directamente as augas residuais que chegan a este bombeo polo 

seu aliviadoiro sobre o Rego de Tállara”. 

É evidente, pois, que unha actuación integral non podería obviar dar 

solución aos serios problemas de saneamento de augas na zona. 

En calquera caso, faise imprescindíbel actuar na contorna do estadio 

municipal de San Lázaro para atallar o estado actual de degradación. Tanto o 

actual paseo fluvial, o campo de fútbol en desuso, como o resto do terreo gañado 
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á zona húmida deberan ser obxecto dunha rexeneración ambiental e paisaxística 

que combinase, á súa vez, con aqueles usos deportivos e de ocio que sexan 

respetuosos coa contorna. 

Neste sentido cómpre subliñar o establecido na Estratexia 2030 da UE 

sobre a biodiversidade, que recolle a obriga de mellora dos hábitats e especies en 

peor estado de conservación, entre os que se inclúen os humidais. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza do actual estado do humidal de San 

Lázaro, no concello de Noia, e da súa contorna?  

. Considera que é necesario levar a cabo unha intervención urxente no 

mesmo para reverter a súa degradación? 

. Está disposta a incluír unha partida orzamentaria no 2023 para facer un 

estudo e un proxecto de actuacións para levar a cabo a rexeneración integral do 

humidal e da súa contorna? 

. De non ser así, que medidas vai poñer en marcha para deter a 

degradación da zona, con que orzamento e en que período temporal? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 
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Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 10:33:58 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 30/12/2022 10:34:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

construción dunha rotonda na estrada AC-116 ao seu paso pola parroquia do Val no 

concello de Narón. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde hai varios anos que a asociación de veciños da parroquia do Val, no 

Concello de Narón, Asociación Os Irmandiños, ven reivindicando a construción dunha 

rotonda na AC-116, estrada de Valdoviño, no punto onde coinciden por unha banda o 

cruzamento coa DP-5408 que vai cara o Polígono Río do Pozo, e pola outra o desvío 

cara o lugar de Carballedas da parroquia do Val, cruzamento onde se atopa a sala de 

festas “La Concha”. 

Trátase dunha estrada autonómica con moito tráfico, que comunica Ferrol con 

parroquias como O Val, do Concello de Narón, e outras do Concello de Valdoviño 

como Meirás ou Lago, e todas elas co mencionado polígono Río do Pozo, onde como é 

sabido existe unha gran concentración de centros de traballo. 

Así que tanto por motivos laborais como por lecer (praias) é unha estrada con 

moito tráfico que ten rotondas xa a día de hoxe na maioría dos seus cruzamentos, agás 

no punto obxecto desta iniciativa, malia ser un cruzamento con problemas de 

visibilidade por cambio de rasante. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-m

b7
pY

IL
aR

-0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

169570

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-mb7pYILaR-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

A instalación da rotonda melloraría moito a seguridade no tráfico pois serviría 

tamén para reducir a velocidade facilitando as incorporacións á estrada autonómica AC-

116 nos dous sentidos do tráfico. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Coñece a Xunta de Galiza a demanda da asociación de veciños da parroquia 

do Val no Concello de Narón para instalar unha rotonda na AC-116 no punto onde 

coinciden por unha banda o cruzamento coa DP-5408 que vai cara o Polígono Río do 

Pozo, e pola outra o desvío cara o lugar de Carballedas da parroquia do Val, onde se 

atopa a sala de festas “La Concha”? 

2. Por que malia o elevado tráfico e a mala visibilidade é un dos poucos 

cruzamentos na estrada de Valdoviño na que non se ten instalado unha rotonda? 

3. Ten a Xunta de Galiza algunha previsión para instalar unha rotonda no punto 

obxecto desta iniciativa? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 10:38:39 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 30/12/2022 10:38:50 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 30/12/2022 10:38:57 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 10:39:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre o estado actual das bibliotecas públicas galegas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei 5/2012, do 15 de xuño, de bibliotecas de Galiza, publicada no DOG o 27 

de xuño de 2012, aprobouse hai xa 10 anos co obxectivo de consolidar as bibliotecas 

como centros produtores e provedores de información que favorezan os procesos de 

democratización cultural; como espazos de formación e desenvolvemento; e como un 

punto de encontro cultural. 

Esta norma apostaba, segundo a Consellería, por grandes bibliotecas centrais 

ben dotadas; polo traballo en rede no ámbito local a partir da biblioteca central coas 

bibliotecas de proximidade, que acheguen o servizo aos cidadáns; pola presenza da 

biblioteca fóra da súa propia sede, entendendo a biblioteca como un centro de 

información, aprendizaxe e cultura; e o incremento dos servizos en liña. 

No grupo parlamentario do BNG constatamos que, superada unha década desde 

a aprobación da Lei de bibliotecas de Galiza, e malia a ausencia de avaliación por parte 

do goberno do Partido Popular, cómpre analizar a implementación desta lei tan 

necesaria como ferramenta coeducadora e de cohesión social. 
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Por unha banda, seguimos a constatar o que xa temos evidenciado nesta 

lexislatura: a falta de desenvolvemento regulador da Lei 5/2012 de bibliotecas de 

Galiza, que obriga a manter vixente de xeito transitorio o Decreto 41/2001, un 

regulamento que non se axusta á realidade social e bibliotecaria actual nin ao marco 

legal vixente. 

Pola outra, anualmente preséntase desde o Ministerio de Cultura os datos 

estatísticos correspondentes ao estado da rede bibliotecaria. Nestes días coñecemos o 

último estudo referido ao ano 2020, así como a avaliación que puntualmente elabora 

BAMAD, e que, entre outros, coloca o foco nos seguintes aspectos: 

- 91 concellos non teñen biblioteca; a maioría pertencen á provincia de Ourense 

(50 concellos sen biblioteca fronte a 42 que si a teñen) e as restantes á de Lugo (25 

concellos non a teñen fronte a 42 que si). Un déficit que en absoluto se poderá 

compensar co procedemento, por fin recentemente iniciado despois de sucesivos 

anuncios cos seus correspondentes adiamentos, de dotación de servizos bibliotecarios 

móbiles. 

- O financiamento público das bibliotecas públicas galegas está por debaixo da 

media estatal até un 15%. 

- Galiza segue, como en anos anteriores, por debaixo da media estatal en todos 

os indicadores agás no número de documentos por habitante e nas adquisicións de 

documentos por cada mil habitantes. 

- Perda continua de persoal bibliotecario que desde 2016 descendeu en 39 

persoas. 
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O balance negativo referente ás bibliotecas públicas galegas vén recollido no 

recentemente aprobado Plan Estratéxico de Galiza 2022-2030, malia non estar 

actualizada na súa base de diagnose xa que remite para o ano 2018. Neste sentido, 

resulta ben significativo da política cultural centrada no libro e practicada por parte do 

goberno do Partido Popular, que neste novo documento estratéxico se recolla aínda a 

elaboración dun Plan de Lectura de Galiza que segue pendente desde a aprobación da 

Lei do libro e da lectura en 2007. 

O orzamento presentado polo goberno para 2023 tampouco achega esperanza 

ningunha, pois o incremento non é significativo e segue lonxe do de 2009. o que volve 

sorprender nun contexto de orzamento xeral da Xunta incrementado a respecto do ano 

anterior e publicitado como o máis alto da historia. 

Analizado en detalle, pódese concluír que o orzamento para bibliotecas da 

Xunta para 2023 baixa con respecto ao ano anterior, pois o pequeno incremento está 

dirixido á creación do servizo de bibliotecas itinerantes. Consecuentemente, o Partido 

Popular segue sen comprometer a responsabilidade de goberno a favor do reforzo do 

Servizo de Bibliotecas cun orzamento que permita unha maior dotación no número de 

persoal que poidan prestar máis servizos e incrementar o apoio á Rede de Bibliotecas de 

Galiza  e do Sistema de Xestión Integrado da Rede. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

- Como valora a Xunta os datos dos sucesivos datos estatísticos presentados 

polo Ministerio de Cultura que coloca Galiza entre as últimas comunidades en 

investimento público na rede de bibliotecas? 
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- Que medidas vai por o goberno en marcha para dotar de servizos bibliotecarios 

os 91 concellos que non os teñen? 

- Que actuacións está a desenvolver o goberno naqueles concellos de máis de 

5.000 habitantes que non teñen biblioteca para dar cumprimento á lei? 

- Ten previsto acrecentar o cadro de persoal suficiente para atender os servizos 

encargados do desenvolvemento das políticas de xestión da Rede de Bibliotecas de 

Galicia e do Sistema de Xestión Integrado da Rede? De que forma e en que prazo? 

- Por que o Partido Popular non ten aprobado o Plan de Lectura de Galiza logo 

de 13 anos de goberno? 

- Que criterios segue o goberno para non acrecentar o orzamento destinado a 

bibliotecas públicas galegas, máis un ano, malia presentar un orzamento expansivo e o 

maior da historia? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 10:50:27 

 

Daniel Castro García  na data 30/12/2022 10:50:45 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 10:50:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a carga burocrática no sistema educativo galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nos últimos cursos sucédense as queixas do profesorado para denunciar o 

incremento da carga burocrática que a administración educativa galega esixe curso tras 

curso.  

Cómpre sinalar que cos recortes de profesorado impostos pola Consellaría de 

Educación nos últimos anos, así como co incremento do horario lectivo, o maior 

número de alumnas e alumnos nas clases ou a perda de horario dos e das docentes para 

facer fronte ás necesidades educativas complementarias; o día a día do profesorado 

galego fica cada curso máis condicionado por unha carga burocrática que resulta, en boa 

parte dos casos, innecesaria e noutros casos, simplemente absurda.  

No presente curso 2022/2023 esta carga burocrática que xa viña sendo 

denunciada polo profesorado nos cursos anteriores, lonxe de se reducir, incrementouse.  

O emprego das aplicacións informáticas PROENS para a elaboración das 

programacións, así como a necesidade de adaptar a documentación dos centros de 

ensino á nova normativa académica supuxo un novo incremento do labor burocrático do 

profesorado. 
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Dende o BNG temos claro que a elaboración de documentos docentes debe ser 

unha ferramenta ao servizo do profesorado e do alumnado que contribúa á mellorar o 

labor docente e o proceso de aprendizaxe. Mais, pola contra, a realidade a día de hoxe é 

que en moitas ocasións estes documentos supoñen unha carga burocrática que debe ser 

revisada xa que, en boa parte dos casos, non teñen razón de ser e que en pouco en nada 

contribúen a acadar estes obxectivos 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª: 

Vai a Consellaría de Educación elaborar un plan para mellorar a eficiencia na 

xestión académica que sexa consensuado cos axentes da comunidade educativa e que 

contribúa a reducir a carga burocrática nos centros de ensino? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 10:54:43 
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Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 10:54:47 

 

Daniel Castro García  na data 30/12/2022 10:54:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a exclusión das direccións dos centros superiores 

da composición do  Consello Galego de Ensinanzas Artísticas Superiores. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Consello Galego de Ensinanzas Artísticas Superiores, como órgano colexiado 

consultivo e de asesoramento da Consellería de Educación e Ordenación Universitaria 

para o desenvolvemento das políticas de coordinación e planificación das ensinanzas 

artísticas superiores en Galicia, creouse e regulouse conforme o Decreto 279/2008. 

O artigo 3 regulaba que entre a composición deste órgano debía facer parte 

“unha persoa que exerza a dirección dun centro superior por cada unha das ensinanzas 

artísticas superiores implantadas en Galicia, por proposta da Dirección Xeral de 

Formación Profesional e Ensinanzas Especiais e nomeada polo conselleiro ou a 

conselleira de Educación e Ordenación Universitaria”. 

Este artigo modificouse no ano seguinte consonte o ditado polo Decreto 

395/2009 eliminando a presenza das direccións dos centros no Consello Galego de 

Ensinanzas Artísticas Superiores. E, malia a última modificación regulada no Decreto 

143/2021, as direccións dos centros seguen a estar excluídas. 
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Semella inexplicábel que os máximos responsábeis destes centros educativos 

galegos (4 EASD, 2 CSMUS, 1 ESAD e 1 ESRBC) non participen do máximo órgano 

colexiado consultivo e de asesoramento da actual Consellería de Cultura, Educación, 

Formación Profesional e Ordenación Universitaria. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

- Por que razón o goberno excluíu da composición do Consello Galego de 

Ensinanzas Artísticas Superiores a presenza das direccións dos centros superiores por 

cada unha das ensinanzas artísticas superiores implantadas en Galiza? 

- Entende o goberno galego que ese Consello pode cumprir as súas funcións sen 

ter relación cos centros educativos nin coñecer como funcionan na actualidade? 

- Como avalía esa exclusión? 

- Ten previsto unha nova mudanza da normativa para a súa restitución? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 10:58:39 

 

Daniel Castro García  na data 30/12/2022 10:58:44 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 10:58:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo e Manuel Lourenzo Sobral, deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre as necesidades do IES Concepción Arenal 

do concello de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O IES Concepción Arenal é o centro educativo con máis historia da cidade 

de Ferrol, de feito en poucos anos vai conmemorar os 100 anos da súa existencia, 

aínda que é desde mediados dos anos 50 do século pasado que ocupa o edifico 

onde se atopa na actualidade. 

Durante estes anos o centro foi obxecto de diversas reformas de maior ou 

menor envergadura mais na actualidade precisa con urxencia dunha profunda 

reforma, xa que hai elementos do mesmo que teñen máis de 70 anos e presenta 

diferentes patoloxías polo paso do tempo. 

Os corredores do centro presentan graves deterioros, desgaste, humidades, 

e zócalos que están a desprenderse literalmente. A maioría das portas do centro 

non foron cambiadas desde a súa inauguración, o que provoca problemas cos 

sistemas de pechadura, por obsoletos, deficiencias co illamento acústico das 

aulas etc. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-M

P
m

A
Jg

R
C

S
-3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169584

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-MPmAJgRCS-3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

A casa do director presenta tamén un grave deterioro debido ás humidades 

provocadas polas deficiencias existentes na cuberta do instituto, e a fachada 

principal tamén sofre humidades e o desconchado da súa pintura. 

Así mesmo as instalacións para desenvolver as aulas de educación física 

son pequenas e insuficientes para esta actividade, xa que o centro apenas dispón 

dun pequeno ximnasio, polo que sería necesario, cando menos, cubrir unha das 

pistas deportivas que o centro ten no exterior para ser utilizado tanto para as 

aulas de educación física como para o lecer do alumnado nos recreos en caso de 

mal tempo. 

É por isto que desde o centro están a demandar unha reforma integral do 

mesmo, corredores, escaleiras, novas portas, nova iluminación interior, 

reparación das deficiencias estruturais, e a mencionada pista deportiva cuberta. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

1. Coñece a Xunta de Galiza a situación de deterioro das infraestruturas do 

IES Concepción Arenal do concello de Ferrol? 

2. Coñece que é habitual que se teñan que impartir as aulas de educación 

física nos corredores do centro? 
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3. Cando ten previsto a Xunta de Galiza realizar unha intervención en 

profundidade no IES Concepción Arenal do concello de Ferrol para reparar e 

atender as necesidades do centro? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 11:05:35 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 11:05:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Daniel Castro García e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre os recortes de prazas nos equipos de orientación 

específicos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Hai xa varias semanas que a comunidade educativa galega está a amosar a súa 

preocupación pola intención da Xunta de Galiza de amortizar as prazas de traballo 

social nos equipos de orientación específicos (EOE)   

Estamos a falar de prazas que xogan un papel fundamental tanto para as familias 

como para o alumnado xa que implican o primeiro chanzo para determinar factores de 

risco na comunidade educativa.  

No inicio do curso, unicamente a praza de traballo Social do Equipo de 

Orientación Específica da provincia de Lugo foi cuberta , ficando o resto de prazas do 

resto de provincias sen cubrir. No caso da praza do EOE de Ourense deixou de cubrirse 

despois da xubilación da titular e no caso da praza da Coruña a praza ficou deserta tralo 

falecemento da titular.  A praza da provincia de Pontevedra nunca chegou a se cubrir.  

Cómpre destacar que o  Decreto 120/1998, de 23 de abril, polo que se regula a 

orientación educativa e profesional na Comunidade Autónoma de Galicia establece no 

seu artigo 5 que os  Equipos de Orientación Específicos estarán compostos, entre outros 

profesionais, por un/ha traballador social e/ou educador social. 
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Estamos a falar, polo tanto, dunha Xunta de Galiza que ademais de incumprir o 

establecido na lexislación vixente, está a amosar a máis absoluta insensibilidade polos 

problemas que está a padecer a comunidade educativa. Insensibilidade que xa amosou 

en varias ocasións neste mesmo parlamento cando se opuxo a iniciativas do BNG para 

reforzar os EOE que hoxe se evidencian máis necesarias ca nunca para afrontar os 

problemas que padece a comunidade educativa. 

 Problemas consecuencia da Covid -19 que día tras día se perciben nas aulas,  

máis tamén problemas derivados da situación económica e social que padecemos e que 

implican realidades de vulnerabilidade social, risco de pobreza, acoso e enfermidade 

mental fronte aos que dende o BNG entendemos non se deben aforrar esforzos. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 4ª : 

Vai  a Consellaría de Educación reforzar os EOE e a cubrir de xeito inmediato as 

prazas de traballo social que está a recortar en cada un dos equipos provinciais? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 11:09:46 

 

Daniel Castro García  na data 30/12/2022 11:09:52 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 11:10:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para reposta oral na 

Comisión 4ª, sobre os Plans da Xunta de Galiza coa Torre de Caldaloba no concello de 

Cospeito. 

 

Exposición de motivos 

Despois de anos abandonada e reivindicada apenas polo movemento veciñal e 

asociativo da Terra Chá, a Xunta de Galiza amosou non só o interese senón a vontade de 

mercar a Torre de Caldaloba, no Concello de Cospeito. 

Fíxoo logo de que a Deputación de Lugo a través da súa Vicepresidencia 

Primeira e responsábel da área de Cultura mercase unha parte da Torre e do predio no 

que se atopa. 

Benvido sexa o interese suscitado por un vestixio patrimonial tan importante 

para a historia de Galiza como é o último reduto de resistencia da nobreza galega ao 

asedio dos Reis Católicos da man de Constanza de Castro (filla do marechal Pardo de 

Cela) e o seu home, Fernán Ares. 

Ao Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego alédanos o interese por 

mercar a Torre da Xunta de Galiza mais tamén nos interesa coñecer os plans do 

Goberno galego para o futuro da Torre de Caldaloba e que pensa facer a partir da súa 

adquisición. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4º: 

- Vai mercar a Xunta de Galiza o conxunto da Torre de Caldaloba? 

- De ser así, cando o vai facer e en que termos? 

- Se finalmente adquire a Torre, que pensa facer con ella a Xunta de Galiza? 

- Vailla transferir ao Concello de Cospeito? 

- Vai desenvolver labores de mantemento, consolidación e restauración na Torre 

e na súa contorna? 

- Que proxecto ten para este ben patrimonial tan valioso a futuro? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 11:14:24 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 11:14:35 
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A Mesa do Parlamento 

 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos 

Couñago, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Elena 

Suárez Sarmiento, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Facendo unha análise da evolución dos datos referentes ao emprego en Galicia e 

tomando como referencia a última Enquisa de Poboación Activa publicada,  podemos 

afirmar que o paro está a baixar na nosa Comunidade, rexistrando as cifras máis  

baixas de toda a serie histórica. 

 

No referente á taxa de paro rexistrada conclúe que é menor que a estatal  e no relativo 

á ocupación, en Galicia, tamén os datos reflicten unha suba superior a do  resto do 

Estado. 

 

Unha ollada ás cifras da enquisa sobre os colectivos máis vulnerables, e por tanto 

prioritarios, igualmente revela que a taxa de paro feminina tamén é menor en Galicia 

que na media estatal e a taxa de paro xuvenil  diminúe e aumenta a da súa  ocupación 

na evolución trimestral. 

 

Datos  no seu conxunto que permiten deducir  que  as políticas de emprego postas en 

marcha pola Xunta de Galicia durante estes anos están a funcionar  e a necesidade de 

seguir traballando para mellorar o mercado laboral  e a empregabilidade das galegas e 

dos galegos. 
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Doutra banda, máis recentemente coñecemos a Enquisa  Trimestral de Custo Laboral 

(ETCL)  relativa ao terceiro trimestre de 2022, e publicada polo INE, que mide a 

evolución trimestral dos custes laborais que soportan as empresas e os salarios brutos 

dos traballadores e na que desagreganse  tamén  os postos vacantes de emprego 

rexistrados no mercado. 

 

O que ven a decir esta enquisa, comparando os datos co ano 2019, é que en Galicia 

aumentaron as vacantes laborais non cubertas, que supoñen obstáculo engadidao  

sobre todo para as pequenas e medianas empresas, as cales teñen cada vez máis 

dificultades para conseguir e reter persoal cualificado. 

 

E a realidade actual e que aínda que Galicia presenta os datos de desemprego máis 

baixos desde que hai rexistros e o noso mercado laboral segue a resistir a vixente 

conxuntura,  medran os problemas das empresas para atopar perfís e  man de obra, 

tanto de alta como de baixa cualificación, a  pesar de existir na nosa comunidade  

milleiros de galegos ainda desempregados. Unha situación que afecta en maior medida 

a uns sectores que a outros e que dificulta que o noso tecido produtivo poda atender os 

incrementos da demanda. 

 

En base ao anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 

pregunta en Comisión: 

 

 

Que medidas se van a tomar por parte da Xunta de Galicia para paliar esta situación de 

dificultade que están a atoparse as empresas para poder contratar perfís e  man de 

obra, tanto de alta como de baixa cualificación? 
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Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 30/12/2022 12:06:53 

 
María Corina Porro Martínez  na data 30/12/2022 12:07:15 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 30/12/2022 12:07:28 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 30/12/2022 12:07:46 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 30/12/2022 12:07:59 

 
López Sánchez, Rosalía na data 30/12/2022 12:08:18 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 30/12/2022 12:08:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Mercedes Queixas Zas, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Concello de Crecente ten previsto iniciar en breve as obras de remodelación e 

humanización da praza Ana Pastor, no núcleo urbano de dito concello. Estas obras 

lévanse a cabo ao abeiro do plan REACPON da Deputación de Pontevedra, a través do 

cal o concello recibira unha subvención de 359.744,45 euros, sendo o investimento total 

409.008€. 

A actuación atópase dentro dos 200 m da zona de afección do Xacemento 

romano de Crecente e Conxunto parroquial de San Pedro de Crecente, antiga colexiata 

construída sobre as ruínas dun mosteiro templario, o cal desaparece no ano 1313, tras a  

supresión da Orde dos Templarios no Concilio de Viena (1311-1312). A devandita 

igrexa parroquial data do século XIV, enmarcándose na transición románica-gótica. 

Presenta unha ampla nave rectangular con cuberta de madeira e presbiterio tamén 

rectangular que se cobre con bóveda  apuntada.  

Da súa estrutura primitiva consérvase  un escudo pegado ao muro exterior, a 

xanela do testeiro da ábsida e unha variada colección de modillóns que posiblemente 

pertencesen á antiga igrexa, hoxe non conservada, que se situaba nas proximidades do 

templo parroquial. 
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Entre as actuacións que se pretenden facer, atopamos que o chan da zona central 

da praza será de formigón cepillado e pintado de gris, así como bancos de formigón e 

madeira. Segundo a lei de patrimonio cultural, é de obrigado cumprimento manter os 

valores nas áreas de afectación dos bens patrimoniais, polo que as intervencións deben 

manter as condicións e características do ámbito, procurando a integración en materiais, 

sistemas construtivos, volumes, tipoloxía e cromatismo, etc.  

Tendo en conta as características dos bens descritos, as obras previstas deberían 

contar co informe e autorización do departamento autonómico con competencias en 

materia de patrimonio cultural. 

 

Por estes motivos formúlasne as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

Solicitou o concello de Crecente informe da Dirección Xeral de Patrimonio en 

relación co proxecto de remodelación da praza Ana Pastor? 

Contan con informe favorábel e autorización da Dirección Xeral de Patrimonio 

da Xunta as obras de remodelación da praza Ana Pastor no concello de Crecente? 

Está prevista algunha sondaxe ou control arqueolóxico das obras? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 
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Mercedes Queixas Zas 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 30/12/2022 12:47:53 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 12:48:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O papel e a representación da muller no contexto da cultura galega é moi difícil 

de valorar á vista da ausencia de estudos de xénero previos neste ámbito, por unha 

banda, e da absoluta carencia de cifras e estatísticas concretas sobre a situación laboral 

da muller na cultura galega, pola outra. 

A situación real de desigualdade das mulleres nos diferentes círculos de 

intercambio cultural é evidente desde a práctica e a participación nos espazos e tempos 

culturais, mais cómpre dispormos dunha análise contrastada e empírica que achegue 

análise da situación de presente e as liñas de acción ad futurum para avanzar na 

igualdade de xénero neste ámbito. 

En 2014 o Consello da Cultura Galega fixo públicos dous informes baixo o 

título A muller na cultura galega reiterando na súa introdución a escaseza de datos nas 

estatísticas oficiais a respecto desta temática en múltiples campos de estudo: desde a 

formación e a visibilidade no campo laboral até a presenza das mulleres nos cargos de 

dirección, o recoñecemento e a proxección da creación ou o consumo cultural. 
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Máis recentemente, en 2018 coñeceuse o documento elaborado por Mª Belén 

Bermejo López para a Asociación Galega de Profesionais da Xestión Cultural, 

intitulado Reflexións de xénero arredor da situación da muller no contexto da música en 

Galicia, onde novamente se volve constatar a falta de estudos sobre a cultura galega 

vinculados a unha visión de xénero que permitan planificar accións en positivo co fin de 

aumentar, non só cuantitativamente, senón tamén cualitativamente, a presenza das 

mulleres nos diferentes sectores que conforman o tecido cultural. 

Neste caso, as conclusións de infrarrepresentación das mulleres no ámbito da 

música clásica fica ben esclarecido, polo que cómpre ensanchar o estudo ás diferentes 

vertentes da cultura. 

Complementariamente, no grupo parlamentario do BNG observamos que, por 

parte do goberno galego, tampouco se están a desenvolver as medidas destinadas a 

promover a igualdade no ámbito da creación e produción artística e intelectual 

recollidas no artigo 26 da Lei para a igualdade efectiva de mulleres e homes de Galicia 

de 2006. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª : 

Que accións está a desenvolver o goberno para avanzar na igualdade entre 

mulleres e homes nos sectores culturais galegos? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 
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Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 12:50:14 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 12:50:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mercedes Queixas Zas e Manuel Lourenzo 

Sobral, deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre as obras necesarias nos CEIP da 

Gándara e da Solaina no Concello de Narón. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O estado de conservación das instalacións dos centros educativos é xeralmente 

mala, e a atención que desde a Consellaría competente se presta ás demandas que neste 

sentido se presentan tanto por parte dos equipos directivos, como das ANPAS, ou 

mesmo por representantes municipais dos concellos onde están situados os centros, é 

nula. 

Tanto é así que xa está establemente instalada na opinión das diferentes 

comunidades educativas a idea de que para que a consellaría acepte realizar as obras 

demandadas hai que agardar a que o centro estea de aniversario. 

Non son unha excepción os CEIP dos barrios da Gándara e da Solaina no 

Concello de Narón, nos que obras urxentes seguen demorándose sen explicacións ou 

xustificación posíbeis. 

É o caso dos tellados de ambos os centros, nos que aínda hai placas de 

fibrocemento, e que deixan pasar tal nivel de auga que preocupa o grao de afectación 

que despois de anos así poida presentar a propia integridade do edificio. 
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Xanelas que non pechan, baños que precisan de seren reformados na súa 

integridade, e calefacción que funciona de cando en vez, son outras das obras que é 

necesario atender de inmediato. 

O feito de non aparecer previsión ningunha sobre estes centros no proxecto de 

orzamentos para o ano 2023 non fixo máis que aumentar o nivel de preocupación e 

indignación das ANPAS destes centros e da comunidade educativa en xeral do Concello 

de Narón. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

1. Ten coñecemento a Xunta de Galiza do estado de conservación dos CEIP da 

Gándara e da Solaina no Concello de Narón? 

2. Por que a Xunta de Galiza desatende as demandas dos equipos directivos 

destes centros? Acaso non as considera graves, ou necesarias? 

3. Cónstalle á Xunta de Galiza que as estruturas dos edificios destes centros de 

ensino estean fora de risco? 

4. Que opina a Xunta de Galiza de que haxa placas de fibrocemento nos centros 

de ensino? 

5. Que opina a Xunta de Galiza de que haxa pingueiras nas aulas, de que as 

xanelas no pechen, ou de que a calefacción non funcione? 
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Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 30/12/2022 12:54:03 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 30/12/2022 12:54:07 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 12:54:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos, Montserrat Prado Cores e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a situación sanitaria do concello de Frades. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A sanidade pública no noso País atópase nunha grave situación. A reiterada falta 

de investimento sanitario en Atención Primaria ten consecuencias directas, que estamos 

a padecer actualmente. A falta de persoal sanitario en Atención Primaria é unha 

constante que se repite por todo o País, que atinxe tanto a Centros de Saúde coma a 

Puntos de Atención Continuada. Esta carencia afecta de xeito especialmente grave ao 

persoal facultativo, tanto especialistas en medicina de familia coma de pediatría, mais 

tamén se estende ao de enfermaría ou ao de servizos xerais, ou a outro persoal máis 

minoritario. 

Desde o BNG temos alertado en numerosas ocasións de que esta falta de persoal 

ten implicacións sobre a saúde da poboación, ao dificultar a accesibilidade que debe ser 

máxima na Atención Primaria. Exemplo disto é o sucedido recentemente no concello de 

Frades. Un accidente no centro escolar supuxo que un rapaz sufrise un traumatismo 

cranial ficando inconsciente durante varios minutos. A pesar da alerta precoz aos 

servizos de emerxencia desde o centro, a asistencia sanitaria tivo que demorarse ata a 

chegada ao CHUS, pois cando isto sucedeu, ás 14h, non había persoal facultativo no 

centro de saúde da Ponte Carreira. Afortunadamente, o incidente non tivo consecuencias 
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maiores, atopándose o menor en bo estado de saúde, mais fica a inquietude e o 

nerviosismo entre a veciñanza. 

As ausencias do persoal facultativo están sendo cubertas só de xeito parcial, 

sendo moitas as horas que o concello non conta con médicas, tanto no centro de saúde 

da Ponte Carreira coma no consultorio de Abellá. Isto súmase ás carencias tamén de 

enfermaría, atopándose unha única enfermeira para os dous centros en moitos casos, ou 

no caso do PAC de Ordes, o de referencia para esta localidade, que aínda non ten 

garantidos os dous equipos completos, vulnerando o acordo de desconvocatoria de folga  

de xullo de 2019. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

– É consciente o goberno galego da situación que se está a vivir na sanidade 

pública galega? Coñece o goberno a situación de preocupación que se está a vivir no 

concello de Frades ante o sucedido no CPI da Ponte Carreira? 

– Que medidas ten previstas para garantir a cobertura do persoal sanitario no 

concello de Frades? 

– Ten previsto o Sergas a reposición do persoal de pediatría e matrona no centro 

de saúde da Ponte Carreira? 

– Cando vai dotar o Sergas de equipos completos o PAC de Ordes, segundo o 

acordo da desconvocatoria de folga de 2019? 
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Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 12:59:40 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 12:59:49 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 13:00:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A área de Influencia do Hospital Comarcal de Monforte abrangue unha 

extensión de case 2.000 Km cadrados e 11 concellos, afectando polo tanto a unha 

poboación de aproximadamente 50.000 persoas. A media de idade é cada vez máis 

elevada co que a posibilidade de desprazamento das persoas é reducida e  en moitos 

casos dependente dos seus familiares, mentres se incrementan as necesidades de 

atención sanitaria. As vías de comunicación están  en desigual estado e é fácil vivir en 

zonas especialmente  illadas. 

Mentres as políticas de persoal na Sanidade foron conducentes á escaseza de 

profesionais por falta de relevo e empeoramento das condicións laborais, cuestión esta 

que se  acusa máis en zonas como esta á que nos referimos, na que resulta moi difícil  

que se fixe, sobre todo persoal médico  e incluso reter o que hai, pero tamén a ter unha 

plantillas escuálidas noutras categorías, sanitarias e non sanitarias. 

Todo isto conduce a situacións como as que se veñen dando dende hai moito 

tempo tanto no H. Comarcal como nos Centros de Saúde da súa área de influencia. A 

falta de persoal condiciona a asistencia sanitaria pública e alónxaa da poboación, de 
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feito condúcea a buscar asistencia sanitaria en centros privados debido ás listas de 

espera tanto no hospital como na Atención Primaria. 

O Hospital sofre un problema grave de falta de Facultativos Especialistas: 

No aparato dixestivo.- Tiñan 2 e quedaron hai 5 ou 6 anos con un só por unha 

xubilación que non se cubriu, agora xubilouse outro co cal non hai asistencia desta 

especialidade no hospital dependendo do HULA, ou ben porque veñan estes 

especialistas de alí como porque son os pacientes os que teñen que desprazarse para 

recibir asistencia. A recente dotación de 1 profesional de dixestivo non parece suficiente 

para cubrir as necesidades de esta especialidade no H. Comarcal. 

Cardioloxía, están con 1 facultativo só dende o ano pasado co que isto supón 

para a atención inmediata das pacientes, volvendo neste caso á dependencia do HULA. 

Neuroloxía, perderon os especialistas que tiñan e o mesmo está a punto de pasar 

coa especialista en Rehabilitación. 

Pediatría, a dotación de 2 pediatras aínda deixa a especialidade con necesidade 

de como mínimo un especialista máis xa que había 4 e agora quedarán 3. Esta categoría 

profesional é especialmente sensible xa que a esta falta hai que sumarlle a necesidade de 

Especialistas en atención primaria. 

Con respecto ao resto do persoal do hospital teñen a tódalas categorías como 

deficitarias, pero algunhas delas están reforzadas con persoal eventual con contratos 

precarios sen que haxa visos de estabilizar estes postos. Polo que é fundamental facer o 

correcto dimensionamento das plantillas de tódalas categorías e proceder a encontrar 

profesionais para o que é imprescindible garantir unhas condicións laborais de calidade. 
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Dende logo non ten sentido deixar, ou fomentar que o Hospital Comarcal de 

Monforte acabe sendo un Centro de Alta resolución por ausencia paulatina de cada vez 

máis especialidades médicas e ou por falta de dotación de outro persoal. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Vai o Goberno da Xunta tomar as medidas precisas para a dotación e fixación de 

persoal, nomeadamente Facultativo das Especialidades Médicas das que, ou ben é 

deficitario o H. Comarcal de Monforte ou ben é carente, garantíndolles unhas 

condicións laborais dignas? 

 Que solucións propoñen dende a Consellería de Sanidade para evitar o traslado 

en ambulancia a Lugo dos e das doentes ingresadas en Monforte para a realización de 

probas que se poderían facer en Monforte e non se fan por falta de profesionais? 

 No caso de ser inevitable comprenden que o transporte colectivo supón que se 

demore durante horas a volta ó Centro Hospitalario de partida? 

 Van facer unha busca activa de Especialistas Médicos/as e que condicións 

laborais, dentro da legalidade vixente, lles van ofrecer para  lograr unha estabilización 

da cobertura destes postos? 

 Consideran que a poboación da área de influencia do Hospital Comarcal ten 

unha asistencia hospitalaria de calidade? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 
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Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 30/12/2022 13:02:17 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:02:31 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:02:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil 

Fernández e Iria Carreira Pazos, deputado e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto nos 

artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta 

para resposta oral na Comisión 5ª polo trámite de urxencia. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada pola necesidade de que a Xunta de Galiza dea 

conta en sede parlamentar da situación da sanidade nas comarcas de Ferrol, 

Eume e Ortegal. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Propaganda da Xunta de Galiza, do Partido Popular, xa non é quen de 

agochar a dramática situación da Atención Primaria do noso sistema de saúde en 

todo o país. 

A falta de profesionais de todas as categorías, e singularmente de médicos 

e médicas de familia así como de pediatras, provoca desatención da poboación 

precisamente no servizo de atención primaria, que xoga un papel de especial 

relevancia no sistema, pois ademais de ser o primeiro contacto coas persoas 
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usuarias, e porta de entrada ao sistema, encárgase tamén do control dos doentes 

con patoloxías crónicas e polimedicados. 

Estas eivas do sistema, provocadas por máis de 1 década de gobernos do 

Partido Popular caracterizados polos recortes nos servizos públicos, afectan moi 

especialmente aos colectivos máis vulnerábeis, maiores, doentes con patoloxías 

crónicas que precisan de control sistemático, e as crianzas. 

A falta de pediatras parece non ser unha problema prioritario que resolver 

na axenda do Partido Popular a teor das declaracións realizadas pola xerente do 

SERGAS, refrendadas despois polo presidente Rueda, segundo as cales debemos 

asumir con normalidade non dispoñer de pediatras nos centros de saúde. 

Estes colectivos precisan de continuidade na asistencia para un control 

efectivo da súa saúde e poder dicir que reciben unha asistencia sanitaria de 

calidade. E nomeadamente as crianzas precisan de especialistas pediatras. 

É duro ter que lembrar que a especialidade de pediatría non existe por un 

capricho universitario, senón porque a poboación infanto/xuvenil padece 

patoloxías específicas. 

Nas comarcas de Ferrol, Eume e Ortegal, son constantes os casos de 

centros de saúde que comparten médico ou médica e/ou pediatra, especialmente 

nas zonas rurais. E son constantes tamén os casos nos que ante unha ausencia ou 

baixa queda o servizo desatendido remitindo ás persoas doentes a outro centro de 

saúde, e provocando en moitas ocasións que esas persoas teñan que acudir ás 

urxencias ou á sanidade privada. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª polo trámite de urxencia: 

1. Coñece a Xunta e Galiza a situación da Atención Primaria e dos 

servizos de pediatría na área sanitaria de Ferrol? 

2. Por que non se cubren as prazas vacantes? Por que non se cubren as 

baixas e as vacacións? 

3. Como ten previsto resolver a Xunta de Galiza a inminente xubilación 

dun elevadísimo porcentaxe dos profesionais sanitarios desta área? 

4. Como considera que ten afectado a pandemia á saúde dos e das 

profesionais? Cantas baixas ou solicitudes de adaptación do posto de traballo se 

teñen presentado na área sanitaria de Ferrol nos últimos 12 meses? 

5. Como vai responder a Xunta de Galiza ao feito de que a consolidación 

de prazas de médicos e médicas de familia provoque menos profesionais 

atendendo pediatría? 

6. Como valora a Xunta de Galiza a situación das urxencias na área 

sanitaria de Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo  

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 13:08:11 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:08:15 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 13:08:24 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:08:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, sobre os problemas na infraestrutura do centro de saúde 

de Narón. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O centro de saúde de Narón, que o presidente Feijoo inaugurou a bombo e prato 

o 16 de xullo do ano 2021, comezou a dar problemas desde o mesmo momento da súa 

entrada en funcionamento. 

Nun principio denunciáronse avarías no ascensor provocadas por inundacións. 

Despois de solucionar o problema das inundacións continuaron as avarías do 

ascensor, que segundo indican as persoas que as atenden estarían provocadas por unha 

causa realmente sorprendente, non ser un ascensor apropiado para un centro de saúde, e 

menos aínda para ser o único ascensor dun centro de saúde co volume de persoas 

usuarias como o de Narón. 

Esta razón sorprende aínda máis por ter sido unha advertencia desatendida pola 

dirección do SERGAS, que no seu día replicou ás demandas da área sanitaria con un 

informe de poboación que desmentía, ou iso era o que se pretendía, as necesidades dun 

segundo ascensor. 
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As advertencias parece que tiñan máis fundamento que as réplicas 

evidentemente inspiradas pola política de recortes dos gobernos do Partido Popular. 

Mais o problema do ascensor non é o único con ser sen dúbida grave, xa que 

cando o caudal do río que pasa por debaixo do centro de saúde aumenta os baños 

atáscanse e hai que pechalos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Coñece a Xunta a situación do centro de saúdo do concello de Narón tocante ás 

avarías do ascensor e dos baños? 

- Por que non se dotou de inicio o centro como correspondía e demandaban 

desde a área sanitaria? 

- Por que non se tivo en conta a presenza do río? 

- Cando estima a Xunta de Galiza que o centro poderá estar funcionando con 

normalidade? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 
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Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:14:41 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:14:44 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 30/12/2022 13:14:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a situación na que se atopan as traballadoras do SAF. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En Galiza hai máis de 24.000 persoas usuarias do SAF e unhas 8.000 

traballadoras que, na maior parte dos casos, corresponden a empresas privadas 

prestadoras do servizo. 

Traballadoras cunhas condicións laborais e salariais precarias. Soportan desde 

hai anos xornadas a tempo parcial; tendo que coller o seu propio vehículo para ir dun 

domicilio a outro facer o seu traballo sen un salario que cubra ese custe e traballando en 

casas que non contan en practicamente ningún caso coa máis mínima adaptación para 

atender as persoas dependentes. 

Unhas condicións laborais fixadas nun convenio colectivo caducado desde 2011 

sendo vítimas durante todo este tempo do ninguneo e do abuso por parte das empresas 

que fixeron todo, de todo, para impedir a negociación dun novo. 

Mesmo se disolveron como asociación en 2012 para poder pasar así ao convenio 

estatal con peores condicións aínda que o galego. 

Desde o 2 de novembro as traballadoras do SAF están en folga convocadas pola 

CIG fronte ao preacordo alcanzado pola patronal e as centrais sindicais CCOO e UGT. 
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O que teñen enriba da mesa esas traballadoras hoxe nin mellora as súas condicións de 

traballo, nin recoñece o seu labor, nin garante unha mellor prestación do servizo. Máis 

ao contrario, pretende impor diferencias salariais entre traballadoras que prestan o 

mesmo servizo para a administración. 

Malia tratarse de traballadoras de empresas privadas, a Xunta ten moita 

responsabilidade ao respecto. 

O Servizo de Axuda no Fogar é: 

- un servizo público para garantir a atención das persoas maiores dependentes no 

seu domicilio. 

- ordenado por unha normativa autonómica (2009), xestionado polos concellos 

- o SAF é un servizo financiado con cartos de todos, sexa cal sexa o modelo de 

xestión. Nada menos que 110 millóns de euros saídos directamente da Xunta de Galiza 

en 2022. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª: 

Cre a Xunta de Galiza que as condicións laborais das traballadoras do SAF son 

as que merecen as traballadoras e as persoas usuarias? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 
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Asdo.: Olalla Rodil Fernández 
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Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:19:46 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:19:50 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 13:20:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o novo modelo de residencias anunciado pola Xunta de 

Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Desde a pandemia provocada pola Covid-19 e as terribles consecuencias 

humanas que tivo sobre a poboación usuaria de residencias de maiores, a Xunta de 

Galiza saíu ao paso das enormes críticas sobre o actual modelo de residencias 

anunciando o deseño dun novo. 

Porén, malia a insistencia por parte, entre outros, do G.P. do Bloque Nacionalista 

Galego por coñecer a concreción dese novo modelo, a Xunta non fixo público máis que 

titulares de prensa e tres eixos xenéricos sobre os que, supostamente, o fará pivotar. 

Desta maneira, máis de dous anos despois do inicio da pandemia nada se sabe da 

concreción deses anuncios. Entretanto, as rateos de persoal das residencias continúan a 

ser as mesmas, as denuncias das traballadoras destes centros tamén e os grupos que 

operaban o sector non mudaron no máis mínimo a súa participación nun ámbito esencial 

na vida das persoas. Máis ao contrario, familiares de persoas usuarias, traballadoras e 

centrais sindicais denunciaron mesmo o empeoramento das condicións nas residencias 

de maiores galegas, algunhas delas públicas. 
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Entretanto, o Partido Popular, apurouse en rexeitar mesmo a tramitación dunha 

Proposición de lei galega de residencias impulsada polo BNG coa que o noso grupo 

pretendía implantar en Galiza un novo modelo de residencias que garantirse o dereito a 

unha vellez digna das persoas maiores no noso país. 

Para o G.P. do BNG garantir o dereito a unha vellez digna é unha cuestión 

prioritaria e mudar o modelo de residencias de maiores, logo do vivido nos últimos 

anos, unha urxencia imperiosa. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Cando vai concretar a Xunta de Galiza o novo modelo de residencias? 

- En que vai materializarse, con que orzamento e en que prazos temporais? 

 

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

pG
v0

cT
H

H
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169622

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-upGv0cTHH-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 13:21:34 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:21:39 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:21:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos e 

Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre as cifras que evidencian a 

feminización da pobreza e as medidas da Xunta de Galiza para paliar esta situación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No informe sobre o Estado da pobreza en Galiza correspondente ao ano 2021, a 

Rede galega contra a pobreza advirte da feminización da pobreza e a exclusión social. É 

dicir, como as cifras evidencian un empobrecemento maior das mulleres e dos fogares 

monoparentais mesmo o agravamento da súa situación cando os indicadores, en termos 

xerais, melloran aínda que sexa levemente. 

Así, o informe realizado por EAPN-Galiza sinala, entre outras cuestións, que: 

1.- En Galiza o 25,2% da poboación estaba en risco de pobreza e/ou exclusión 

social en 2021, por volta de 678 mil persoas das que 367 mil son mulleres, unha cifra 

que aumenta en 8 mil máis (0,7%) que en 2020. 

2.- No conxunto do Estado español as cifras de risco de pobreza e de exclusión 

en fogares monoparentais (maioritariamente encabezados por mulleres) atinxe o 54%. 

Malia non dispormos dos datos específicos para Galiza, a realidade evidencia que é, 

senón idéntica, moi próxima. De igual maneira, a maior porcentaxe de risco de pobreza 

e exclusión social atinxe a fogares con crianzas e adolescentes (34%), nove puntos por 

riba. 
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3.- De maneira desagregada, a taxa de pobreza para as mulleres sitúase en 2021 

en 20,9% cando a media é do 20,2% e a dos homes do 19,5%. En canto á pobreza 

severa, mentres nos homes se reduce pasando do 10,2% en 2020 ao 8,6% en 2021, nas 

mulleres aumenta, e faino desde 2018, pasando de 8,7 a 9. 

4.- Tamén as mulleres habitan, en maior medida, fogares con baixa intensidade 

laboral (10,8%, 109.094 mulleres fronte 95 mil homes). 

É evidente, e así o evidencian os datos, que existe un problema estrutural que 

sitúa as mulleres –a metade da poboación-- en contextos de maior vulnerabilidade o que 

esixe medidas concretas e específicas, deseñadas con perspectiva de xénero que 

promovan a empregabilidade das mulleres en condicións laborais e salariais dignas e 

estables así como que erradiquen a pobreza dos fogares encabezados por elas. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza as cifras de pobreza e exclusión social entre as 

mulleres? 

- E especificamente os fogares monoparentais? 

- Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galiza para paliar esta situación? 

- Cre o Goberno galego que nun contexto inflaccionista como o actual retirar 

medidas como a Tarxeta Básica axuda a mellorar as condicións das mulleres en 

situación de pobreza e exclusión social? 
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Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/12/2022 13:23:50 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 30/12/2022 13:23:54 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 30/12/2022 13:24:01 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 30/12/2022 13:24:12 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamento Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Nos últimos anos a Xunta de Galicia vén prorrogando sen convocar concurso 

público contratos de servizos de todo tipo, desde mantemento de estradas ata 

subministracións enerxéticas, servizos postais ou xestión de todo tipo de 

vehículos e medios de transporte como helicópteros, barcos ou autobuses. As 

prórrogas son teoricamente legais, pero supoñen un obstáculo á libre 

competencia, segundo veñen advertindo o Consello de Contas ou a Comisión 

Nacional dos Mercados e a Competencia (CNMC). 

 

Recentemente, o contrato da inspección técnica de vehículos (ITV), que está en 

mans da mesma empresa desde o ano 1987 e finalizaba no 2023, foi prorrogado 

ata o ano 2027.  

 

A finais de 2021 prorrogouse o servizo de operación dos dous helicópteros de 

salvamento marítimo da Xunta, que fora adxudicado en 2017 por 8,25 millóns de 

euros ao ano á empresa á que o Goberno galego vendera en 2012 os seus dous 

helicópteros mercados sete anos antes, cun prazo de execución de catro anos, 

prorrogable por outros dous e agora prorrogouse outros dous anos máis, ata 

novembro de 2023 e por 16,5 millóns de euros, malia que no seu momento o 

presidente Feijóo asegurara que en sucesivos concursos se poderían obter 

aparatos “máis modernos”. No seu momento, cando a Xunta se desfixo dos 

aparatos, o Consello de Contas xa advertira de que o Goberno galego tomara a 

decisión sen “ningún estudo sobre a repercusión da venda dos helicópteros” nas 

futuras contratacións do servizo cando a Administración xa non tivese a súa 

propiedade.  

 

A Xunta tamén prorrogou durante anos á mesma empresa diversos contratos de 

helicópteros de loita contra os incendios, prórrogas censuradas polo Consello de 

Contas por entender que se producira unha incorrecta planificación do servizo 

por parte da Xunta. 

 

As prórrogas non só se rexistran nos helicópteros, sexan de incendios ou de 

salvamento marítimo, senón que nese último sector, tamén se producen no 

departamento de Gardacostas de Galicia, dependente da Consellería do Mar. Así, 
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o servizo de operación dos catro barcos de salvamento marítimo de maior tamaño 

da Xunta vén sendo prorrogado sucesivamente sen un novo concurso público 

desde o que se outorgou en 2006 á empresa Remolcanosa. 

 

Igualmente, tras moitos anos e nalgúns casos mesmo décadas de prórrogas dos 

contratos de transporte escolar con todo tipo de irregularidades certificadas polo 

Consello de Contas, en 2021 tamén foron prorrogados os contratos da metade das 

liñas de transporte escolar de Galicia, en concreto os que se prestan de xeito 

exclusivo a centros educativos e non integrados no transporte regular xeral. 

debido a que a Xunta viuse xudicialmente obrigada a reiniciar o concurso para 

renovalas porque cometera “erros non subsanables” nos primeiros pregos de 

condicións que validara a propia Consellería de Educación. Se no primeiro 

proceso a Xunta estimaba un gasto de 81 millóns de euros nos dous próximos 

anos, agora calcula que terá que gastar un 15 % máis, 93,4 millóns, porque entre 

outras cuestións faltábanlle 284 paradas, unha omisión que amosa un elevado 

nivel de incompetencia. 

 

Respecto doutros contratos de transporte escolar, que están en fase de 

renovación, o Consello de Contas dixo no seu momento que se outorgaran 

incumprindo os sucesivos gobernos galegos “os principios esenciais da 

contratación administrativa (publicidade, concorrencia, igualdade e non 

discriminación)” e que posteriormente “a utilización do mecanismo da prórroga 

permitiu estender a duración dos contratos [...] sen que se promovera 

concorrencia no sector”.  

 

As prórrogas contractuais, aínda que sexan legais, deben ser segundo o noso 

ordenamento xurídico un mecanismo excepcional, que hai que xustificar 

cumpridamente, cousa que non fai a Xunta, que o emprega como mecanismo 

habitual excluíndo o xogo da libre competencia na contratación pública en gran 

parte dos contratos do sector público autonómico de Galicia e beneficiando 

sistematicamente a determinadas empresas que fan negocio co público creando 

monopolios de facto que son contrarios á lei e ao interese público. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai o Goberno de Galicia deixar de usar habitualmente a práctica de 

prorrogar con carácter reiterado os contratos públicos para evitar o prexuízo á 

competencia e ao interese público que tal práctica supón? 

 

2ª) Por que non atende o Goberno de Galicia as recomendacións do Consello de 

Contas e da CNMC en materia de contratación pública? 
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3ª) Considera o Goberno de Galicia que a práctica de prorrogar reiteradamente 

contratos públicos é axustada á letra e ao espírito da normativa en materia de 

contratación pública? 

 

4ª) Considera o Goberno de Galicia que a práctica de prorrogar reiteradamente 

contratos públicos é contraria ao interese da cidadanía? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:02:09 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:02:26 
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Á Mesa do Parlamento 
 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia  ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na  Comisión 1ª. 

 

 

Recentemente  tivemos  constancia  da  suspensión  de  determinados 

procedementos por falta de persoal no xulgado de primeira instancia número 3 

da Coruña. En concreto, un cartel fixado na porta do xulgado o pasado 12 de 

abril anunciaba que “a partir de ahora, los procedimientos de trámite acabados 

en 1, 2, 3 y 4 y los de ejecución que terminen en 1, 2 y 3 no se tramitarán por 

falta de personal”. 
 

 

Esta insólita situación implica un menoscabo evidente dun servizo xudicial tan 

importante como o de familia, con repercusión directa na situación de menores 

de idade. Trátase dunha manifestación máis dun fenómeno estrutural como é o 

da  crónica  falta  de  medios  e  persoal  da  administración  de  xustiza  en  toda 

Galicia, que presenta as lóxicas particularidades no partido xudicial da Coruña, 

que comprende a que é desde o punto de vista socioeconómico unha das dúas 

áreas máis importantes da nosa comunidade. 
 

 

A xustiza galega estaba colapsada xa antes da folga do persoal xudicial do ano 

2018, que durou nada menos que 114 días e, xestionada politicamente polo 

actual vicepresidente primeiro da Xunta, contribuíu a agravar ese colapso. Hai 

que lembrar que o persoal xudicial depende organizativa e materialmente das 

comunidades autónomas que, como no caso de Galicia, teñen asumidas plenas 

competencias na materia. 
 

 

Polo exposto, o deputado e  a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 
 

 

1.ª) É consciente a Xunta de Galicia da situación de falta de medios e persoal 

que existe nos xulgados do partido xudicial da Coruña? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-IG

9p
p1

ZQ
G

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

169630

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.es
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-IG9pp1ZQG-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 
2.ª) Vai remediar a Xunta de Galicia, como Administración competente, esa 

situación? 
 

   Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

6ª. 

 

A empresa Fenosa, creada en 1943 na Coruña polo empresario Barrié de la Maza, 

está perdendo aceleradamente a súa conexión coa Coruña e con Galicia. Das 

aproximadamente 300 persoas que traballaban na Coruña hai unha década, cadro 

de persoal xa reducido a través dos sucesivos procesos de fusión da compañía, 

agora só quedan arredor de 70, tras un desmantelamento progresivo dos centros 

de traballo. 

  

Agora Naturgy vén de comunicar o peche do Centro de operación de rede norte, 

que daba servizo a Galicia e Castilla e León, radicado na Coruña, e o seu traslado 

a Madrid. Isto implica a perda de 28 postos de traballo máis. A COR xestionaba 

as liñas eléctricas de Galicia e parte de León, coordinando, por exemplo, a 

resposta ante os apagamentos, tan frecuentes na nosa comunidade en 

determinadas condicións meteorolóxicas. 

 

Unión Fenosa Distribución, titular do COR, dá servizo a case 2 millóns de puntos 

de subministro en Galicia, sendo a principal distribuidora de electricidade, 

xestionando aproximadamente 50.000 kms de tendidos eléctricos de baixa e 

media tensión.  

 

Todo o anterior implica a perda total de galeguidade da empresa en primeiro 

lugar e en segundo lugar, como consecuencia do primeiro, a perda dos postos de 

traballo da que foi unha gran empresa con sede na Coruña.  

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora o Goberno galego a perda de calquera vestixio de galeguidade 

da antiga empresa coruñesa Fenosa e a perda de postos de traballo asociada a ela? 

 

2ª) Levou a cabo algunha actuación o Goberno galego nos últimos 10 anos para 

evitar esa perda de galeguidade e postos de traballo? 
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3ª) Considera o Goberno galego que o traslado a Madrid dun centro operativo 

que presta servizo a toda Galicia pode afectar ao subministro eléctrico en Galicia, 

especialmente en situacións meteorolóxicas adversas? 

 

4ª) Vai adoptar o Goberno galego algunha medida dentro das súas competencias 

(sinaladamente as de política económica e industrial) para que a empresa 

manteña os postos de traballo na Coruña, así como o centro operativo que dá 

servizo a toda Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Segundo informacións periodísticas, no concerto de C. Tangana que tivo lugar en 

Vigo o 23 de agosto como parte da programación do Xacobeo organizada pola 

Xunta, repartíronse por parte da organización 500 entradas gratuítas engadidas a 

un aforo total de 6.000, que foi cuberto por vía de venta electrónica nunha hora 

na que se esgotaron todas as entradas, con posterior revenda por un prezo que 

multiplicou o inicial, como é habitual neste tipo de eventos. O prezo inicial das 

entradas era de entre 39 e 49 euros. O principal patrocinador e financiador do 

evento foi a Xunta.  

 

Segundo esas mesmas informacións, nunha zona VIP reservada do concerto, con 

aforo para algo menos de 500 persoas, teríanse reunido, entre outros cargos 

populares, Alberto Núñez Feijóo, Alfonso Rueda e Juan Manuel Moreno Bonilla; 

a delegada da Xunta en Vigo e candidata do PP, Marta Fernández-Tapias, e o 

presidente da Autoridade Portuaria de Vigo e exconselleiro de Sanidade, Jesús 

Vázquez Almuíña.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora o Goberno de Galicia que nun concerto financiado e patrocinado 

polo Goberno de Galicia se repartan gratuitamente entradas entre cargos do PP 

que ademais desfrutan dunha zona reservada mentres o resto do público ten que 

mercalas e non accede a esa zona reservada? 

 

2ª) É habitual esta práctica nos eventos organizados pola Xunta de Galicia? 

 

3ª) Cal foi o importe co que a Xunta financiou o concerto de C. Tangana que tivo 

lugar en Vigo o 23 de agosto? 

 

4ª) Houbo algunha outra administración ou empresa que financiase ese concerto 

ademais da Xunta? 

 

5ª) Cantas entradas gratuítas entregou a organización do concerto de C. Tangana 

que tivo lugar en Vigo o 23 de agosto? 

 

6ª) Cantas desas entradas gratuítas foron entregadas a cargos do PP? 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O parque natural das Fragas do Eume foi declarado o 12 de agosto de 1997, 

sendo con 9.125 hectáreas o segundo de Galicia en superficie despois do Xurés. 

Destaca pola súa biodiversidade e por ser no momento da súa declaración, como 

di aínda hoxe a páxina web de Turismo de Galicia, un dos bosques atlánticos de 

ribeira mellor conservados de Europa, ademais dun “bosque mixto de frondosas 

considerado un dos máis extensos da Galicia litoral e relevante a nivel europeo 

como bosque climático” do que destaca  a presenza de variedades de fieitos de 

grande interese, 103 especies de aves, 41 de mamíferos e 8 de peixes, e tamén 

especies endémicas de invertebrados e réptiles. 

 

A pesar destes valores naturais, 25 anos despois de ser creado o parque carece de 

Plan reitor de usos e xestión (PRUX), cando debería telo como mínimo desde o 

ano 2003 segundo o artigo 35.4 da  Lei galega 9/2001, do 21 de agosto, de conservación 

da natureza, que establece que “Os plans reitores de uso e xestión aprobaranse no 

prazo máximo de dous anos desde a entrada en vigor da declaración do espazo 

natural protexido, previo informe, no seu caso, da xunta consultiva 

correspondente”. Certamente, a Lei 9/2001 foi derrogada pola Lei  5/2019 do 

patrimonio natural e biodiversidade de Galicia, que eliminou o prazo para 

aprobar o plan, pero isto non habilita para soster indefinidamente a anómala 

situación dun parque natural que leva nada máis e nada menos que un cuarto de 

século sen PRUX. 

 

Sendo un parque considerado como bosque atlántico de ribeira teoricamente ben 

conservado e sendo o bosque atlántico un bosque mixto caducifolio, a expansión 

descontrolada no parque e na súa contorno dunha especie como o eucalipto non 

soamente desvirtúa a esencia do ecosistema que se pretendía conservar e poñer 

en valor coa declaración como parque natural senón que reduce a biodiversidade 

do parque na medida en que diversos estudos constatan ese efecto como 

característico desa especie forestal.  

 

Ademais da eucaliptización, as agresións medioambientais sobre o parque son 

constantes: ó gran incendio do ano 2012 (que deu pé a que o Presidente da Xunta 

falase dun plan de recuperación do que nunca máis se soubo) únense os episodios 

de contaminación do río Eume, entre eles o acontecido no ano 2021, así como a 

práctica desecación durante décadas dun tramo de quilómetros de río pola empresa 
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Endesa, aguas abaixo do embalse radicado no propio parque, un auténtico atentado ecolóxico 

cometido en pleno parque natural. 

 

Por outra banda, a estreita estrada que bordea o río Eume ata o Mosteiro de 

Caaveiro convértese cada fin de semana (agás o verán, cando unha parte da 

mesma pecha ó tráfico) nun constante ir e vir de coches que se mesturan cos 

sendeiristas que percorren a estrada, unha situación insólita que debería ser 

evitada simplemente propiciando cun aparcamento ou aparcamentos disuasorios 

que os visitantes deixen o coche na entrada do parque e accedan ó mesmo 

andando, en beneficio do parque (elimínanse ruídos e contaminación) e dos 

propios visitantes, que poderían percorrer os 10 quilómetros que separan Ombre 

de Caaveiro sen a molestia do tráfico ou, no seu caso, en minibuses de 

considerarse axeitada tal alternativa, reiteradamente reclamada polo concello de 

Pontedeume, que ademais ofrece a súa colaboración para implementala. 

 

Finalmente, os propietarios de terreos radicados dentro do parque teñen limitados 

os usos que poden desenvolver nos seus terreos pero non perciben ningún tipo de 

compensación ou beneficio por esa limitación. O prezo de mercado de cada unha 

das 9.125 hectáreas que conforman o parque sería de 4.400 €, segundo o prezo 

recollido para a comarca no informe do Observatorio Galego de Mobilidade de 

Terras do ano 2021, polo que sería perfectamente asumible para o Goberno de 

Galicia un programa de adquisición de terras a longo prazo que progresivamente 

implicase o paso á titularidade pública dun espazo que ten unha finalidade 

predominantemente pública, o cal sería compatible con outras fórmulas de 

compensación aos propietarios. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o motivo de que 25 anos despois da creación do parque non se aprobase 

o PRUX que segundo a lexislación estatal e autonómica é o principal instrumento 

de xestión de calquera parque natural? 

 

2ª) Cando ten previsto o Goberno de Galicia aprobar o PRUX do Parque Natural 

das Fragas do Eume? 

 

3ª) É consciente o Goberno de Galicia de que desde a declaración como parque 

natural nas Fragas do Eume se reduciu o espazo de bosque autóctono e aumentou 

considerablemente a superficie de eucalipto? 

 

4ª) Vai evitar o Goberno de Galicia a eucaliptización do Parque Natural das 

Fragas do Eume?  
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5ª) Cal é o importe que dedicou o Goberno de Galicia a conservar e mellorar o 

estado ecolóxico do Parque Natural das Fragas do Eume nos últimos 10 anos?  

 

6ª) Ten previsto o Goberno de Galicia establecer mecanismos de compensación 

económica aos propietarios de terreos afectados por restricións de usos? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Sendo a educación o instrumento máis potente para a mellora individual e social, 

o noso sistema educativo (que como tal ten menos dun século de vida) debe ser 

dinámico e evolucionar para dar resposta á complexidade do mundo e do propio 

coñecemento que se ten del, así como á rápida transformación social que se está a 

producir no século XXI.  

 

Un dos campos nos que o noso coñecemento evolucionou con gran rapidez nas 

últimas décadas e ó do medio ambiente e a ecoloxía, en paralelo co progresivo 

colapso ecolóxico que foi prognosticado polo informe do Clube de Roma sobre 

Os límites do crecemento (1972), sucesivamente actualizado e que se concreta na 

actualidade en fenómenos como a crise climática que afronta a humanidade, a 

perda acelerada de biodiversidade, a contaminación da auga e do aire, etc, etc. 

 

A concienciación medioambiental da nosa xuventude é cada vez maior. Como 

mostra, o 47 % das persoas mozas entre 14 e 29 anos considera que o cambio 

climático é “o problema máis importante”, segundo o informe Juventud en 

España 2020 de Injuve, fronte ao 17 % dos adultos. En contraste, existe un 

amplo consenso na comunidade educativa sobre as carencias da educación 

ambiental no noso país (e en moitos outros), así como sobre a súa importancia. 

 

Segundo o estudo La educación ambiental en el entorno familiar realizado 

dentro do proxecto educativo ambiental de Ecoembes Naturaliza, o 72,7 % dos 

pais e nais considera clave que se imparta educación ambiental cando escolle 

centro educativo para os seus fillos, e a maioría  opina que aprender valores 

ambientais contribúe á mellora da formación xeral e ás capacidades, 

especialmente dos máis pequenos. 

 

O informe da UNESCO 'Aprender polo planeta', que analiza os plans educativos 

e marcos curriculares de arredor de 50 países, constata que máis da metade non 

fai referencia ao cambio climático e só o 19 % menciona a biodiversidade, polo 

que fixa como obxectivo facer da educación ambiental un compoñente esencial 

dos plans de estudio de todos os países no ano 2025. En España a nova Lei 

educativa (LOMLOE), aprobada en decembro de 2020 e que dota de máis 
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autonomía ás CC.AA e centros de estudo, afirma que o sistema educativo "non 

pode ser alleo aos desafíos que implica o cambio climático do planeta, os centros 

docentes han de converterse nun lugar de custodia e coidado do noso medio 

ambiente".  

 

Despois de que a LOMCE, aprobada en solitario polo PP en 2013, impuxese un 

retroceso no eido da educación ambiental, o MITECO está poñendo en marcha 

un Plan de acción de educación ambiental para a sostibilidade (PAEAS), que 

recolle algúns pasos para impulsar a educación ambiental dentro dos colexios, 

con seis eixos operativos e 61 accións clave a desenvolver por parte da 

Administración xeral do Estado. 

 

Finalmente, o informe da Unesco Educación para os obxectivos do 

desenvolvemento sostible, considera que son necesarias “experiencias directas” 

que afecten no emocional ao alumnado, sinalando que “as competencias non se 

poden ensinar, senón que os alumnos adquírenas con acción, experiencia e 

reflexión” e avoga por que o estudantado sexa capaz de crear en grupo “accións 

innovadoras” que fomenten a sostibilidade a escala local. Nese sentido, son 

múltiples as experiencias de apadriñamento ou adopción de ecosistemas que se 

teñen desenvolto con éxito en centros educativos de todo o mundo.  

 

Mentres tanto, o Goberno de Galicia limítase a fachendear da súa adhesión ao 

proxecto europeo Life Evergreen with Volunteers (LEWO), que promove tarefas 

de voluntariado ambiental, obviando que a educación ambiental está 

practicamente ausente dos currículos dos centros docentes de Galicia.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai a Xunta de Galicia a implantar con carácter transversal a educación 

ambiental nos plans de estudo dos diferentes centros educativos de Galicia para 

afrontar as carencias actuais nesa materia dentro da autonomía que lle outorga a 

LOMLOE? 

 

2ª) Considera a Xunta de Galicia que a educación ambiental debe ser unha parte 

fundamental do sistema educativo no século XXI? 

 

3ª) Vai a Xunta de Galicia implantar nos centros educativos de Galicia 

actividades de educación ambiental que impliquen contacto e aprendizaxe 

directos na natureza? 
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Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:11:10 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 14:11:25 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Noelia Otero Lago, deputado e deputada  

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Sendo a educación o instrumento máis potente para a mellora individual e social, 

o noso sistema educativo (que como tal ten menos dun século de vida) debe ser 

dinámico e evolucionar para dar resposta á complexidade do mundo e do propio 

coñecemento que se ten del, así como á rápida transformación social que se está a 

producir no século XXI.  

 

Un dos campos nos que o noso coñecemento evolucionou con gran rapidez nas 

últimas décadas e ó do medio ambiente e a ecoloxía, en paralelo co progresivo 

colapso ecolóxico que foi prognosticado polo informe do Clube de Roma sobre 

Os límites do crecemento (1972), sucesivamente actualizado e que se concreta na 

actualidade en fenómenos como a crise climática que afronta a humanidade, a 

perda acelerada de biodiversidade, a contaminación da auga e do aire, etc, etc. 

 

A concienciación medioambiental da nosa xuventude é cada vez maior. Como 

mostra, o 47 % das persoas mozas entre 14 e 29 anos considera que o cambio 

climático é “o problema máis importante”, segundo o informe Juventud en 

España 2020 de Injuve, fronte ao 17 % dos adultos. En contraste, existe un 

amplo consenso na comunidade educativa sobre as carencias da educación 

ambiental no noso país (e en moitos outros), así como sobre a súa importancia. 

 

Segundo o estudo La educación ambiental en el entorno familiar realizado 

dentro do proxecto educativo ambiental de Ecoembes Naturaliza, o 72,7 % dos 

pais e nais considera clave que se imparta educación ambiental cando escolle 

centro educativo para os seus fillos, e a maioría  opina que aprender valores 

ambientais contribúe á mellora da formación xeral e ás capacidades, 

especialmente dos máis pequenos. 

 

O informe da UNESCO 'Aprender polo planeta', que analiza os plans educativos 

e marcos curriculares de arredor de 50 países, constata que máis da metade non 

fai referencia ao cambio climático e só o 19 % menciona a biodiversidade, polo 

que fixa como obxectivo facer da educación ambiental un compoñente esencial 

dos plans de estudio de todos os países no ano 2025. En España a nova Lei 

educativa (LOMLOE), aprobada en decembro de 2020 e que dota de máis 
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autonomía ás CC.AA e centros de estudo, afirma que o sistema educativo "non 

pode ser alleo aos desafíos que implica o cambio climático do planeta, os centros 

docentes han de converterse nun lugar de custodia e coidado do noso medio 

ambiente".  

 

Despois de que a LOMCE, aprobada en solitario polo PP en 2013, impuxese un 

retroceso no eido da educación ambiental, o MITECO está poñendo en marcha 

un Plan de acción de educación ambiental para a sostibilidade (PAEAS), que 

recolle algúns pasos para impulsar a educación ambiental dentro dos colexios, 

con seis eixos operativos e 61 accións clave a desenvolver por parte da 

Administración xeral do Estado. 

 

Finalmente, o informe da Unesco Educación para os obxectivos do 

desenvolvemento sostible, considera que son necesarias “experiencias directas” 

que afecten no emocional ao alumnado, sinalando que “as competencias non se 

poden ensinar, senón que os alumnos adquírenas con acción, experiencia e 

reflexión” e avoga por que o estudantado sexa capaz de crear en grupo “accións 

innovadoras” que fomenten a sostibilidade a escala local. Nese sentido, son 

múltiples as experiencias de apadriñamento ou adopción de ecosistemas que se 

teñen desenvolto con éxito en centros educativos de todo o mundo.  

 

Mentres tanto, o Goberno de Galicia limítase a fachendear da súa adhesión ao 

proxecto europeo Life Evergreen with Volunteers (LEWO), que promove tarefas 

de voluntariado ambiental, obviando que a educación ambiental está 

practicamente ausente dos currículos dos centros docentes de Galicia.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai a Xunta de Galicia implantar con carácter transversal a educación 

ambiental nos plans de estudo dos diferentes centros educativos de Galicia para 

afrontar as carencias actuais nesa materia dentro da autonomía que lle outorga a 

LOMLOE? 

 

2ª) Considera a Xunta de Galicia que a educación ambiental debe ser unha parte 

fundamental do sistema educativo no século XXI? 

 

3ª) Vai a Xunta de Galicia implantar nos centros educativos de Galicia 

actividades de educación ambiental que impliquen contacto e aprendizaxe 

directos na natureza? 

 

Pazo do Parlamento 30 de decembro de 2022 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:12:21 

 

Noelia Otero Lago na data 30/12/2022 14:12:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Noelia Otero Lago e Matilde Begoña Rodríguez 

Rumbo, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

O Concello de Culleredo excede na actualidade os 30.000 habitantes, sendo un 

dos poucos de Galicia que medra en poboación, cousa que leva facendo durante 

as últimas décadas. Así, no ano 1991 tiña 14.602 habitantes, 22.076 en 2001 e 

28.227 en 2009. A súa posición estratéxica, lindeiro coa Coruña, dotado con 

parques empresariais, aeroporto, autoestrada e un amplo abano de servizos 

comunitarios e de benestar, explican ese crecemento constante. 

 

A Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de educación, regula no seu capítulo III do 

título II, titulado «Equidade na educación», a escolarización en centros públicos e 

privados concertados, establecendo que as administracións educativas deberán 

regular a admisión do alumnado de tal forma que se garanta o dereito á 

educación, o acceso en condicións de igualdade e a liberdade de elección de 

centro por parte de nais, pais, titoras e titores. 

 

Contrariamente a ese principio de equidade, actualmente o ensino secundario en 

Culleredo soamente se atende por parte dos centros educativos radicados no norte 

dese concello, na que é a súa área máis urbana, quedando gran parte do seu 

territorio sen un centro de proximidade que atenda a demanda educativa para 

tantos mozos e mozas que viven nel. E hai alumnos que perden case dúas horas 

cada día para se desprazaren desde os seus lugares de residencia ata os institutos 

da parte urbana. 

 

Por outra banda, a saturación dos recursos de ensino secundario da zona urbana 

non está a ser atendida axeitadamente pola Xunta, por iso, periodicamente, se 

repitan as protestas por falta de medios e persoal.  

 

A desatención á demanda educativa do rural por parte do Goberno galego, que 

provoca desigualdade e discriminación para o alumnado en función do seu lugar 

de residencia, debería ser paliada para atender ao mesmo tempo esa situación de 

saturación e a falla de recursos mediante a creación dun centro que atenda a 

demanda de ensino secundario da gran maioría do concello. 
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Ante esa situación, aprobouse xa no ano 2019 no Pleno local unha moción 

acordando comunicar á Xunta a total dispoñibilidade do Concello de Culleredo 

para poñer a disposición da Administración autonómica competente en materia 

educativa os terreos necesarios para a construción dun centro educativo na zona 

rural que atenda esa necesidade educativa, e por parte dese concello manifestouse 

desde entón que a radicación dese novo centro podería ser Ledoño, Celas ou 

Tarrío, neste último caso existe  a posibilidade de ampliar o centro xa existente.  

 

Pola súa banda, moitas familias manifestan que o importante é atender 

efectivamente á demanda, con independencia da radicación ou incluso da 

tipoloxía do centro. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai o Goberno galego atender á necesidade e reclamación, por parte da 

veciñanza, dun centro educativo que achegue o ensino secundario na zona rural 

de Culleredo para evitar tanto a saturación dos institutos da zona urbana como a 

necesidade desprazamento dos mozos e mozas do rural? 

 

2ª) No caso de que a resposta á pregunta anterior sexa afirmativa, cando e de que 

maneira? 

 

3ª) Cales son as ratios de alumnos dos distintos centros educativos de Culleredo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:53:47 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A crise do coronavirus está provocando unha caída económica do PIB sen 

precedentes no noso país nun período de paz. No resto do mundo, en maior ou 

menor medida, prodúcese unha situación similar que é altamente probable que se 

vexa agravada pola situación sanitaria, lonxe de estar controlada na maior parte 

dos países. 

 

A caída dos ingresos fiscais e o aumento dos gastos asociados ao coste dos 

ERTE, axudas aos autónomos, gastos extra do sistema sanitario e educativo, etc, 

etc, determinan unha situación financeira de extrema dificultade para todas as 

instancias e niveis territoriais do Estado. 

 

A Unión Europea, consciente da envergadura do desafío, acadou recentemente 

acordos para facer un esforzo de solidariedade sen precedentes, enlazado cos 

fondos Next Generation, que xa antes da pandemia pretendían modernizar e 

dixitalizar a economía europea ao mesmo tempo que se facía unha aposta 

decidida pola transición ecolóxica e enerxética. O financiamento europeo ao que 

poida chegar a acceder España nos próximos anos -absolutamente crucial dada a 

difícil situación das arcas públicas- vai estar condicionada dun xeito aínda difícil 

de precisar pero que irá na liña de examinar a calidade e a execución dos 

proxectos que se pretendan impulsar con ese financiamento. 

 

Nese contexto, é absolutamente fundamental que as administracións e o sector 

público en xeral sexan resilientes e eficientes no uso de recursos públicos cada 

vez máis escasos, o cal choca en Galicia coa ausencia dun sistema de control de 

xestión do gasto da Administración pública autonómica, limitándose as 

intervencións da Xunta a fiscalizar a regularidade administrativa (legalidade e 

dispoñibilidade orzamentaria) sen avaliar a eficacia e a eficiencia (é dicir, a 

consecución dos obxectivos, e o coste e alternativas desa consecución) como 

impón máis que nunca neste momento o principio básico de sometemento á 

obxectividade e ó interese xeral que vén establecido polo artigo 103 da 

Constitución. 

 

Sen control de xestión da Administración pública, sen avaliación e medición 
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reais da eficacia e da eficiencia das políticas da Administración autonómica, é 

imposible garantir un certo nivel de resiliencia que se demostra imprescindible 

ante fenómenos como a pandemia que estamos vivindo ou crises máis estruturais 

como a asociada á emerxencia climática ou aos cambios económicos e sociais 

que se están a vivir no século XXI. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Pensa o Goberno galego que a Administración autonómica debe mellorar a 

avaliación da eficacia e da eficiencia das políticas públicas ante a situación de 

restrición financeira que impón a actual e grave crise económica e as perspectivas 

dunha lexislatura que vai estar marcada pola  crise sanitaria e económica? 

 

2ª) Pensa o Goberno galego que necesitamos unha Administración máis resiliente 

para reaccionar mellor ante fenómenos como a actual pandemia e os seus efectos 

económicos e sociais? 

 

3ª) Cales son os mecanismos dos que dispón o Goberno galego para levar a cabo 

un control de xestión da Administración pública autonómica, é dicir, da eficacia e 

eficiencia das políticas públicas autonómicas? 

 

4ª) Canto persoal da Administración autonómica se dedica a ese cometido e en 

que departamentos da Administración autonómica? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:55:36 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 14:55:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Paloma Castro Rey,  Eduardo Ojea Arias e Patricia 

Otero Rodríguez, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 2ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas 

a existencia dunhas excelentes condicións para o aproveitamento eólico no noso 

territorio pero tamén a un marco regulador que favoreceu ese desenvolvemento. 

 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo chegou a falta de aposta 

polo sector, unida á inseguridade xurídica creada polo novo Goberno da Xunta de 

Galicia, todo isto sumado ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que se 

levaron a cabo dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano 

Rajoy, que implicaron a paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 

2018. Dende o ano 2009 ata o 2018, ambos incluídos, unicamente foron 

instalados 277 MW. Isto supuxo unha caída millonaria no investimento en 

Galicia e a perda da oportunidade de creación de moitos  postos de traballo. 

 

No ano 2019 volveu crecer en Galicia a potencia instalada en parques eólicos, 

con 415,24 MW e 18 parques novos, case o dobre do instalado nos 10 anos 

anteriores, e no 2020 chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. 

 

As previsións para o decenio 2020-2030 apuntan a que se construirán uns 4.500 

MW novos, o que suporá máis do dobre da potencia instalada actualmente. 

 

O éxito da instalación desa potencia eólica no pasado é resultado dun marco 

regulador moi determinado, con aspectos positivos, pois incrementou a 

capacidade instalada e axudou a loitar contra o cambio climático, pero en Galicia 

levouse a cabo sen a participación necesaria por parte da sociedade, unha 

situación que naquel momento non xerou oposición social pero co tempo está a 

xerar conflitividade social e medioambiental, como figura no propio informe da 

Valedora do Pobo presentado recentemente e as mobilizacións que existen en 

moitos concellos afectados. 

 

As comunidades afectadas denuncian a falta de transparencia na información e o 

deficiente asesoramento que reciben da Administración autonómica e 

incumpríronse cuestións relativas ao impacto ambiental, pois o 50 % desa 
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potencia instalada está en zonas da Rede Natura e moitos concellos denuncian a 

escasa distancia das vivendas da súa veciñanza na que están sendo instalados os 

ditos parques. 

 

Nun momento no que o sector está a experimentar un forte relanzamento, para o 

Grupo Parlamentario Socialista é de máxima importancia non repetir os erros 

cometidos no pasado, establecendo para iso unha regulación que favoreza a 

implantación da enerxía eólica pero procure minimizar o impacto ambiental das 

instalacións.  

 

Especial atención debe merecer o fraccionamento de parques eólicos que 

constitúen unha única explotación pero se tramitan como subproxectos separados 

para evitar superar os 50 MW que determinan que a competencia para a 

declaración do impacto ambiental se faga polo Estado, unha situación que se está 

a producir en distintos lugares da nosa comunidade, en clara vulneración da 

lexislación vixente. 

 

Por iso, os deputados e as deputadas que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera o Goberno galego que, ante o forte relanzamento do sector eólico  

que se está a producir e o que está previsto na próxima década, se está a protexer 

adecuadamente o noso territorio do impacto ambiental do sector eólico, 

sinaladamente na Rede Natura? 

 

2ª) Deberían mellorarse os mecanismos de información e transparencia para 

garantir que a implantación de parques eólicos en Galicia teña o menor impacto 

ambiental posible? 

 

3ª) Cre necesario modificar a distancia dos parques eólicos respecto das vivendas 

da veciñanza afectada? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:57:09 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 14:57:26 

 
Eduardo Ojea Arias na data 30/12/2022 14:57:39 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 30/12/2022 14:57:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Na lei de acompañamento ós orzamentos de 2021 a Xunta de Galicia mantén as 

rebaixas fiscais ás empresas contaminantes que xa estaban presentes na anterior 

lei de acompañamento para 2020, concedendo así un tratamento de favor ás 

empresas contaminantes que resulta incompatible co desenvolvemento do dereito 

medioambiental e coa importancia dos temas medioambientais no século XXI, 

ademais de co pacto verde europeo. 

 

Consolídase así un axuste á baixa dos gravames aplicados por carga 

contaminante derivados da lei de augas de Galicia.  Sinteticamente, a suma total 

do gravame imposto á carga contaminante mantívose intacta nos últimos 11 anos, 

cando o IPC nese período experimentou un ascenso no entorno do 15 %, o cal 

implica que ano tras ano sae máis barato contaminar en Galicia e que o principio 

“quen contamina paga” transfórmase en Galicia no principio “quen contamina 

paga cada ano menos”.  

 

Na mesma liña, as sancións contempladas na lei de pesca continental 

recentemente aprobada por este parlamento rebaixan notablemente as do ano 

1992 a pesar do transcurso de case 30 anos. Así, en moitos casos as infraccións 

redúcense a menos da metade, cando o simple efecto da inflación acumulada 

debería facer que se multiplicasen. Así, a inflación acumulada dende 1992 e do 

88%. É dicir, unha sanción de 100 euros (ou as correspondentes pesetas) no ano 

1992, se a actualizamos, sería hoxe equivalente a unha sanción de 188 euros.  

 

O cal implica que as sancións terían case que duplicarse, cando se reducen en 

moitos casos á metade. Como exemplo, a sanción por infracción moi grave, que 

podía chegar ós 50 millóns na lei de 1992, queda agora nun máximo de 150.000 

euros, a metade, o cal implica que un vertido que sexa considerado infracción 

moi grave, ou calquera outra agresión ó medio que se considere moi grave, sae 

hoxe á metade de prezo que en 1992. E se contamos a inflación, sae pola cuarta 

parte do prezo. 
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Chama poderosamente a atención que, mentres en todo o mundo civilizado se 

abren paso políticas cada vez menos permisivas coas agresións ó medio, en 

Galicia consolídase unha tendencia contraria e distópica, pouco atractivo para 

futuras inversións, asociadas cada vez máis a un marco de sostibilidade e 

responsabilidade social corporativa, facéndonos cada vez, paradoxalmente, 

menos atractivos como destino inversor para un capital que fuxe cada vez máis 

das antigas vantaxes industriais e busca outro tipo de incentivos, dos que Galicia 

carece a pesar da reiterada lexislación de “simplificación administrativa”, que 

non parece simplificar nada.  

 

Igualmente, de xeito incomprensible, a Xunta de Galicia négase a declarar a 

emerxencia climática en Galicia, a pesar dun acordo en tal sentido adoptado polo 

Parlamento de Galicia hai máis dun ano e da proposición non de lei presentada 

polo noso grupo no pleno do pasado 22 de decembro de 2020.  E a pesar de que 

unha recente enquisa da ONU, de alcance global, reflicte que o 64% dos cidadáns 

do planeta consideran o cambio climático unha situación de emerxencia e de que 

todas as CC.AA de España menos as do PP e o propio Goberno de España teñan 

declarado a emerxencia climática.  

 

Ademais, no novo plan Forestal a Xunta acepta e consolida a proliferación 

indiscriminada dunha especie forestal como o eucalipto, que está reemprazando 

por completo ó bosque autóctono de Galicia e que, recoñecendo a súa 

importancia económica, debe ser considerada tamén desde o punto de vista dos 

seus efectos mediombientais, sinaladamente a redución da biodiversidade, así 

como o empobrecemento da paisaxe. 

 

O anterior relato de feitos fala ben ás claras do completo desinterese do goberno 

de Galicia con respecto a defensa e protección do medio ambiente, mantendo 

políticas que podemos cualificar de depredatorias do territorio e propiciando 

unha progresiva involución medioambiental incompatible co sentido dos tempos, 

co dereito ambiental, co cambio climático. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o motivo do progresivo deterioro e rebaixa dos niveis de protección 

medioambiental en Galicia a través das políticas e lexislación impulsados pola 

Xunta de Galicia? 

 

2ª) Vai o Goberno galego seguir rebaixando os niveis de protección 

medioambiental en Galicia? 
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3ª) Considera o Goberno de Galicia que a protección do medio ambiente 

obrigada polo artigo 45 da Constitución é algo do que pode prescindir nas súas 

políticas? 

 

4ª) Cantas sancións impuxo a Xunta de Galicia no ano 2020 por vulneración da 

normativa medioambiental?  

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:58:58 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 14:59:14 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O espazo integrado pola lagoa de Baldaio e a praia e espazo dunar adxacentes 

forma parte da Rede Natura 2000 e, a pesar do grave deterioro sufrido nas 

últimas décadas, ten aínda un moi elevado valor ecolóxico (especial pero non 

exclusivamente pola súa riqueza ornitolóxica) e paisaxístico ademais do 

económico asociado a produción marisqueira.  

 

Ás agresións sufridas desde que a empresa Baldayos SL obtivese a concesión de 

explotación marisqueira no ano 1948 únense a progresiva e desordenada presión 

urbanística e os problemas de peche da lagoa, así como unha presenza humana 

cada vez máis intensa en forma de visitantes, paseantes, mascotas, etc. A todo o 

anterior súmase agora o previsible impacto do cambio climático, que pode afectar 

especialmente a un espazo tan singular e delicado coma este.  

 

Nun mundo en situación de progresivo colapso medioambiental, cunha sociedade 

cada vez máis concienciada da necesidade de protexer o medio por unha cuestión 

incluso de supervivencia e como parte dunha Unión Europea que prima nas súas 

políticas o compromiso medioambiental e que impulsa e apoia cun importante 

compromiso económico un ambicioso pacto verde, Galicia non pode permitir 

(nin desde o punto de vista político nin desde o punto de vista das obrigas legais 

da Administración galega) que un espazo tan singular e valioso siga esmorecendo 

e sufrindo agresións que o degradan cada vez máis.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que vai facer o Goberno galego, dentro da súa plena competencia 

medioambiental e das súas obrigas de protección do medio e ordenación do 

territorio, para evitar o progresivo deterioro do ecosistema constituído pola lagoa 

e praia de Baldaio? 

 

2ª) Fixo algún estudo o Goberno galego sobre a situación na que se atopa ese 

espazo e a forma de evitar o seu deterioro? 
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3ª) Cantas sancións impuxo  o Goberno galego por infraccións medioambientais 

ou urbanísticas na zona de Baldaio na última década? 

 

4ª) Cal é o orzamento que ten previsto dedicar no ano 2021 á protección do 

ecosistema constituído pola lagoa e praia de Baldaio? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 14:59:55 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:00:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Paloma Castro Rey e Eduardo Ojea Arias, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2ª. 

 

Vén de ser denunciado ante a opinión pública polo colectivo Amigas das Árbores 

a tala indiscriminada dunha fraga de 2.5 hectáreas formada por especies 

autóctonas no concello de Parada de Sil, en  pleno corazón da Ribeira Sacra, 

eliminando todo o sotobosque e o bosque de ribeira a carón do regato da Senra. 

Os cañóns do Sil forman parte da Rede Natura 2000 como LIC e ZEC, tendo un 

elevadísimo valor ecolóxico, cultural e etnográfico.  

 

A forma de efectuar a tala constitúe unha práctica silvícola altamente agresiva 

que elimina todas as árbores dunha zona producindo a desaparición de flora e 

fauna, a colmatación dos cursos fluviais, perda de chan fértil e erosión, ademais 

do impacto paisaxístico. 

 

Os nosos bosques autóctonos están a ser substituídos aceleradamente por 

monocultivos de eucalipto, o cal atenta contra a biodiversidade, a paisaxe e o 

dereito ambiental español e europeo. Este novo episodio, un de tantos, prodúcese 

nun espazo que en teoría debería gozar do máximo grado de protección e que, 

ademais, aspira a ser declarado Patrimonio da Humanidade este mesmo ano. 

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que medidas vai adoptar a Xunta de Galicia ante a tala indiscriminada e total 

dunha fraga de 2,5 hectáreas nun espazo protexido como a Ribeira Sacra? 

 

2ª) Autorizou a Xunta de Galicia esa tala? 

 

3ª) Permite a Xunta de Galicia a tala indiscriminada de fragas nos espazos 

protexidos de Galicia? 

 

4ª) Considera a Xunta de Galicia que permitir a tala de fragas na Ribeira Sacra 

vai axudar a conseguir a declaración como Patrimonio da Humanidade? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamento Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Nos últimos anos a Xunta de Galicia vén prorrogando sen convocar concurso 

público contratos de servizos de todo tipo, desde mantemento de estradas ata 

subministracións enerxéticas, servizos postais ou xestión de todo tipo de 

vehículos e medios de transporte como helicópteros, barcos ou autobuses. As 

prórrogas son teoricamente legais, pero supoñen un obstáculo á libre 

competencia, segundo veñen advertindo o Consello de Contas ou a Comisión 

Nacional dos Mercados e a Competencia (CNMC). 

 

Recentemente, o contrato da inspección técnica de vehículos (ITV), que está en 

mans da mesma empresa desde o ano 1987 e finalizaba no 2023, foi prorrogado 

ata o ano 2027.  

 

A finais de 2021 prorrogouse o servizo de operación dos dous helicópteros de 

salvamento marítimo da Xunta, que fora adxudicado en 2017 por 8,25 millóns de 

euros ao ano á empresa á que o Goberno galego vendera en 2012 os seus dous 

helicópteros mercados sete anos antes, cun prazo de execución de catro anos, 

prorrogable por outros dous e agora prorrogouse outros dous anos máis, ata 

novembro de 2023 e por 16,5 millóns de euros, malia que no seu momento o 

presidente Feijóo asegurara que en sucesivos concursos se poderían obter 

aparatos “máis modernos”. No seu momento, cando a Xunta se desfixo dos 

aparatos, o Consello de Contas xa advertira de que o Goberno galego tomara a 

decisión sen “ningún estudo sobre a repercusión da venda dos helicópteros” nas 

futuras contratacións do servizo cando a Administración xa non tivese a súa 

propiedade.  

 

A Xunta tamén prorrogou durante anos á mesma empresa diversos contratos de 

helicópteros de loita contra os incendios, prórrogas censuradas polo Consello de 

Contas por entender que se producira unha incorrecta planificación do servizo 

por parte da Xunta. 

 

As prórrogas non só se rexistran nos helicópteros, sexan de incendios ou de 

salvamento marítimo, senón que nese último sector, tamén se producen no 

departamento de Gardacostas de Galicia, dependente da Consellería do Mar. Así, 
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o servizo de operación dos catro barcos de salvamento marítimo de maior tamaño 

da Xunta vén sendo prorrogado sucesivamente sen un novo concurso público 

desde o que se outorgou en 2006 á empresa Remolcanosa. 

 

Igualmente, tras moitos anos e nalgúns casos mesmo décadas de prórrogas dos 

contratos de transporte escolar con todo tipo de irregularidades certificadas polo 

Consello de Contas, en 2021 tamén foron prorrogados os contratos da metade das 

liñas de transporte escolar de Galicia, en concreto os que se prestan de xeito 

exclusivo a centros educativos e non integrados no transporte regular xeral. 

debido a que a Xunta viuse xudicialmente obrigada a reiniciar o concurso para 

renovalas porque cometera “erros non subsanables” nos primeiros pregos de 

condicións que validara a propia Consellería de Educación. Se no primeiro 

proceso a Xunta estimaba un gasto de 81 millóns de euros nos dous próximos 

anos, agora calcula que terá que gastar un 15 % máis, 93,4 millóns, porque entre 

outras cuestións faltábanlle 284 paradas, unha omisión que amosa un elevado 

nivel de incompetencia. 

 

Respecto doutros contratos de transporte escolar, que están en fase de 

renovación, o Consello de Contas dixo no seu momento que se outorgaran 

incumprindo os sucesivos gobernos galegos “os principios esenciais da 

contratación administrativa (publicidade, concorrencia, igualdade e non 

discriminación)” e que posteriormente “a utilización do mecanismo da prórroga 

permitiu estender a duración dos contratos [...] sen que se promovera 

concorrencia no sector”.  

 

As prórrogas contractuais, aínda que sexan legais, deben ser segundo o noso 

ordenamento xurídico un mecanismo excepcional, que hai que xustificar 

cumpridamente, cousa que non fai a Xunta, que o emprega como mecanismo 

habitual excluíndo o xogo da libre competencia na contratación pública en gran 

parte dos contratos do sector público autonómico de Galicia e beneficiando 

sistematicamente a determinadas empresas que fan negocio co público creando 

monopolios de facto que son contrarios á lei e ao interese público. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai o Goberno de Galicia deixar de usar habitualmente a práctica de 

prorrogar con carácter reiterado os contratos públicos para evitar o prexuízo á 

competencia e ao interese público que tal práctica supón? 

 

2ª) Por que non atende o Goberno de Galicia as recomendacións do Consello de 

Contas e da CNMC en materia de contratación pública? 
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3ª) Considera o Goberno de Galicia que a práctica de prorrogar reiteradamente 

contratos públicos é axustada á letra e ao espírito da normativa en materia de 

contratación pública? 

 

4ª) Considera o Goberno de Galicia que a práctica de prorrogar reiteradamente 

contratos públicos é contraria ao interese da cidadanía? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:02:09 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:02:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A finais de outubro de 2021, tras entrar en concurso de acredores, o Goberno 

uruguaio decidiu a intervención do sanatorio Casa de Galicia de Montevideo, 

fundado pola colectividade galega de Uruguai no ano 1917, e que durante 

décadas foi unha institución sanitaria de referencia no país. A situación de 

concurso e intervención ten por causa as débedas acumuladas pola empresa, que 

aínda daba servizo a milleiros de pacientes, sumando máis de 43.000 persoas 

socias e arredor de 2.500 traballadores e traballadoras. 

 

A intervención pública, que buscaba investigar a situación da entidade mutualista 

e manter a súa actividade, foi anulada o pasado 18 de novembro por decisión 

xudicial. Un mes máis tarde, o 23 de decembro, o mesmo xuíz decidiu o peche 

definitivo da entidade, nunha acción criticada polo Goberno uruguaio, a 

oposición e os socios e traballadores, que reclaman a continuidade do sanatorio. 

 

Se chega a confirmarse, o peche sumaríase a unha serie de outras crises ou 

vendas dalgunhas das máis importantes institucións e entidades creadas pola 

colectividade galega en América, de gran importancia económica e social. Como 

caso máis destacado hai dous anos e medio o Centro Galego de Bos Aires perdeu 

a súa sede.  

 

En outubro de 2021 o presidente da Xunta dicía ter confianza nunha resolución 

favorable desta crise, afirmando que a intervención do goberno uruguaio sería 

temporal e breve, e afirmando que “Casa de Galicia ten que seguir sendo Casa de 

Galicia” e ser “conscientes da importancia que ten este centro para a 

colectividade galega”, cualificando o hospital como “un dos mellores de 

Uruguay”.   

 

Segundo o xuíz “a situación económico-financeira da Casa de Galicia é de 

extrema gravidade e arrástrase dende hai 18 anos”. A entidade presentaba o 

pasado mes de decembro un saldo negativo de máis de 100 millóns de pesos 

uruguaios, uns dous millóns de euros.  
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Ademais do hospital, da institución forman parte o Instituto de Secundaria 

Manuel Curros Enríquez e a biblioteca Alfonso R. Castelao, así como un gran 

patrimonio pictórico e escultórico. Uruguay é o cuarto país do mundo por 

número de residentes galegos, con máis de 40.000.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai adoptar o Goberno galego algún tipo de medida para acadar a 

continuidade da Casa de Galicia de Montevideo? 

 

2ª) É consciente o Goberno galego de que o peche desa institución pode ter un 

elevado impacto sanitario, social e cultural para a cuarta comunidade galega do 

mundo? 

 

3ª) Deu algún tipo de apoio o Goberno galego a esa institución desde o ano 

2009? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 
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Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:03:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión na Comisión 1ª.  

 

A Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e bo goberno de Galicia, 

aprobada con máis de dous anos de retraso con respecto á lei estatal do ano 2013, 

establece e desenvolve o dereito da cidadanía a pedir á Administración calquera 

información que estea no seu poder. Se a Administración non contesta a esa 

petición ou declina facilitar a información solicitada conforme a algunha das 

excepcións previstas pola propia lei, pódese recorrer á Comisión da 

Transparencia de Galicia, competencia da Valedora do Pobo. Non obstante, seis 

anos despois da aprobación da lei galega, esta carece de regulamento que indique 

as consecuencias do incumprimento por parte da Administración no caso de que 

a Valedora determine que o cidadán ten razón e que a Administración ten que 

facilitar a información solicitada e, por tanto, a Valedora non ten xeito de obrigar 

a Administración a proporcionar a información solicitada, e o cidadán en 

cuestión non ten máis remedio, en caso de que a Administración non cumpra a 

resolución da Valedora facilitando a información solicitada como ocorre 

frecuentemente, que acudir á Xustiza, o cal implica, ademais dun coste 

económico, un retraso de tempo moi elevado que desvirtúa por completo a 

finalidade do dereito de acceso á información pública configurado polo artigo 

105.b da Constitución e pola propia lei estatal.  

 

É dicir, hoxe en Galicia ese dereito é meramente teórico pero non existe na 

práctica a non ser que o declare un xulgado, de xeito que a Administración pode 

negarse a facilitar calquera información que lle resulte “incómoda”, confiada en 

que un cidadán normal non incorrerá no gasto de tempo e cartos que implica un 

proceso xudicial e, por tanto, desistirá da súa pretensión. Esta situación choca 

frontalmente coas declaracións no seu momento do Sr. Feijóo, que dixo a lei de 

transparencia galega sería “das máis avanzadas de Europa” e coas frecuentes 

declaracións dos responsables do Goberno galego, que presumen dunha 

transparencia que na realidade é completamente inexistente. 

 

Na mesma liña, o artigo 9 do Regulamento do Parlamento de Galicia establece 

que: 
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1. Para o mellor cumprimento das súas funcións parlamentarias, os 

deputados, logo de coñecemento do respectivo grupo parlamentario, terán 

a facultade de solicitar das administracións públicas os datos, informes 

ou documentos que consten en poder destas.  

 

2. A solicitude dirixirase, en todo caso, por conduto da Presidencia do 

Parlamento, e a Administración autonómica deberá facilitar a 

documentación solicitada ou manifestar á Presidencia do Parlamento, en 

prazo non superior a trinta días e para o seu máis conveniente traslado á 

persoa solicitante, as razóns fundadas en dereito que o impidan, ou 

comunicar a súa disposición para lle permitir o acceso directo á 

documentación solicitada. 

 

2 bis. No caso de que a Administración autonómica non facilite a 

información requirida e de que non medie comunicación que xustifique a 

negativa no prazo sinalado na alínea anterior, transcorridos trinta días as 

solicitudes de información poderán ser reconvertidas, sempre por petición 

do autor ou da autora delas, en pregunta en comisión, onde recibirán o 

tratamento das preguntas orais. 

 

Por tanto, o Regulamento establece –con toda lóxica democrática- que os 

deputados e deputadas poden solicitar os datos, informes ou documentos que 

teñan as administracións, e establece tamén a obriga da Administración galega de 

facilitalos ou fundamentar unha eventual negativa nun prazo de 30 días, pero a 

realidade é que a Administración galega non da resposta á inmensa maioría das 

peticións realizadas consonte ao artigo 9, nin en 30 días nin en 30 anos, o cal 

deixa ao deputado ou deputada a posibilidade de reconverter a súa petición en 

pregunta, pero unha pregunta non obriga á Administración a facilitar ningún tipo 

de información e, na práctica, nin sequera a dar resposta realmente á pregunta 

que se lle fai.  

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Cando vai a Xunta de Galicia garantir que o dereito de acceso á información 

pública sexa real e efectivo na nosa comunidade sen necesidade de acudir aos 

tribunais? 

 

2ª)  É consciente a Xunta de Galicia de que o dereito á información pública, que 

é un dos piares da nosa democracia, vulnérase cada día en Galicia estando 

configurado na práctica como unha facultade da Administración galega e non 

como unha obriga? 
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3ª)  Por que incumpre a Administración galega resolucións da Comisión de 

Transparencia de Galicia obrigando aos afectados a acudir á Xustiza para obter a 

información?  

 

4ª)  Por que incumpre sistematicamente a Administración galega o mandato do 

artigo 9 do Regulamento do Parlamento? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:04:08 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:04:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Segundo transcendeu nos últimos días, entre marzo e xuño de 2020 o Sergas 

mercou á empresa galega SIBUCU SL 2,3 millóns de mascaras -2 millóns de tipo 

cirúrxico e 300.000 de tipo FFP2- por un importe de 1.945.000 euros, compras 

realizadas mediante catro expedientes tramitados polo procedemento de 

emerxencia. 

 

Pouco tempo despois da entrega das mascaras de SIBUCU, detectouse por parte 

do Instituto Galego de Consumo que catro lotes de mascaras FFP2 da citada 

empresa foran validadas pola empresa italiana ENS Certificazione Macchine 

SRL, que non estaba autorizada para facer esa certificación, a pesar do cal 

SIBUCU entregounas co marcado 'CE' que garante a adecuación á lexislación 

europea, a pesar do cal a Xunta continuou coa distribución das mascaras 

entregadas por SIBUCU.  

 

Ningún dos expedientes de compra a SIBUCU aparece na Plataforma de 

Contratos Públicos de Galicia, como tampouco figura ningunha das contratacións 

de emerxencia do Sergas. O IGCC chegou a abrir expediente sancionador á 

empresa en xullo de 2020 por importe de 10.500 euros.  

 

A empresa SIBUCU SL carecía por completo, no momento de efectuar as ventas 

de mascaras, de experiencia no mercado sanitario, que tampouco figuraba no seu 

obxecto social. Ademais do Sergas, a empresa vendeu mascaras á comunidade e 

ao concello de Madrid, entre outras administracións públicas. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) As mascaras que o Sergas recibiu de SIBUCU SL tiñan a calidade necesaria e 

estaban correctamente certificadas? 

 

2ª) Cal foi o número, características e prezo das mascaras que o Sergas comprou 

a SIBUCU SL? 
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3ª) Que medidas adoptou o Goberno galego cando o Instituto Galego do 

Consumo detectou que parte das mascaras de SIBUCU SL estaban 

incorrectamente certificadas? 

 

4ª) Verificou o Goberno galego a quen se comercializaron esas mascaras 

incorrectamente certificadas por parte de SIBUCU SL? 

 

5ª) Por que non aparece na plataforma dixital de contratos da Xunta de Galicia 

ningún dos contratos de compra de material sanitario tramitados polo 

procedemento de emerxencia na pandemia? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:05:05 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:05:19 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

5ª. 

 

Un informe de fiscalización específica do Consello de Contas sobre a execución 

de contratos no Sergas conclúe que no 59 % dos expedientes fiscalizados (22 de 

37) a actividade continuou máis alá da vixencia do contrato e que a Xunta pagou 

40 millóns de euros (29 % do total analizado) sen cobertura contractual. 

 

Conclúe o Consello de Contas no seu informe que a prórroga de contratos 

automática e sen xustificación é unha práctica “sistemática”, “cando esta debe ter 

carácter excepcional” .  

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Por que o Sergas está recorrendo sistematicamente á prórroga de contratos 

cando esta debe ter un carácter excepcional segundo o noso ordenamento 

xurídico? 

 

2ª) Por que o Sergas non xustifica a prórroga de contratos que practica con 

carácter xeral? 

 

3ª) É consciente o Goberno de Galicia de que a prórroga sistemática de contratos 

atenta contra os principios de libre concorrencia e de competencia que deben 

rexer a contratación pública, ademais de encarecer o prezo dos bens e servizos? 

 

4ª) Vai facer algo o Goberno de Galicia para corrixir esta situación? 

 

Pazo do Parlamento,  30 de decembro de 2022 
 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:06:43 

 
Julio Torrado Quintela  na data 30/12/2022 15:06:58 
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Marina Ortega Otero  na data 30/12/2022 15:07:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª 

 

Segundo se desprende do informe do Consello de Contas publicado en xullo 

deste ano sobre o proxecto Life Rexenera Limia, a CHMS, Xunta de Galicia e a 

deputación de Ourense deixaron sen gastar o 40 % dos fondos deste proxecto que 

se iniciou en 2014 e tiña un orzamento total de algo máis de dous millóns de 

euros, un gasto subvencionable de 1,7 millóns e unha taxa de cofinanciamento do 

50 % con fondos europeos, polo que a UE aportaría un euro por cada euro 

gastado por España. 

 

O obxectivo do proxecto Life Rexenera Limia era implementar proxectos 

innovadores de rexeneración dos sistemas fluviais degradados na Comarca da 

Limia, pola intensa actividade agrícola e gandeira. Tratábase, por tanto de 

recuperar e rexenerar os sistemas hídricos dos que forman parte os cursos de 

auga que desaugan no río Limia, que á súa vez verte as súas augas no encoro das 

Conchas.  

 

Por outra banda, a documentación sobre o Proxecto de mellora da calidade das 

augas e recuperación do entorno do encoro das Conchas desenvolto pola CHMS 

entre os anos 2014 e 2015, dotado con 1.015.631 euros e financiado nun 80 % 

con fondos FEDER, amosa que a maioría deses fondos gastáronse en construír 

piscinas e reconstruír termas no concello de Bande. 

 

Os obxectivos dese programa eran, por esta orde, mellorar a calidade das augas 

do encoro, compensar a falta de baño (prohibido en moitas épocas do ano] con 

outras zonas adaptadas a ese uso, promover actividades lúdicas, culturais e de 

saúde nese entorno fluvial, e promover a seguridade e a accesibilidade da ribeira, 

pero na práctica, o primeiro obxectivo case non recibiu fondos porque 

practicamente a totalidade do orzamento -921.183 euros máis 193.449 euros de 

IVA dedicouse fundamentalmente a construír unha instalación de dúas piscinas e 

o  reacondicionamiento como piscinas das termas romanas de Porto Quintela, en 

ambos casos en Bande, mentres que para a recuperación ambiental das augas do 

encoro só se gastaron 30.200 euros. 

 

O encoro leva décadas acumulando a contaminación por fósforo e nitratos dos 

xurros, fertilizantes e residuos das explotacións gandeiras industriais existentes 

na comarca, que ten a maior densidade de granxas de porcos e polos de Galicia, 
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contaminación que produce unha proliferación de cianobacterias que, sumada á 

falla de osíxeno das augas, desembocou este verán o envelenamento das augas 

con ácido sulfídrico pola descomposición das cianobacterias que se atopan no 

fondo e apenas reciben luz. 

 

Dase a circunstancia de que o Goberno do Estado aprobou a comezos deste ano o  

Real decreto sobre protección das augas contra a contaminación difusa producida 

polos nitratos procedentes de fontes agrarias, que de acordo coa normativa 

europea e estatal obriga ás CC.AA a declarar zonas vulnerables por este tipo de 

contaminación, como é obviamente o caso da comarca da Limia e do encoro das 

Conchas. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora o Goberno de Galicia que a maioría dos fondos europeos que en 

teoría deberían ter por finalidade rexenerar o embalse das Conchas se gastasen en 

construír piscinas en Bande? 

 

2ª) Como valora o Goberno de Galicia que o 40% dos fondos do proxecto Life 

Rexenera Limia quedasen sen executar? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno de Galicia adoptar medidas para evitar a grave 

contaminación da comarca da Limia e do encoro das Conchas? 

 

4ª) Ten previsto o Goberno de Galicia adoptar medidas para garantir o 

cumprimento dos parámetros e obxectivos da Directiva 91/676/CEE, relativa á 

protección das augas contra a contaminación producida por nitratos de orixe 

agrícola e da Directiva marco de augas da UE? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:08:01 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:08:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A Comisión 2ª do Parlamento de Galicia, a instancia e como resultado dunha 

proposición non de lei presentada polo Grupo Socialista con número de rexistro 

15.584, acordou na súa sesión do 18 de maio de 2021 instar á Xunta de Galicia 

“a rematar os traballos para a ampliación e revisión da Rede Natura  2000, así 

como avanzar na aprobación dos diferentes plans de xestión no prazo máis breve 

posible”.  

 

A pesar do tempo transcorrido, non hai ningunha noticia nin indicio de que ese 

acordo se vaia cumprir, a pesar de que a Xunta xa anunciara a ampliación –que 

deixara ultimada o goberno de Emilio Pérez Touriño- no ano 2011, quedando 

paralizada por razóns descoñecidas pero por todos sospeitadas durante unha 

década, a pesar de que nun anuncio no DOG de xaneiro de 2012, a propia Xunta 

recoñecía que a ampliación era “urxente”.  

 

Hai que ter en conta que Galicia ten a Rede Natura máis pequena entre as 17 

CC.AA, con menos do 12 % da súa superficie protexida sobre o papel fronte ao 

20 % da seguinte comunidade, que é o País Vasco, e ao 27 % de media estatal. 

Hai que ter en conta tamén que polo que sabemos da proxectada ampliación, 

aínda de levarse a cabo, estariamos moi lonxe da media estatal e seguiriamos á 

cola das CC.AA, é dicir, non se trata dunha ampliación en modo algún 

ambiciosa.   

 

A rede natura galega carece de mecanismos para compensar as restricións de uso 

da propiedade asociadas ao plan director, ademais de que sería recomendable 

dinamizar os recursos e o patrimonio natural e ambiental dos territorios que 

sexan xa ou sexan declarados no futuro Rede Natura, polo que sería 

recomendable crear un fondo de compensación a tal efecto.  

 

Ese fondo podería nutrirse de recursos europeos, estatais, autonómicos ou 

incluso, no seu caso, procedentes de empresas que queiran voluntariamente 

contribuír dentro da súa responsabilidade social corporativa.  

 

Por outra banda, en resposta a unha pregunta do eurodeputado do PSdeG Nicolás 

González Casares do mes de agosto de 2022, a Comisión Europea afirma que  “A 

Comisión considera que o Plan director elaborado por Galicia para a xestión 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-9

X
dR

D
xX

zP
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169674

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-9XdRDxXzP-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 

 

 

 

dos espazos Natura 2000 non cumpre os requisitos da Directiva Hábitats con 

respecto ás sesenta e cinco zonas especiais de conservación de Galicia, incluída 

a zona Ancares-Courel”.  

 

Isto engádese ao feito de que segundo a organización ecoloxista WWF, Galicia 

ten o peor plan director entre as comunidades autónomas do Estado. Faise, por 

tanto, obxectivamente necesario modificar o Plan director da Rede Natura para 

melloralo e adaptalo á normativa europea e, en particular, á directiva de hábitats 

que a Comisión afirma que non cumpre. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora o Goberno galego que a Comisión Europea afirme por escrito 

que “o Plan director elaborado por Galicia para a xestión dos espazos Natura 

2000 non cumpre os requisitos da Directiva Hábitats con respecto ás sesenta e 

cinco zonas especiais de conservación de Galicia”? 

 

2ª) Como valora o Goberno galego que Galicia sexa a comunidade autónoma que 

ten a menor porcentaxe de solo incluído na Rede Natura, con menos da metade 

(11,8 %) de superficie protexida que a media estatal que é do 27 %? 

 

3ª) Cando vai o Goberno galego a cumprir o acordo da Comisión 2ª do 18 de 

maio que o obriga a rematar os traballos para a ampliación da Rede Natura e, en 

consecuencia, a proceder á dita ampliación? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:22:48 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:23:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Paloma Castro Rey e Matilde Begoña Rodríguez 

Rumbo, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas 

á existencia de excelentes condicións para o aproveitamento eólico no noso 

territorio pero tamén a un marco regulador que favoreceu ese desenvolvemento. 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo chegou a falta de aposta 

polo sector, unida á inseguridade xurídica creada polo novo Goberno da Xunta de 

Galicia, todo isto sumado ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que se 

levaron a cabo dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano 

Rajoy, que implicaron a paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 

2018.  

 

Dende o ano 2009 ata o 2018, ambos incluídos, unicamente foron instalados 277 

MW. Isto supuxo unha caída millonaria no investimento en Galicia e a perda da 

oportunidade de creación de moitos postos de traballo. No ano 2019 volveu 

crecer en Galicia a potencia instalada en parques eólicos, con 415,24 MW e 18 

parques novos, case o dobre do instalado nos 10 anos anteriores, e no 2020 

chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. As previsións para o decenio 

2020-2030 apuntan a que se construísen uns 4.500 MW novos, o que suporá máis 

do dobre da potencia instalada actualmente. O éxito da instalación desa potencia 

eólica no pasado é resultado dun marco regulador moi determinado, con aspectos 

positivos, pois incrementou a capacidade instalada e axudou a loitar contra o 

cambio climático, pero en Galicia levouse a cabo sen a participación necesaria 

por parte da sociedade, unha situación que naquel momento non xerou oposición 

social pero co tempo está a xerar conflitividade social e medioambiental, como 

figura no propio informe da Valedora do Pobo presentado recentemente e as 

mobilizacións que existen en moitos concellos afectados.  

 

As comunidades afectadas denuncian a falta de transparencia na información e o 

deficiente asesoramento que reciben da Administración autonómica, ademais de 

que arredor do 50 % da potencia xa instalada está en zonas da Rede Natura e 

moitos concellos denuncian a escasa distancia das vivendas da súa veciñanza na 

que están sendo instalados os ditos parques. Nun momento no que o sector está a 

experimentar un forte relanzamento, para o Grupo Parlamentario Socialista é de 
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máxima importancia non repetir os erros cometidos no pasado, establecendo para 

iso unha regulación que favoreza a implantación da enerxía eólica pero procure 

minimizar o impacto ambiental das instalacións. Especial atención debe merecer 

o fraccionamento de parques eólicos que constitúen unha única explotación pero 

se tramitan como subproxectos separados para evitar superar os 50 MW que 

determinan que a competencia para a declaración do impacto ambiental se faga 

polo Estado, unha situación que se está a producir en distintos lugares da nosa 

comunidade, en clara vulneración da lexislación vixente. 

 

A enorme cantidade de proxectos eólicos en curso afecta a unha gran parte do 

noso territorio, incluíndo zonas con gran valor ambiental e paisaxístico, sendo 

necesario, ademais, considerar a forte implantación preexistente da eólica no 

noso territorio e os efectos ambientais de todo tipo que produce a implantación 

de parques eólicos (sobre as aves, sobre a fauna e flora, sobre os cumios das 

serras, sobre os recursos fluviais, etc). 

 

Ademais, parte dos proxectos en curso afectan a zonas contempladas nas 

previsións de ampliación da Rede Natura 2000, reclamada desde hai tempo pola 

UE, xa proxectada polo goberno de Emilio Pérez Touriño pero que foi paralizada 

polos gobernos do Sr. Feijóo, e a pesar de ser anunciada en 2011 e 2017, nunca 

levada a cabo cando a superficie protexida en Galicia pola Rede Natura é menos 

da metade da media estatal. 

 

Por outra banda, as valiosas zonas húmidas de Galicia (incluídas as turbeiras 

presentes en moitos dos lugares onde está previsto instalar parques eólicos) 

apenas están a ser contempladas nos estudos de impacto ambiental, dado que, coa 

excepción das cinco zonas húmidas protexidas en Galicia, nin sequera están 

incluídas no inventario de zonas húmidas previsto pola propia normativa 

autonómica desde hai máis dunha década e que nunca foi realizado, e malamente 

se pode protexer o que non existe oficialmente. 

 

A todo o anterior únese o feito de que o Plan eólico de Galicia data do ano 1997, 

e a avaliación ambiental estratéxica non foi implantada no noso país ata o ano 

2006, polo que o plan non foi avaliado estratexicamente desde o punto de vista 

medioambiental, o cal implica que non ten en conta os efectos acumulativos dos 

parques nin o impacto conxunto das instalacións, entre outras deficiencias. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan,, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como vai garantir a Xunta de Galicia que a enorme cantidade de proxectos 

eólicos que está previsto desenvolver na próxima década non teña un elevado 
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impacto ambiental sobre o noso territorio, que xa ten unha elevada presencia de 

parques eólicos? 

 

2ª) Considera a Xunta de Galicia que un instrumento tan importante e con tanto 

impacto sobre o territorio como o plan eólico de Galicia non debe ser avaliado 

estratexicamente desde o punto de vista ambiental? 

 

3ª) Vai a Xunta de Galicia garantir que a implantación de novos proxectos 

eólicos non se faga sobre os espazos contemplados para a tanto tempo dilatada 

ampliación da Rede Natura 2000? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:12:02 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:12:16 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 30/12/2022 15:12:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Galicia ten 201 especies ameazadas, 75 das cales están en perigo de extinción e 

126 en situación vulnerable. A Lei 42/2007, na redacción orixinal do seu artigo 

56 (hoxe artigo 59), xa establecía que “La inclusión de un taxón o población en 

la categoría de «en peligro de extinción» conllevará, en un plazo máximo de tres 

años, la adopción de un plan de recuperación, que incluya las medidas más 

adecuadas para el cumplimiento de los objetivos buscados y, en su caso, la 

designación de áreas críticas”. Non obstante, Galicia só conta con plans de 

recuperación para 3 das 75 especies en perigo de extinción e ningún plan de 

conservación para as especies vulnerables.  

 

Recentes informacións indican que a Xunta leva gastados 566.000 euros en 

estudos sobre especies ameazadas, estudos que non son públicos e non deron pé a 

elaborar os correspondentes plans de recuperación de especies. 

 

Todo iso é unha mostra máis da completa desidida da Xunta en materia 

medioambiental e tamén do desprezo pola lexislación vixente, que no caso da 

estatal, incumpre flagrantemente desde hai unha década. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Por que Galicia non ten máis que 3 plans de recuperación de especies en 

perigo de extinción cando ten 75 especies nesa situación e a lei 42/2007 

estableceu un prazo de 3 anos para a adopción dos correspondentes plans? 

 

2ª) Ten a Xunta de Galicia previsto corrixir esta situación? 

 

3ª) Cando vai o Goberno galego elaborar os correspondentes plans de 

recuperación de especies en perigo de extinción? 

 

4ª) Cando vai o Goberno galego elaborar os correspondentes plans de 

conservación de especies en situación de vulnerabilidade? 
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5ª) É certo que o Goberno galego gastou máis de medio millón de euros en 

estudar especies ameazadas? 

6ª) En caso afirmativo, cantos estudos se fixeron, sobre que especies e por que 

non son públicos? 

 

7ª) Avalía periodicamente o Goberno galego a situación de todas as especies 

ameazadas de Galicia tal e como determina a lexislación? 

 

8ª) En caso afirmativo, con que periodicidade o fai? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:13:18 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:13:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Martín Seco García e Paloma Castro Rey, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2ª. 

 

O artigo  45.1 da Constitución establece que: “Todos tienen el derecho a disfrutar 

de un medio ambiente adecuado para el desarrollo de la persona, así como el 

deber de conservarlo”. Como teñen longamente establecido a doutrina e a 

xurisprudencia, este artigo da carta magna configura un dereito-deber e un 

principio reitor da política económica e social que vincula á cidadanía pero moi 

especialmente aos poderes públicos, e no caso de Galicia singularmente á Xunta 

de Galicia como titular de importantes competencias en materia medioambiental, 

que a modo de síntese como di a exposición de motivos do Decreto 7/2019, de 9 

de xaneiro, de inspección ambiental de Galicia, poden resumirse así: “a 

Comunidade Autónoma de Galicia exerce competencias en materia de inspección 

ambiental no marco do disposto nos artigos 149.1.23ª y 148.1.9ª da Constitución 

e no artigo 27.30 do seu Estatuto de autonomía, dando cumprimento á súa 

competencia exclusiva para ditar normas adicionais sobre protección do medio 

ambiente e da paisaxe e na xestión en materia de protección do medio ambiente, 

respectando en todo caso a lexislación básica do Estado na materia”. 

 

Recentemente, tivemos coñecementos do baleirado excesivo de determinados 

encoros da Confederación Hidrográfica Miño Sil. Estes embalses teñen 

concesións que datan da época franquista, anos 50 e 60, cando o medio ambiente 

non formaba parte das prioridades dunha ditadura de por si anacrónica. 

 

O presidente da Xunta, en declaracións públicas efectuadas nos últimos días 

cualificou o acontecido como feitos “de enorme trascendencia ecológica que 

Galicia no se merece” engadindo que «no sé si es legal o no, pero es un disparate, 

es una irresponsabilidad manifiesta y es una falta de respeto impropia al 

Gobierno gallego y a los gallegos. No he visto una cosa así en los 12 años que 

llevo de presidente”. Tamén dixo que é «un acto de irresponsabilidad 

francamente impropio de ningún Gobierno, y menos de uno que presume de estar 

a favor de la ecología. Es un acto de irresponsabilidad sin paliativos« 

 

Resultan sorprendentes tales afirmacións por parte do presidente da 

Administración autonómica galega cando dentro das amplas competencias 
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medioambientais da Xunta de Galicia figura a protección dos ecosistemas 

fluviais, non só dos da demarcación Galicia-Costa, senón tamén dos da 

demarcación Miño-Sil que estean radicados en Galicia, con independencia de que 

a xestión hidráulica corresponda a CHMS. De feito, a dita protección non está 

configurada como opcional, senón que resulta obrigatoria para a Xunta de 

Galicia, que non pode elixir protexer ou non protexer, senón que ten a obriga 

taxativa de protexer dentro do procedemento que establece a propia normativa 

por ela aprobada.  

 

En concreto, o Decreto 130/1997, de 14 de maio, polo que se aproba o 

Regulamento de ordenación da pesca fluvial e dos ecosistemas acuáticos 

continentais establece no seu artigo 83, baixo o título de “Esgotamento de masas 

de auga” establece que: 

 

1. Excepto en circunstancias excepcionais, sempre que un particular ou unha 

entidade concesionaria dun aproveitamento hidráulico vaia proceder á 

anulación ou ao baleirado, total ou parcial, dunha una masa de auga na 

que exista poboación ictícola que se poida ver afectada pola redución ou 

desaparición da masa de auga, deberá comunícalo cunha antelación 

mínima dun mes ao órgano competente, que deberá notificalo 

inmediatamente á Consellería de Agricultura, Gandaría e Montes para que 

esta estableza as medidas que se haberán de adoptar co obxecto de 

protexer á citada poboación. En todo caso, deberá practicarse a dita 

comunicación sempre que o volume de auga baleirado sexa maior que o 

80 % do volume máximo da masa de auga. 

 

2. As medidas citadas serán fixadas polo Servicio Provincial de Medio 

Ambiente Natural, que vixiará e coordinará a súa execución, e, despois da 

adopción das medidas previas, autorizará a anulación ou o baleirado coas 

condicións que garantan a protección e conservación da fauna acuática. 

 

3. Os gastos derivados da toma de medidas necesarias para evitar 

mortalidade de peixes ou riscos para a riqueza piscícola correrán por conta 

do concesionario, que igualmente será responsable dos danos e perdas 

ocasionados”.  

 

Por tanto, consonte ao apartado primeiro deste artigo, as concesionarias (neste 

caso Iberdrola) teñen a obriga de comunicar o descenso do nivel dos seus encoros 

por debaixo do 20 % á Xunta, cousa que efectivamente aconteceu, concretamente 

o 10 de xuño no caso do encoro de Cenza, o 12 de xullo no caso do encoro das 
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Portas, mediante escritos remitidos ó servizo provincial de conservación da 

consellería de medio ambiente en Ourense.  

 

Por outra banda, a vixente Lei de pesca de Galicia establece no seu artigo 73.1. 

ah) que constitúe infracción grave “Alterar de modo apreciable el nivel de las 

aguas o caudal del río, cuando pudieran derivarse daños para las especies 

piscícolas, salvo que la actuación resultase conforme y cumpliera las exigencias 

de la normativa en materia de aguas”.  

 

E o artigo 83 desa mesma lei sinala en relación coas medidas provisionais 

asociadas o procedemento sancionador que “antes da iniciación do procedemento 

administrativo o órgano competente ... poderá adoptar de forma motivada as 

medidas provisionais que resulten necesarias e proporcionadas”.  

 

Finalmente, o artigo 33.c da Lei de protección ambiental da comunidade 

autónoma de Galicia sinala que constitúe infracción “A explotación indebida, o 

abuso ou a destrución dos recursos naturais, entendendo que a mesma se produce 

cando se realice contravindo os termos da autorización ou das normas que a 

regulan”. E o artigo 41 permite ao órgano ambiental (a Xunta de Galicia) a 

adopción de medidas cautelares incluíndo a suspensión da actividade, mentres 

que o artigo 29 encomenda a inspección ambiental no ámbito da Administración 

autonómica a unha “inspección ambiental única coordinada polo órgano da 

administración ambiental que regulamentariamente se determine”.  

 

Sobre a base de todo o anterior, cando a competencia medioambiental en Galicia 

corresponde principalmente á Xunta de Galicia, cando hai normativa autonómica 

que establece obrigas moi claras de control, inspección e sanción e que, ademais, 

permite establecer medidas cautelares á Xunta de Galicia e cando a Xunta foi 

informada o 10 de xuño (máis de dous meses e medio antes das declaracións do 

presidente da Xunta que se transcriben) e o 12 de xullo (máis de mes e medio 

antes das mesmas declaracións), resulta dun cinismo insoportable que o Goberno 

de Galicia trate de derivar a súa responsabilidade cara ao Estado cando a súa 

obriga xenérica de protexer o medio ambiente de Galicia está ademais concretada 

no caso dos encoros (de todos os encoros situados en Galicia, non só dos da 

demarcación Galicia Costa) dun xeito taxativo. 

 

Máis alá do cinismo, as palabras do presidente da Xunta apuntan a unha grave 

irresponsabilidade por non protexer o medio tendo constancia do que acontecía, o 

cal podería incluso caer dentro do ámbito da prevaricación por omisión, xa que o 

Goberno galego sabía o que acontecía, coñecía a súa obriga legal e non fixo 

absolutamente nada aparte de botar balóns fóra.  
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Estes días enterámonos da apertura de expedientes correspondentes aos xa 

citados encoros de Iberdrola pero tamén aos de Belesar e Salas, por infracción da 

Lei de pesca e por importe máximo de 25.000 euros pero ata o día de hoxe a 

Xunta non actuou para establecer as medidas que deben adoptar Iberdrola e 

Naturgy de acordo co Regulamento de pesca fluvial pero tamén polas leis de 

patrimonio natural e de protección ambiental de Galicia. 

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Porque a Xunta de Galicia aínda non comunicou as medidas preventivas que 

debe comunicar ás empresas hidroeléctricas de acordo co artigo 82 do 

Regulamento de pesca fluvial respecto dos 4 encoros que foron obxecto de 

expediente sancionador? 

 

2ª) Por que o Goberno galego ocultou que foi informado por Iberdrola en xuño e 

xullo do baleirado dos encoros? 

 

3ª) Houbo algún tipo de inspección por parte do Goberno galego respecto da 

situación deses encoros nos últimos meses? 

 

4ª) Vai o Goberno galego adoptar as medidas que permite a lexislación 

medioambiental galega para protexer os ecosistemas fluviais no caso dos 4 

encoros que foron obxecto de expediente sancionador? 

 

5ª) En caso afirmativo, que medidas se van adoptar? 

 

6ª) Ten coñecemento a Xunta de Galicia dos danos medioambientais nos catro 

encoros obxecto de expediente sancionador? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:14:31 

 
Martín Seco García  na data 30/12/2022 15:14:46 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:15:02 
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Á Mesa do Parlamento 
 
 
 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 
Os bosques, especialmente no seu estado primario, son os ecosistemas terrestres 

máis ricos e diversos do noso planeta. Os servizos ecosistémicos que prestan son 

imprescindibles e de enorme valor: fixar e estabilizar o chan (de feito crealo), 

constituír o maior refuxio terrestre da biodiversidade, alimentar e soster todo tipo 

de organismos vivos (animais, vexetais e fungos), contribuír a estabilizar un 

clima propicio á vida mediante a súa capacidade de atraer choiva e un longo 

etcétera. 

 
Por outra banda, a FAO, no seu informe “Os bosques e o cambio climático”, 

considera que os bosques forman un dos maiores sumidoiros de carbono do 

planeta, chegando a almacenar (en función das distintas especies forestais e do 

seu desenvolvemento) ata 15 toneladas anuais de carbono por hectárea en forma 

de biomasa. Pola contra, segundo o Panel Intergubernamental do Cambio 

Climático (IPCC), a destrución dos bosques producida polo cambio climático 

libera na atmosfera uns 6.000 millóns de toneladas de CO2 cada ano. 

 
Debe  diferenciarse  claramente  o  concepto  'bosque'  do  concepto  'plantación'. 

Como sinala o Ministerio para a Transición Ecolóxica (MITECO) no seu informe 

“Os bosques e a biodiversidade fronte ao cambio climático”,  a repoboación con 

masas forestais monoespecíficas de especies alóctonas, como o eucalipto, pode 

incrementar a vulnerabilidade dos bosques fronte ao quentamento global, mentres 

que as estruturas máis biodiversas baseadas en especies autóctonas amósanse 

moito máis resilientes. 

 
Hai que destacar tamén os beneficios paisaxísticos do bosque autóctono, que 

embelece a paisaxe especialmente pola explosión de cores que se produce nel no 

outono e, en menor medida, na primavera, unha calidade paisaxística da que 

carecen as plantacións de eucaliptos. Por non falar dos beneficios sociais, 

permitindo pasear por un entorno natural, recoller cogumelos, observar aves ou 

simplemente desconectar do estrés das nosas vidas cotiás. 

 
De feito, un dos países cunha maior superficie forestal e tamén cunha maior 

tradición e cultura forestal no mundo como é Xapón recoñeceu e promoveu 
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oficialmente nas últimas décadas unha práctica chamada Shinrin-Yoku, que 

significa literalmente “absorber a atmosfera do bosque”, trasladándose ao noso 

país no concepto de “baños de bosque”. Trátase dunha práctica que está avalada 

por estudios que determinan que os baños de bosque teñen efectos físicos e 

psicolóxicos positivos. 

 
Sobre a base do anterior, o bosque autóctono debe ter prioridade nas políticas 

públicas dun país civilizado no século XXI, en liña co dereito constitucional a un 

medio ambiente axeitado para o desenvolvemento da persoa, porque non pode 

haber un medio ambiente axeitado se non hai bosque, ata o punto de que non 

sería esaxerado falar como correlato dese dereito ao medio ambiente dun “dereito 

ao bosque”, do cal gran parte da cidadanía galega, a que vive na costa e 

particularmente nas grandes áreas urbanas costeiras, estase vendo privado pola 

case imposibilidade de atopar un bosque nun estado de conservación axeitado no 

seu entorno inmediato, paralelamente ao crecemento de plantacións 

descontroladas de eucalipto nitens que proliferan cada vez máis cara ao interior 

de Galicia. 

 
Nun estado de dereito e nunha democracia, caracterizados polo equilibrio entre 

intereses e dereitos que se poden entender contrapostos pero que tan 

frecuentemente hai que compaxinar, o valor económico do eucalipto debe 

inexcusablemente ser compatibilizado co valor ambiental e social do bosque 

autóctono (protexido polo dereito constitucional a un medio ambiente axeitado) e 

iso soamente se pode facer mediante unha decidida intervención pública que 

hoxe non se está a producir en absoluto en Galicia. E esa intervención pública só 

se pode facer desde a administración competente na materia, que en Galicia é 

fundamentalmente a Xunta, aínda que as administracións locais poden e deben 

cooperar nos seus ámbitos. 

 
A conservación do bosque autóctono mellora a nosa paisaxe, crea espazos de 

esparcemento e desfrute da natureza e produce un enorme beneficio ambiental e 

tamén  social,  ademais  de  que  o  bosque  autóctono  pode  tamén  servir  como 

“bosque escola” ou escola de natureza, como xa se fai en moitos países do 

mundo e, en moita menor medida, tamén en España. 

 
Non obstante, boa parte das carballeiras e das masas forestais autóctonas que 

aínda  poden  quedar  en  Galicia,  e  que  segundo  a  Directiva  92/43/CEE  do 

Consello, do 21 de maio de 1992, relativa á conservación dos hábitats naturais e 

da fauna e flora silvestres, deben ser obxecto de mantemento ou restablecemento 

pero  nunca  de  deterioro,  están  a  desaparecer  progresivamente  mentres  o 

eucalipto,  especie  alóctona  de  rápido  crecemento,  está  experimentando  nas 
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últimas décadas unha proliferación descontrolada en Galicia, ante a completa 

pasividade da Xunta, que ten o deber de ordenar e racionalizar o monte, fomentar 

e diversificar o noso sector forestal e velar pola aplicación do dereito a un medio 

ambiente digno establecido polo artigo 45 da Constitución, que se debería 

compatibilizar co recoñecemento do valor económico do eucalipto, indubidable 

en Galicia, pero que tamén ten efectos ambientais en forma de redución da 

biodiversidade, recoñecidos por cada vez máis estudos científicos. En síntese, a 

única política forestal que practicaron os sucesivos gobernos populares foi a de 

deixar facer o que considerase cada propietario individual, de modo que o 

obxectivo do Plan forestal de 1992 para o ano 2032, 245.000 hectáreas de 

eucalipto, supera probablemente ás 500.000 segundo diversas estimacións, e 

crecendo rapidamente ano a ano, o cal orixina incluso desde un punto de vista 

económico un problema de exceso de oferta en detrimento dos prezos e dos 

centos de milleiros de pequenos propietarios forestais que teñen eucaliptos nos 

seus terreos en Galicia. 

 
A moratoria declarada recentemente pola Xunta de Galicia permite seguir 

plantando eucaliptos en montes con máis do 50 % da súa superficie ocupada por 

esta especie, e a organización ecoloxista ADEGA denunciou recentemente que 

desde que se implantou a moratoria (hai menos de medio ano) foron plantados 

ilegalmente o equivalente a máis de 200 campos de fútbol, ademais de que o 

propio anuncio da moratoria motivou que durante meses se cortasen bosques 

autóctonos para reemprazalos por eucaliptos.  E a pesar de que o Plan Director da 

Rede Natura e o Catálogo e as Directrices da Paisaxe establecen restricións ás 

plantacións de eucaliptos nos espazos naturais protexidos e nas Áreas de Especial 

Interese Paisaxístico, un estudo das universidades de Oviedo e León do ano 2020 

indica que as plantacións desta especie ocupan xa máis de 5.000 hectáreas en 

espazos protexidos. Tamén se estima que decenas de milleiros de hectáreas de 

superficie  agrícola  está  sendo  ocupada  por  plantacións  de  eucaliptos,  que 

ademais invaden tamén as ribeiras dos nosos ríos, todo o anterior en flagrante e 

ben visible contravención da nosa lexislación, incomprensiblemente permitida 

pola Xunta, que dispón de todos os medios para evitala. Unha situación á vista de 

calquera que teña ollos e, simplemente, faga un percorrido por calquera parte de 

Galicia, coa excepción de parte de Lugo e de Ourense. A irrupción do eucaliptus 

nitens, que non ten as limitacións para expandirse cara ao interior de Galicia que 

si ten o tradicional eucaliptus globulus, implica, ademais, a ruptura da fronteira 

natural de expansión do eucalipto, situada na Galicia interior, co cal o seu 

potencial de expansión e case ilimitado na nosa comunidade. 
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En suma, no monte galego conflúen cultura e natureza, medio ambiente e 

economía. O eucalipto é un recurso económico que debe ser compatibilizado co 

respecto ao medio que impón o artigo 45 da Constitución, a lexislación nacional 

e a europea. A presenza do eucalipto debe ser compensada coa protección do 

noso bosque autóctono, e iso soamente se pode facer desde o ámbito público e 

concretamente desde a Xunta de Galicia. 

 
Por iso, o deputado e a deputada que asinan, preguntan: 

 

 

1ª) Vai o Goberno galego  levar a cabo algún tipo de política real para conservar, 

promover e poñer en valor o noso bosque autóctono dado o seu papel como 

ecosistema que presta servizos valiosísimos desde o punto de vista ambiental, 

pero tamén social e paisaxístico? 
 

 

2ª) Considera o Goberno galego que a progresiva substitución do bosque 

autóctono por un monocultivo de eucalipto é compatible co dereito ao medio 

ambiente consagrado polo artigo 45 da Constitución española? 

 
3ª) É consciente o Goberno galego de que a progresiva desaparición do bosque 

autóctono galego supón un auténtico ecocidio na medida en que se trata dun 

ecosistema enormemente valioso e vital para a loita contra o cambio climático e a 

protección da nosa biodiversidade? 

 
4ª)  Por que o Goberno galego non fai cumprir as limitacións impostas pola 

lexislación no referido á prohibición das plantacións de eucalipto en  terreo 

agrícola, nas ribeiras dos ríos e nos espazos protexidos? 

 
5ª) Cantas sancións impuxo nos últimos 5 anos o Goberno galego pola plantación 

de eucaliptos non axustada á normativa de aplicación? 

 
Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:38:02 
 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:38:15 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputado e 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Co comezo do curso escolar estanse a producir distintas protestas reclamando 

máis persoal e recursos nos centros da comarca da Coruña, o que pon de 

manifesto as carencias actuais e o efecto acumulativo dos recortes levados a cabo 

na educación pública galega desde o ano 2009. 

 

Así, as familias de alumnos do CEIP Ría do Burgo de Culleredo reuniron ata o 

día de hoxe máis de mil cen sinaturas para reclamarlle á Xunta máis docentes de 

educación especial, dado que a Xunta reduciu o persoal de apoio nese centro a 

pesar de que este curso se duplicou o número de alumnos con necesidades 

educativas especiais, o cal implica obviamente unha peor atención non só para 

eses alumnos senón tamén para o conxunto dos nenos e nenas. 

 

Por iso, o Consello Escolar reclama que se lle asignen ao centro dous 

especialistas de Audición e Linguaxe, como tiñan ata o presente curso, no que se 

lles asignou soamente un. O Concello de Culleredo manifestou nos primeiros 

días de setembro a súa preocupación por este recorte. A dirección do centro 

considera que son necesarios dous profesionais para atender aos case 15 alumnos 

con necesidades especiais.  

 

En segundo lugar, a comunidade educativa (pais, nais e profesorado) do instituto 

Rego da Trabe concentrouse hai escasos días para demandar melloras e critican a 

supresión de media praza de docente (e por tanto media xornada) de pedagoxía 

terapéutica, o cal supón unha mingua para 17 nenos e nenas que necesitan un 

especial apoio, así como  a supresión da reorganización horaria elaborada o ano 

pasado, a negativa a contratar un bedel para o edificio do instituto. Desde o 

concello de Culleredo sinálase neste caso que o incremento da ratio nas aulas, 

unido a un exceso de carga horaria do profesorado implica "un obstáculo 

insalvable no desenvolvemento de actividades e programas para mellorar a 

formación". 
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Tamén os pais e nais do CEIP Ramón de la Sagra da Coruña manifestáronse nos 

últimos días para solicitar que se complete o cadro de persoal docente do centro 

dado que, a pesar de que no catálogo de profesorado do centro figuran 11 

docentes, só hai 10 no curso que comeza. 

 

Pola súa banda, a comunidade educativa do CEIP Sagrada Familia da Coruña 

denuncia que no centro falta un dos dous docentes a tempo completo 

especializados en educación musical que lles corresponde e desde a AMPA do 

centro manifestan “o seu desacordo co nomeamento por parte da Consellería de 

Educación dunha docente interina”, sobre todo “por carecer esta profesora da 

especialidade de educación musical”, incumprindo, segundo precisan, o Real 

decreto 1594/2011 do 4 de novembro polo que se establecen as especialidades do 

corpo de mestres que desempeñan as súas funcións nas etapas de educación 

infantil e primaria, segundo o cal “para impartir música, educación física e 

linguas estranxeiras requirirase ademais estar en posesión da especialidade 

correspondente”.  

 

A resposta da Consellería en todos estes casos e inexistente ou insatisfactoria. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera a Consellería de Cultura, Educación e Universidade que a situación 

descrita nos catro centros educativos aos que se refire a exposición de motivos 

pon en evidencia unha carencia de persoal e recursos nos centros da comarca 

coruñesa? 

 

2ª) Considera a Consellería de Cultura, Educación e Universidade que a situación 

descrita nos catro centros educativos aos que se refire a exposición de motivos 

incide negativamente na prestación dunha educación pública de calidade? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:15:57 

 
Noelia Otero Lago na data 30/12/2022 15:16:15 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 30/12/2022 15:16:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A sentenza da sección terceira do TSXG de 21 de xaneiro de 2022 anula o acordo 

da Xunta de 7 de novembro de 2019, polo que se autorizaba o repotenciamento 

dun parque eólico en Corme, que fora declarado “de interese especial” pola 

Xunta o 2 de febreiro de 2018, ao abeiro da Lei de fomento de iniciativas 

empresariais de 2017. A sentenza determina que a redución á metade do prazo 

para a consulta pública do impacto ambiental é contraria a dereito.  

 

En concreto, di a sentenza que a redución á metade dos prazos que contempla a 

DA primeira da Lei de aproveitamento eólico de Galicia de 2009 non pode 

aplicarse ao trámite de información pública a efectos ambientais, que non pode 

ser inferior a 30 días por aplicación da normativa estatal e europea. Así, 

literalmente, no seu fundamento xurídico décimo quinto, establece que “a 

primacía do dereito comunitario sobre o autonómico non deixa lugar a dúbidas, 

do que se conclúe que non foi acorde a dereito a redución do prazo de 

información pública á metade no procedemento de avaliación do impacto 

ambiental establecido no apartado 4 da disposición adicional primeira da 

LAEGCEFCA, xa que en ningún caso podía ser inferior a 30 días, que logo o 

artigo 36.1 da LEA (tarde), precisou que serían hábiles”.  

 

Pola súa banda, a sentenza do mesmo órgano xudicial de 9 de novembro de 2020 

anula a aprobación definitiva (que amparaba unha modificación do proxecto 

inicial) por parte do Consello da Xunta doutro parque eólico, o de Sasdónigas, en 

Mondoñedo, considerando que  “en Sasdónigas estamos ante unha 

fragmentación en dúas fases realizada pola promotora, sendo evidente que o 

emprazamento xeográfico é o mesmo e se comparten elementos clave de 

funcionamento” e que “atopámonos ante a división artificial dun único Parque 

Eólico en dos fases; a fase II carece dos elementos e equipamentos necesarios 

para ser considerada unha instalación independente da fase I, entendendo o T.S. 

(s. 20-4-2006, RC 5814/2003) que a figura do Parque Eólico debe ser 

necesariamente contemplada desde unha perspectiva unitaria” e que 

“realizando unha avaliación ambiental individual de cada un dos proxectos 

fragmentados, evítase unha verdadeira avaliación global de todo o proxecto”. 

Tamén di esa sentenza que “Para que as modificacións dun parque eólico teñan 
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o carácter de non esencial, haberán de dispor de informe favorable do órgano 

ambiental respecto da proposta de modificación; e, no presente caso, se ben 

existe, o documento non contén todos os informes sectoriais necesarios para 

valorar correctamente a incidencia ambiental da modificación proposta pola 

promotora”. 

 

Engade a sentenza que non se valoraron correctamente “elementos especialmente 

protexidos, como o Camiño de Santiago”, nin o seu “impacto visual e acústico”,  

nin o feito de que afecte “a importantes recursos hídricos”, entre eles dúas lagoas. 

 

Por medio de sentenza de 11 de decembro de 2020 do mesmo órgano xudicial, o 

TSXG tamén anulou outra autorización da Xunta para un parque eólico na Serra 

do Oribio, entre Samos e Triacastela, porque o Goberno galego autorizou en 

2019 o parque, en Rede Natura, como se fose unha modificación doutro previo 

que obtivera permiso ambiental en 2005, nos últimos días do executivo de 

Manuel Fraga, considerando que o goberno de Emilio Pérez Touriño prohibiu os 

novos parques en Rede Natura, pero co argumento de que o do Oribio non era 

novo senón unha modificación do que xa obtivera o permiso ambiental en 2005, 

argumento que desbotou o TSXG, entendendo que non se podía considerar 

vixente nin “eterna” a declaración ambiental anterior, que segundo a lexislación 

daquela aplicable tería que caducar aos cinco anos, que ademais na actualidade 

resultaría “obsoleta” polos “múltiples cambios lexislativos” que houbo dende 

aquela, e que o autorizado en 2019 era un novo parque, non unha modificación 

doutro anterior que nin se comezara a executar. Así, o tribunal entende que o 

parque eólico de Oribio non se pode considerar “existente” para a súa 

excepcional autorización, xa que “non se comezara a executar o proxecto de 

2007-2009, non estando en explotación, nin instalados aeroxeneradores”, polo 

que conclúe que non se pode “modificar o que non existe”. 

 

As sentenzas anteriores son exemplos da conflitividade xurídica que está a xerar 

o proceso de desenvolvemento eólico en Galicia, en paralelo coa social que se 

concreta en múltiples manifestacións, movementos veciñais e protestas en moitos 

concellos. A situación chegou a tal punto que, a mediados de decembro de 2021, 

o informe Enerxía eólica e paisaxes culturais en Galicia elaborado polo Consello 

da Cultura Galega concluíu a necesidade dunha moratoria na autorización de 

parques para poder así, de maneira "prioritaria",  "revisar o Plan Sectorial Eólico 

de Galicia (PSEG) e sometelo a avaliación ambiental estratéxica". O CCG di no 

seu informe que "A salvagarda dos valores do territorio ante o desenvolvemento 

eólico actual require unha actuación proactiva da Administración na 

identificación, inventario e protección deses valores", instando tamén a Xunta a  

"salvagardar lugares que teñen valor pola súa riqueza natural, cultural, 
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paisaxística, etnográfica ou histórica" e resaltando que "Coa implantación masiva 

dos parques eólicos estase a superar a capacidade de carga do sistema natural".  

 

Froito desa presión, na Lei de acompañamento dos orzamentos deste ano, 

recentemente aprobada, a Xunta deu un aparente bandazo introducindo unha 

moratoria para non tramitar novos parques eólicos ata as municipais de 2023 ante 

a súa incapacidade para analizar todas as solicitudes que recibe, pero o Goberno 

galego reservouse a posibilidade (discrecional) de seguir adiante cos proxectos 

que considere relevantes e apenas dúas semanas despois da súa entrada en vigor 

o propio Feijóo, anunciou unha nova reforma legal para dar “prioridade na 

tramitación” ás “empresas que constrúan parques eólicos na comunidade e 

destinen o 50 % da enerxía que produzan á industria a través de contratos de 

prezo fixo”, cousa que se pretende facer por medio dun artigo na futura lei de 

áreas empresariais, unha norma cuxo borrador exposto ao público hai unhas 

semanas non falaba en absoluto de parques eólicos. 

 

Desta forma, a Xunta segue a introducir cambios no ámbito eólico a través de 

todo tipo de leis pero sen reformular nin a norma que actualmente é o marco do 

sector en Galicia, a de 2009 corrixida xa nove veces, nin o Plan eólico de 1997, 

que nunca foi sometido a avaliación ambiental estratéxica como debería telo sido 

conforme a lexislación actual (estatal e comunitaria), o cal implica que a propia 

planificación eólica de Galicia que ampara o desenvolvemento eólico na nosa 

comunidade carece dun trámite esencial dunha planificación das súas 

características, algo que hoxe determinaría a súa nulidade radical. 

 

Por tanto, as actuacións do Goberno de Galicia en materia eólica, ademais de 

basearse nun plan non avaliado ambientalmente, están sendo constantemente 

corrixidas polos tribunais, o cal implica problemas para os afectados e as 

empresas promotoras, ao mesmo tempo que a lexislación eólica galega é un 

galimatías de normas que mudan constantemente e non están axeitadamente 

coordinadas entre si nin actualizadas, mentres as decisión políticas da Xunta nun 

ámbito tan importante desde o punto de vista económico e enerxético e con tanto 

impacto social e ambiental como o eólico son erráticas e carecen de rumbo, 

xerando todo iso inseguridade xurídica e conflitividade social nun ámbito que 

debería ter unha normativa clara tendente a permitir un desenvolvemento eólico 

ordenado e estable que respecte o medio e contribúa economicamente nas zonas 

onde se instalan os parques eólicos.  

 

En conclusión, a enerxía eólica é un vector imprescindible da transición 

enerxética xusta e o seu desenvolvemento é de enorme importancia para o noso 

país e para o mundo, pero a carencia dun marco normativo claro e estable, xunto 
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á incapacidade da Administración galega para atender desde o punto de vista 

cuantitativo e tamén cualitativo ás súas competencias nesta materia e unha 

política lexislativa errática e desacertada están xerando, ademais de 

conflitividade e alarma social, incerteza xurídica e económica, que é criticada 

desde ámbitos moi diversos que inclúen non só os afectados senón á propia 

AEGA, representante dos promotores eólicos.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera a Xunta de Galicia que dotar o sector eólico dun marco xurídico 

axeitado e estable e de criterios administrativos claros e axustados a dereito é 

importante para permitir un desenvolvemento eólico ordenado e equilibrado que 

respecte o medio ambiente, o territorio e os dereitos e intereses das persoas e 

comunidades afectadas? 

 

2ª) Como valora a Xunta de Galicia as reiteradas sentenzas do TSXG que anulan 

os seus acordos en materia de parques eólicos por non respectar a lexislación? 

 

3ª)Vai a Xunta de Galicia a tomar nota do que din esas sentenzas para deixar de 

incorrer en vicios de legalidade na tramitación de parques eólicos? 

 

4ª) Considera a Xunta de Galicia que os criterios administrativos dos seus 

departamentos no tocante á autorización de parques eólicos son claros e 

respectan a normativa aplicable? 

 

5ª) Considera a Xunta de Galicia que dentro deses criterios debe figurar amparar 

a fragmentación irregular de parques eólicos? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de  2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:17:22 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:17:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para o seu debate 

na Comisión 1ª. 

 

No mes de febreiro deste ano a sociedade galega tivo coñecemento de que a ex 

conselleira de Medio Ambiente, Dna. Beatriz Mato, aproximadamente ano e medio 

despois de ter abandonado a Xunta de Galicia, comezou a traballar como “directora de 

Desarrollo Corporativo y RSC” para a empresa Greenalia. 

 

A citada empresa depende da Consellería de Medio Ambiente para a obtención de 

distintos tipos de autorizacións relativas á súa actividade e relaciónase con ese 

departamento da Xunta no ámbito de diversos expedientes administrativos, durante e 

despois do paso pola consellería de Dna. Beatriz Mato. 

 

A Lei 1/2016 de transparencia e bo goberno determina as incompatibilidades dos altos 

cargos de Galicia. Así, no seu artigo 45 aborda as limitacións de actividades despois do 

cese do cargo, establecendo: 

 

1. Durante os dous anos seguintes á data do seu cese, os altos cargos non poderán 

realizar actividades nin prestar servizos en entidades privadas relacionadas con 

expedientes sobre os cales ditaran resolución no exercicio do seu cargo. 

 

4. Durante o mencionado período de dous anos…. deberán efectuar, ante a Oficina de 

Incompatibilidades e Boas Prácticas, declaración sobre as actividades que vaian a 

realizar, con carácter previo ao seu inicio. 

 

5. Nun mes desde a recepción no Rexistro de Actividades da dita comunicación, o 

centro directivo competente en materia de función pública deberá pronunciarse sobre a 

compatibilidade da actividade privada que se vai realizar e deberá comunicarllo tanto 

á persoa afectada como á entidade na que pretenda prestar os seus servizos. Las 

resoluciones que reconozcan la compatibilidad con actividad privada serán publicadas 

en el Portal de transparencia y Gobierno abierto. 

 

A día de hoxe, non figura no portal de transparencia da Xunta ningunha resolución 

sobre a súa compatibilidade, nin hai constancia de que presentase a correspondente e 

preceptiva declaración previa tras o seu cese como alto cargo da Xunta. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 
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1ª) Presentou a Sra. Mato a correspondente declaración ante a Oficina de 

Incompatibilidades e Boas Prácticas da Xunta con carácter previo á súa “fichaxe” por 

Greenalia como determina a lei? 

 

2ª) Se se presentou tal declaración, foi resolta? 

 

3ª) Se foi resolta, foino en sentido favorable ou desfavorable e sobre a base de que 

argumentos? 

 

4ª) Se foi resolta, por que aínda non foi publicada? 

 

5ª) Se non foi presentada a declaración, considera a Xunta que a Sra. Mato ten algunha 

xustificación para non presentala? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:20:22 

 

Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:20:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Recentemente, no xuízo do caso Bárcenas que se celebra na Audiencia Nacional, 

tanto o ex-xerente do PP, Cristobal Páez, como o propio Bárcenas, confirmaron 

que a última operación da Caixa B do PP foi un pago en efectivo de 50.000 euros 

no ano 2010 que procedía do PP de Pontevedra e que se repartiu, segundo 

dixeron, en dous sobres, entregados a Rajoy e a Dolores de Cospedal. 

 

Nos documentos aportados na Audiencia Nacional no caso Bárcenas figura unha 

relación de ingresos de empresas por importe de 2 millóns de euros que era a 

contabilidade B do PP de Galicia cando Feijóo xa era presidente do partido en 

Galicia, no ano 2006.  

 

O propio Pablo Crespo, ex secretario de organización do PP de Galicia, 

recoñeceu nunha comisión do Congreso que o PP de Galicia estaba intensamente 

implicado no financiamento ilegal do PP, igual que o fixo en entrevistas nas que 

recoñeceu que no PP de Galicia tamén houbo sobres. 

 

Incluso na investigación do caso Kitchen fálase de documentos que probarían 

“pagos en B en sedes do PP de Galicia, Valencia e Madrid”, a pesar de que o 

presidente da Xunta de Galicia ten feito declaracións reiteradas sobre este asunto 

no sentido de relativizalo. Así, na rolda de prensa posterior ao Consello da Xunta 

de 10 de setembro de 2020, sinalou que “estamos falando de feitos de hai 15 ou 

20 anos”, cando é notorio que se trata de feitos presuntamente cometidos nos 

anos 2013 e 2014. E o domingo 13 sinalou que “nin as épocas nin os feitos teñen 

que ver coa situación actual”, ademais de sinalar que no PP xa “están 

acostumados” a que se “critique e recritique por feitos que pasaron hai máis 

dunha década”. 

 

Por tanto, as probas e indicios dos casos Bárcenas, Gürtel e Kitchen comezan en 

Galicia (ademais de Madrid e Valencia) e rematan aparentemente en Galicia e ata 

o día de hoxe o Goberno do Sr. Feijóo non deu a máis mínima explicación 

convincente destes temas, aparte de negalo todo. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-h

5z
4V

uX
Tl

-6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

169697

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-h5z4VuXTl-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 

 

 

 

Todo o anterior implica que hai probas suficientes de que o PP de Galicia foi 

dopado ás eleccións durante polo menos dúas décadas, e como mínimo ás 

primeiras eleccións de Feijóo no ano 2009. 

 

Por se fose pouco, recentemente foron condenados por corrupción o ex 

presidente da Deputación de Pontevedra e a delegada da Xunta en Pontevedra. O 

desprezo do Sr. Feijóo pola ética é tal que se permitiu nomear á delegada da 

Xunta en Pontevedra e ex alcaldesa de Moraña sabendo que ía ser xulgada por 

prevaricación e falsidade. E o Sr. Louzán foi presidente do PP de Pontevedra ata 

o ano 2015 ademais de presidente da Deputación durante anos. E o Sr. Louzán xa 

fora investigado pola fiscalía no ano 2015 por un presunto delito de suborno, que 

se pechou porque se anularon as probas. E o Sr. Louzán manexa cada ano 

400.000 euros de fondos públicos e está condenado por corrupción e a Xunta non 

fai nada cando ten ferramentas xurídicas máis que suficientes para actuar sobre 

os organismos directivos das federacións deportivas a través do comité galego de 

Xustiza deportiva, que ten competencias disciplinaria atribuída pola Lei galega 

do deporte, e ademais ten os medios para forzar politicamente a saída de Louzán, 

pero mira cara outro lado. 

 

É fundamental que as administracións e as persoas que exercen a política se 

comporten dun xeito ético, sobre todo nun tempo marcado por unha forte crise 

sanitaria e económica que xera sufrimento na cidadanía, tensiona as estruturas 

sociais, e pon en cuestión as institucións que, en última instancia, sosteñen o 

Estado e a democracia mesma. Estamos preocupados polos antecedentes de 

corrupción do PP de Galicia e as implicacións que poden ter para o manexo das 

inxentes cantidades de fondos públicos que Galicia vai recibir dos fondos next 

generation. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que opinión lle merecen á Xunta de Galicia os feitos coñecidos respecto da 

implicación do PP de Galicia nos procesos xudiciais  derivados do chamado caso 

Bárcenas –operación Kitchen incluída- que se relatan na exposición de motivos 

desta iniciativa? 

 

2ª) Que opinión lle merece á Xunta de Galicia que no caso Bárcenas fose 

aportada unha relación detallada de empresas que operan en Galicia cunha serie 

de pagos ilegais presuntamente feitos ó PP de Galicia por importe de 2 millóns 

de euros? 
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3ª) Que opinión lle merece á Xunta de Galicia que a última operación da Caixa B 

do PP fose, segundo confirmaron esta semana na Audiencia Nacional tanto o ex- 

xerente do PP, Cristobal Páez, como o propio Bárcenas, un pago en efectivo de 

50.000 euros no ano 2010 que procedía do PP de Pontevedra cando o presidía 

Rafael Louzán e o Sr. Feijóo era presidente da Xunta e do propio PP? 

 

4ª) Vai o Goberno galego  facer algo para que o Sr. Louzán deixe de ser 

presidente da Federación Galega de Fútbol despois de ser condenado 

xudicialmente por corrupción? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-h

5z
4V

uX
Tl

-6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

169699

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-h5z4VuXTl-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:21:55 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:22:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A Comisión 2ª do Parlamento de Galicia, a instancia e como resultado dunha 

proposición non de lei presentada polo Grupo Socialista con número de rexistro 

15.584, acordou na súa sesión do 18 de maio de 2021 instar á Xunta de Galicia 

“a rematar os traballos para a ampliación e revisión da Rede Natura  2000, así 

como avanzar na aprobación dos diferentes plans de xestión no prazo máis breve 

posible”.  

 

A pesar do tempo transcorrido, non hai ningunha noticia nin indicio de que ese 

acordo se vaia cumprir, a pesar de que a Xunta xa anunciara a ampliación –que 

deixara ultimada o goberno de Emilio Pérez Touriño- no ano 2011, quedando 

paralizada por razóns descoñecidas pero por todos sospeitadas durante unha 

década, a pesar de que nun anuncio no DOG de xaneiro de 2012, a propia Xunta 

recoñecía que a ampliación era “urxente”.  

 

Hai que ter en conta que Galicia ten a Rede Natura máis pequena entre as 17 

CC.AA, con menos do 12 % da súa superficie protexida sobre o papel fronte ao 

20 % da seguinte comunidade, que é o País Vasco, e ao 27 % de media estatal. 

Hai que ter en conta tamén que polo que sabemos da proxectada ampliación, 

aínda de levarse a cabo, estariamos moi lonxe da media estatal e seguiriamos á 

cola das CC.AA, é dicir, non se trata dunha ampliación en modo algún 

ambiciosa.   

 

A rede natura galega carece de mecanismos para compensar as restricións de uso 

da propiedade asociadas ao plan director, ademais de que sería recomendable 

dinamizar os recursos e o patrimonio natural e ambiental dos territorios que 

sexan xa ou sexan declarados no futuro Rede Natura, polo que sería 

recomendable crear un fondo de compensación a tal efecto.  

 

Ese fondo podería nutrirse de recursos europeos, estatais, autonómicos ou 

incluso, no seu caso, procedentes de empresas que queiran voluntariamente 

contribuír dentro da súa responsabilidade social corporativa.  

 

Por outra banda, en resposta a unha pregunta do eurodeputado do PSdeG Nicolás 

González Casares do mes de agosto de 2022, a Comisión Europea afirma que  “A 

Comisión considera que o Plan director elaborado por Galicia para a xestión 
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dos espazos Natura 2000 non cumpre os requisitos da Directiva Hábitats con 

respecto ás sesenta e cinco zonas especiais de conservación de Galicia, incluída 

a zona Ancares-Courel”.  

 

Isto engádese ao feito de que segundo a organización ecoloxista WWF, Galicia 

ten o peor plan director entre as comunidades autónomas do Estado. Faise, por 

tanto, obxectivamente necesario modificar o Plan director da Rede Natura para 

melloralo e adaptalo á normativa europea e, en particular, á directiva de hábitats 

que a Comisión afirma que non cumpre. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora o Goberno galego que a Comisión Europea afirme por escrito 

que “o Plan director elaborado por Galicia para a xestión dos espazos Natura 

2000 non cumpre os requisitos da Directiva Hábitats con respecto ás sesenta e 

cinco zonas especiais de conservación de Galicia”? 

 

2ª) Como valora o Goberno galego que Galicia sexa a comunidade autónoma que 

ten a menor porcentaxe de solo incluído na Rede Natura, con menos da metade 

(11,8 %) de superficie protexida que a media estatal que é do 27 %? 

 

3ª) Cando vai o Goberno galego a cumprir o acordo da Comisión 2ª do 18 de 

maio que o obriga a rematar os traballos para a ampliación da Rede Natura e, en 

consecuencia, a proceder á dita ampliación? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:22:48 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:23:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª 

 

Estase detectando nos últimos tempos a presenza de aves migratorias que 

poderían estar afectadas por gripe aviaria en distintos puntos das costas galegas, 

procedentes probablemente do Norte de Europa. Tamén se está a observar un 

decrecemento acusado de distintos tipos de aves mariñas, con conteos dalgunhas 

especies como mascatos ou palleiras grandes que son entre 5 e 10 veces menores 

que a media ordinaria. 

 

Por outra banda, a Xunta xa detectou casos de gripe aviaria a mediados de 

setembro nas praias de Raeiro (O Grove), Razo (Carballo) e no porto de Cabanas 

(Muros), mentres que Gran Bretaña detectou a propagación desta doenza desde o 

inverno pasado en varias  das súas colonias de aves mariñas. 

A gripe aviaria e unha enfermidade infecciosa, que se propaga principalmente de 

ave en ave. Despois do brote de 2004-2005, que afectou a aves de cría en 

granxas, foron aparecendo variantes en aves silvestres, tendo a última, 

identificada en 2021, un especial impacto en Europa.  

A transmisibilidade do virus ás persoas é moi baixa ata o momento, sen descartar 

cambios no futuro, pero o contaxio entre aves silvestres e domésticas adoita ser 

elevado, o cal supón un risco evidente, especialmente porque a costa galega é 

unha ruta moi importante nas migracións de aves entre o norte de Europa e 

África, tanto de ida como de volta, unha ruta pola que pasan milleiros de aves 

cada ano, moitas das cales fan “escala” máis ou menos duradeira en Galicia.  

A comezos de outubro detectouse en Guadalajara o primeiro caso de transmisión 

a humanos de gripe aviaria en España, que é o segundo en Europa.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) É consciente a Xunta de Galicia do risco que representa a gripe aviaria en 

Galicia como importante ruta de paso de aves migratorias? 

 

2ª) Como valora a Xunta este risco?  

 

3ª) Que medidas está adoptando para detectar e controlar gromos de gripe aviaria 

nas aves migratorias que pasan por Galicia?  
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Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:23:43 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:23:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A Comisión Europea vén de demandar a España ante o Tribunal de Xustiza da 

UE polo incumprimento en diversas comunidades autónomas, entre elas Galicia, 

da obriga establecida pola directiva de nitratos de 1991 de delimitar zonas 

vulnerables á contaminación por nitratos como medida para restrinxir o seu uso e 

reducir os seus efectos sobre a natureza e o ser humano, que determina que “os 

Estados membros deben controlar as súas augas e identificar as afectadas ou que 

se poidan ver afectadas pola contaminación producida por nitratos procedentes de 

fontes agrarias”, como os xurros da gandaría ou os fertilizantes. Segundo a 

directiva, os Estados “tamén están obrigados a cualificar as superficies cuxa 

escorrentía flúa cara a esas augas como zonas vulnerables aos nitratos e a 

establecer programas de acción axeitados para previr e reducir a contaminación 

por esa causa”, algo que nunca se fixo en Galicia. 

 

A pesar de que Galicia non ten ningunha zona delimitada, a Xunta, no seu plan 

de xestión de residuos industriais para a próxima década, estima en preto de 

60.000 hectáreas a superficie afectada, unha cifra que representa o 10 % de toda a 

terra agraria de Galicia. Nese plan a propia Xunta admite que os estudos 

realizados entre 2016 e 2019 detectaron zonas con “niveis significativos de 

eutrofia en varios puntos localizados nas concas internas de Galicia”.  

 

Un informe elaborado polo MITECO sobre contaminación da auga por nitratos 

entre os anos 2016 y 2019 revela que os datos de contaminación de masas de 

auga superficial en Galicia son moi significativos e van en aumento, sendo de 

feito unha das zonas con maior contaminación en augas superficiais continentais 

do Estado. Ese informe tamén amosa que Galicia é a comunidade que menos 

información e plans de actuación ten no Estado. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Por que o Goberno de Galicia non adoptou ningunha medida para cumprir as 

obrigas derivadas da directiva de nitratos da UE de 1991 e reducir a 

contaminación por nitratos no noso territorio a pesar das décadas transcorridas? 

 

2ª) Como valora o Goberno de Galicia a existencia dun procedemento 

sancionador da UE que afecta a varias CCAA, entre elas Galicia, polo 
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incumprimento de obrigas en relación co tratamento da contaminación por 

nitratos? 

 

3ª) Como valora o Goberno de Galicia que a nosa comunidade sexa unha das 

zonas do Estado con maior contaminación por nitratos en augas superficiais 

continentais segundo o último informe do MITECO? 

 

4ª) Cales son os datos dos que dispón o Goberno de Galicia sobre o impacto da 

contaminación por nitratos nos nosos acuíferos e augas superficiais? 

 

5ª) Cales son as zonas con niveis significativos de atrofia ás que se refire o plan 

de residuos industriais da Xunta de Galicia? 

 

6ª) Que medidas vai adoptar o Goberno de Galicia para cumprir as obrigas da 

directiva europea de nitratos e xestionar e reducir a contaminación por nitratos en 

Galicia? 

 

7ª) Cantas sancións impuxo o Goberno de Galicia por contaminación derivada de 

explotacións agrogandeiras en cada un dos últimos 5 anos?  

 

8ª) Por que importes? 

 

Pazo do Parlamento,  30 de decembro de 2022 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:24:39 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:24:51 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Os humidais son ecosistemas dun moi elevado valor ecolóxico, que actúan como 

soporte dunha importante biodiversidade, incluíndo aves, anfibios, réptiles e 

mamíferos e contribúen decisivamente á loita contra o cambio climático. Son 

esenciais para frear riadas e inundacións en épocas de crecida de caudais, crean 

chan, estabilizan as costas, controlan a erosión e recargan e purifican acuíferos e 

augas subterráneas. Ademais as turbeiras e humidais arborados son 

particularmente importantes como sumidoiros de carbono, estimándose que as 

turbeiras almacenan máis do 25 % do carbono do solo, a pesar de representar o 3 

% da superficie. 

 

Galicia, dadas as súas características climatolóxicas e xeográficas, conta aínda 

cunha elevada riqueza deste tipo de ecosistemas, a pesar de que moitos 

desapareceron e moitos máis sufriron agresións de todo tipo nas últimas décadas. 

O convenio Ramsar de 1982 marcou o inicio da protección destes espazos, 

complementada pola lexislación ambiental europea e pola directiva marco de 

augas, así como pola propia lexislación estatal. En Galicia, o Decreto 127/2008, 

polo que se desenvolve o réxime xurídico dos humidais protexidos de Galicia, 

establece a regulación autonómica na materia, tendo como obxectivos, segundo o 

artigo 1 do propio decreto: 

 

a) O desenvolvemento do réxime xurídico dos humidais protexidos de 

Galicia establecido no artigo 14 da Lei 9/2001, de 21 de agosto, de 

conservación da natureza. 

 

b) A creación e regulación do Inventario de humidais de Galicia. 

 

Consonte ao artigo 13, o inventario configurase como o instrumento que 

recollerá de forma sistemática nas zonas húmidas situadas no territorio da 

Comunidade Autónoma de Galicia que se atopen incluídas nalgunha das 

tipoloxías establecidas no anexo II. 

 

Segundo o artigo 14.1 do decreto, o Inventario de humidais de Galicia “constitúe 

un rexistro público de natureza administrativa dos humidais localizados no 

territorio da Comunidade Autónoma de Galicia” e segundo o artigo 14.3 “o 

inventario de humidais de Galicia ten carácter público e poderá ser obxecto de 
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consulta pública permanente”.  

 

Finalmente, o artigo 15 determina que a inclusión dos humidais no inventario se 

faga de oficio e sexa obxecto de publicación no DOG.  

 

A pesar das previsións deste decreto, ben claras e non deixadas á 

discrecionalidade da Administración autonómica, 12 anos despois da entrada en 

vigor desta norma non existe o inventario de humidais previsto detalladamente no 

propio decreto.  

 

Deste xeito, fóra dos 5 humidais teoricamente protexidos da ría do Eo, ría de 

Ortigueira e Ladrido, lagoa e areal de Valdoviño, complexo das praias, duna e 

lagoa de Corrubedo e complexo intermareal Umia-O Grove, que representan a 

cativa porcentaxe do 2,5 % da superficie total protexida en España no marco do 

convenio Ramsar, o resto dos humidais de Galicia, que superan o millar, non 

existen para a Administración, polo que habitualmente nin sequera son tidos en 

conta nas declaracións de impacto ambiental, por exemplo dos numerosos 

parques eólicos que se están a desenvolver nos últimos tempos.   

 

Non obstante, cada ano a Xunta celebra o día mundial dos humidais falando da 

súa importancia coa foto e nota de prensa correspondente. Así, por exemplo, no 

cada vez máis distante ano 2013, o delegado da Xunta en Ourense personábase na 

Limia (exemplo de degradación de espazos deste tipo) para dicir que o 80 % 

destes espazos “tería a máxima protección ambiental”, quedando incluído na 

ampliación da Rede Natura, que consideraba inminente. Tamén cuantificaba o seu 

número afirmando que Galicia conta con 1.100 humidais, que suman 70.000 

hectáreas repartidas maioritariamente entre os sectores litorais e as áreas de 

montaña, “segundo o inventario da Xunta”, cousa moi sorprendente considerando 

que tal inventario non existe aínda a día de hoxe e que a práctica totalidade deses 

espazos non só non ten “a máxima protección ambiental” senón que non ten 

ningún tipo de protección. 

 

Propaganda aparte, a realidade é que a desprotección das nosas zonas húmidas é 

hoxe case total, estando sometidas a todo tipo de agresións, entre as que destacan 

historicamente a desecación da Lagoa de Antela e na actualidade a plantación 

masiva de eucaliptos paralela á súa desecación ou o aluvión de proxectos eólicos 

que nin sequera teñen en conta a existencia dos humidais porque, 

administrativamente, para a Xunta de Galicia non existen, ademais de actividades 

gandeiras intensivas altamente contaminantes e respecto das cales a Xunta mira 

para outro sitio. 

 

Esta situación de case total desprotección das nosas zonas húmidas é 

incompatible co Convenio Ramsar, subscrito por España, e tamén co noso dereito 
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medioambiental, que inclúe a normativa europea. Á enorme importancia 

medioambiental das zonas húmidas engádese ademais o carácter vital destes 

ecosistemas para o ciclo da auga da que dependemos para vivir e que vai resultar 

cada vez máis escasa no futuro como resultado do cambio climático, que tende a 

cronificar a seca incluso en lugares tradicionalmente húmidos como Galicia. 

 

Por tanto, se a desprotección das zonas húmidas carecía de xustificación no 

pasado, cos coñecementos e capacidade de previsión actuais, manter esta 

situación atenta contra os máis elementais principios do bo goberno, da ética 

pública e do sentido común.  

 

O MITECO puxo en marcha este ano o Plan Estratéxico de Humidais para 

impulsar a conservación e recuperación destes ecosistemas clave, co obxectivo de 

mellorar o estado da metade dos nosos humidais de aquí o ano 2030, ademais de 

incluír na compoñente 4 do Plan de recuperación, transformación e resiliencia 

(PRTR) unha partida dedicada á conservación e restauración dos humidais, 

transferindo en 2021 ás CC.AA máis de 120 millóns para esa finalidade, con 

carácter complementario dos fondos que dedican as confederacións hidrográficas 

para a mesma finalidade. 

 

Finalmente, en decembro de 2021 comezou a nivel europeo o proxecto 

Waterlands, financiado pola UE, que ten como obxectivo principal sentar as bases 

para a protección e restauración dos humidais europeos a longo prazo poñendo a 

traballar inicialmente a 32 organizacións en 14 países.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai o Goberno de Galicia protexer os valiosísimos humidais de Galicia 

comezando pola elaboración do inventario que está obrigada a facer segundo o 

decreto 127/2008? 

 

2ª) Cal é o motivo de que 12 anos despois da aprobación do decreto que obriga ao 

Goberno galego a facer o inventario de humidais, tal inventario non exista? 

 

3ª) Ten o Goberno galego constancia da importancia, características e valor de 

cada un dos humidais de Galicia? 

 

4ª) Que porcentaxe do total de humidais de Galicia conta con algún tipo de 

protección e cal é ese tipo de protección? 

 

5ª) Cantas sancións impuxo o Goberno galego nos últimos 5 anos por infraccións 

ambientais nos humidais de Galicia? 
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6ª) Está o Goberno galego tendo en conta o elevado valor ecolóxico dos humidais 

nas declaracións de impacto ambiental que emite, sinaladamente na tramitación 

de proxectos eólicos e actividades gandeiras intensivas? 

 

7ª) Sabe o Goberno galego cantos dos proxectos eólicos en tramitación en Galicia 

afectan ou poden afectar a humidais? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:25:43 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:25:58 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

O día 4 de novembro de 2022 tivo lugar a XXXIII Cimeira Ibérica en Viana do 

Castelo. O día 3 de novembro o Consello da Xunta abordou un “informe sobre as 

demandas que presenta a Xunta de Galicia ante o vindeiro Cumio Ibérico” de 60 

páxinas que recollía as demandas de Galicia de cara a ese encontro interestatal.  

 

A carta coa que se remitiu adxunto ese documento ao Goberno do Estado foi 

asinada polo presidente da Xunta ás 18:56 horas do día 3 de novembro, o que 

permite deducir que foi enviada horas antes da celebración da Cimeira.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) É consciente o Goberno de Galicia do deixamento de funcións que implica 

remitirlle ao Goberno do Estado un documento de 60 páxinas que recolle as 

demandas galegas ante a Cimeira Ibérica a tarde antes de que se celebre? 

 

2ª) Por que non remitiu antes o Goberno de Galicia ese documento? 

 

Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 15:26:34 

 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 15:26:47 
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Á Mesa do Parlamento 
 
 
 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 
Os humidais son ecosistemas dun elevado valor ecolóxico, que actúan como 

soporte dunha importante biodiversidade, incluíndo aves, anfibios, réptiles e 

mamíferos, e contribúen decisivamente á loita contra o cambio climático. Son 

esenciais para frear riadas e inundacións en épocas de crecida de caudais, crean 

chan, estabilizan as costas, controlan a erosión e recargan e purifican acuíferos e 

augas subterráneas. Ademais as turbeiras e humidais arborados son 

particularmente importantes como sumidoiros de carbono, estimándose que as 

turbeiras almacenan máis do 25 % do carbono do solo, a pesar de representar o 3 

% da superficie. 

 
Galicia, dadas as súas características climatolóxicas e xeográficas, conta aínda 

cunha elevada riqueza deste tipo de espazos ecolóxicos, a pesar de que moitos 

desaparecer en e moitos máis sufriron agresións de todo tipo nas últimas décadas. 

 
O convenio Ramsar de 1982 marcou o inicio da protección destes espazos, 

complementada pola lexislación ambiental europea e pola directiva marco de 

augas, así como pola propia lexislación estatal.  En Galicia, o Decreto 127/2008, 

de 5 de xuño, polo que se desenvolve o réxime xurídico dos humidais protexidos 

de Galicia establece a regulación especificamente autonómica na materia, tendo 

como obxectivos, segundo o artigo 1 do propio decreto: 

 
a) O desenvolvemento do réxime xurídico dos humidais protexidos de Galicia 

establecido no artigo 14 da Lei 9/2001, de 21 de agosto, de conservación da 

natureza. 

 
b) A creación e regulación do Inventario de humidais de Galicia. 

 
Consonte  ao  artigo  13,  o  inventario  configúrase  como  o  instrumento  que 

recollerá de forma sistemática os humidais situados no territorio da Comunidade 

Autónoma   de   Galicia   que   se   atopen   incluídos   nalgunha   das   tipoloxías  

establecidas no anexo II. 
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Segundo o artigo 14.1 do decreto, o Inventario de humidais de Galicia “constitúe 

un rexistro público de natureza administrativa dos humidais localizados no 

territorio da Comunidade Autónoma de Galicia” e segundo o artigo 14.3 “o 

inventario de humidais de Galicia ten carácter público e poderá ser obxecto de 

consulta pública permanente”. 
 

 

Finalmente, o artigo 15 determina que a inclusión dos humidais no inventario se 

faga de oficio e sexa obxecto de publicación no DOG. 

 
A pesar das previsións deste decreto, ben claras e non deixadas á 

discrecionalidade da Administración autonómica, 12 anos despois da entrada en 

vigor desta norma non existe o inventario de humidais previsto detalladamente 

no propio decreto. 
 

 

Deste xeito, fóra dos 5 humidais teoricamente protexidos da   ría do Eo, ría de 

Ortigueira e Ladrido, lagoa e areal de Valdoviño, complexo das praias, duna e 

lagoa de Corrubedo e complexo intermareal Umia-O Grove, o resto dos humidais 

de  Galicia  non  existen  para  a  Administración,  polo  que  habitualmente  nin 

sequera son tidos en conta nas declaracións de impacto ambiental, por exemplo 

dos numerosos parques eólicos que se están a desenvolver nos últimos tempos. 
 

 

Non obstante, cada ano a Xunta celebra o día mundial dos humidais falando da 

súa importancia coa foto e nota de prensa correspondente. Así, por exemplo, no 

cada vez máis distante ano 2013, o delegado da Xunta en Ourense personábase 

na Limia (exemplo de degradación de espazos deste tipo) para dicir que o 80 % 

destes espazos “tería a máxima protección ambiental”, quedando incluído na 

ampliación da Rede Natura, que consideraba inminente.  Tamén cuantificaba o 

seu número afirmando que Galicia conta con 1.100 humidais, que suman 70.000 

hectáreas repartidas maioritariamente entre os sectores litorais e as áreas de 

montaña, “segundo o inventario da Xunta”, cousa moi sorprendente considerando 

que tal inventario non existe aínda a día de hoxe. 

 
Por iso,  o deputado e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 
1ª) Cal é o motivo de que 12 anos despois da aprobación do decreto que obriga 

ao Goberno galego a facer o inventario de humidais, tal inventario non exista? 

 
2ª) Ten a Xunta de Galicia constancia e clasificación do número e valor dos 

humidais de Galicia? 
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3ª) Que porcentaxe do total de humidais de Galicia conta con algún tipo de 

protección e cal é ese tipo de protección? 

 
4ª)  Cantas  sancións  impuxo  a  Xunta  de  Galicia  nos  últimos  5  anos  por 

infraccións ambientais nos humidais de Galicia? 

 
5ª)  Está  a  Xunta  de  Galicia  tendo  en  conta  o  elevado  valor  ecolóxico  dos 

humidais nas declaracións de impacto ambiental que emite, sinaladamente na 

tramitación de proxectos eólicos? 

 
6ª)  Ten  a  Xunta  de  Galicia  cuantificado  cantos  dos  proxectos  eólicos  en 

tramitación en Galicia afectan a humidais protexidos ou non? 

 
Pazo do Parlamento, 30 de decembro de 2022 

 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
 
Pablo Arangüena Fernández  na data 30/12/2022 16:02:26 
 
Paloma Castro Rey  na data 30/12/2022 16:02:38 
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Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 
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15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos, Alexandra Fernández 

Gómez e Carme González Iglesias, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre as medidas a 

tomar para garantir a atención pediátrica na área sanitaria de Vigo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O servizo de urxencias pediátricas do hospital Álvaro Cunqueiro leva días 

colapsado, cun número de urxencias diarias medias por enriba dos 230 nen@s, o que 

supón máis de 100 diarios por enriba das atendidas pola mesma altura no ano 2019, 

último antes da pandemia; habendo días de case 300. 

A consecuencia son tempos de espera para que sexan atendidas as crianzas 

tremendamente elevadas, en casos de até catro horas, e moitas máis amoreadas en 

corredores agardando diagnóstico ou ingreso. 

Esta situación non é nova, ven sendo denunciada desde fai tempo a necesidade 

de aumentar o cadro de persoal e a organización do servizo, mais que @s directiv@s do 

Sergas nunca atenderon. 

Esta presión asistencial e saturación trasládase tamén á planta de 

hospitalización, onde as camas están sendo insuficientes. Unha parte importante da 

causa desa saturación, ademais de non contar o servizo cos recursos suficientes, é a 
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situación na que se atopa atención primaria en xeral e a atención pediátrica en 

particular.  

Unha situación inaceptábel de permanente alarma sanitaria que leva vivindo 

desde hai moito tempo, mais que os últimos meses esta cruzando todas as liñas 

vermellas. 

Non hai ningún centro de saúde, nin PAC que teña unha situación de 

normalidade, cos cadros de persoal que corresponden. Hai carencias en todos e 

ningunha vontade de solucionalas. Centros de saúde e PACS en toda a Área Sanitaria co 

cartaz de “non hai médico”. 

Cando sería precisa unha auténtica aposta desde a Xunta para solucionar esta 

situación, vemos como nos orzamentos para 2023 non aportan ningunha solución 

especialmente para déficit brutal de persoal. 

O PP só ten unha estratexia, deterioro da sanidade publica, mentres se afana en 

botarlle a culpa a outros sen asumir a súa responsabilidade, as consecuencias de 13 anos 

de recortes. 

Se a  Atención Primaria en xeral está nunha situación dramática, no caso da 

atención pediátrica é moito máis grave. Vemos como hai centros de saúde onde está 

normalizado que non exista profesional de pediatría, nos máis dos casos facultativ@ de 

familia cun curso de puericultura actuando como especialistas. En algúns casos  derivan 

as crianzas a outros centros de saúde, en moitos xa nin teñen esa opción, só teñen a 

alternativa de acudir a urxencias ven sexa dos PACs ou dos hospitais. 

 Estamos vendo como empuxan as nais e pais continuamente á sanidade privada, 

non por escolla senón por pura necesidade, xa que se precisan atención sanitaria para a 

súa crianza, e non lla prestan no centro de saúde, nin tampouco nos PACS, teñen que 
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acudir aos servizos de urxencias hospitalarias colapsadas,onde son atendidos en moitos 

casos despois de agardar horas e as máis das veces se lles di que a patoloxía que teñen 

non é de gravidade para acudir a urxencias hospitalarias. A única alternativa que lles 

queda é ir á sanidade privada, quen poida pagala, o resto a desatención. 

Ao mesmo tempo vemos ao Partido Popular instalado na mentira permanente de 

que están “incorporando” médic@s a atención primaria, cando o único que cambia é a 

súa situación administrativa, pasan de eventuais a fixos. Non hai aumento de prazas, é 

un sinxelo baile de profesionais, a practica totalidade xa estaban traballando no Sergas, 

só cambian de centro, ou incluso moitos quedan na mesma praza na que estaban 

traballando como temporais. 

Esta situación está tendo como consecuencia que a atención por especialistas de 

pediatría @s nos@s nen@s e adolescentes non está garantida. 

En Galiza  son moitos os concellos, arredor de 200, que non contan con ningún 

pediatra nin nos seus centros de saúde nin PACs, hai comarcas enteiras, sen atención 

pediátrica; centos de nen@s sen pediatra asignado, sendo atendid@s no mellor dos 

casos por profesionais de Familia e Comunitaria, en algúns casos cun curso de 

puericultura. Esta situación non vai facer máis que empeorar pola elevadísima cifra de 

xubilacións que se van a producir nos vindeiros anos. 

As crianzas teñen dereito á asistencia polos profesionais especialistas en 

pediatría. Si existe a especialidade é porque nenas e nenos teñen especificidades 

propias, non son adultos en pequeno. As e os facultativos especialistas en Familia e 

Comunitaria poden ser magníficos profesionais, mais non son especialistas en pediatría, 

e un curso de puericultura tampouco os converte en especialistas. 
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Precisan unha atención experta, axustada ás súas necesidades, unha infancia 

atendida e coidada é a mellor garantía de persoas adultas máis sans. Un especialista en 

Pediatría está durante catro anos formándose en enfermidades exclusivamente 

pediátricas,e o resto de especialistas só 2 ou 3 meses. 

A responsabilidade da Xunta era planificar e organizar e non o fixeron a 

mantenta e agora pretenden que aceptemos como normal a falta de atención. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Que medidas vai tomar a Xunta de Galiza para garantir que tod@s @s nen@s  

en idade pediátrica teñan asistencia por un profesional especialista en pediatría, 

independentemente de onde residan? 

Está traballando con algún cronograma para facelo? Se é así cal é? 

Considera a Xunta de Galiza que @s nen@s galeg@s están recibindo unha 

atención experta, axustada ás súas necesidades coas urxencias pediátricas hospitalarias 

colapsadas e atención primaria en mínimos? 

Vai dimensionar  o servizo de urxencias pediátricas do Hospital Alvaro 

Cunqueiro co número de profesionais e recursos precisos para rematar coa situación de 

saturación e garantir unha atención digna e áxil ás crianzas? 

Non lle parece preciso dotar como mínimo un PAC de cada comarca da Área 

Sanitaria con atención pediátrica, especialmente no PAC de Pizarro, e dotar á cidade de 

Vigo de dous novos PAC  en Coia-Navia e Teis, nos que se inclúa atención pediátrica? 
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Vai tomar todas as medidas precisas para garantir o número de prazas MIR e 

EIR en pediatría suficientes para cubrir o total de prazas que garanta a atención á 

totalidade de nen@s  tanto na Atención Primaria como Hospitalaria. 

 

Santiago de Compostela, 2 de xaneiro de 2023 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 02/01/2023 12:07:47 

 

Carmela González Iglesias na data 02/01/2023 12:07:52 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 02/01/2023 12:08:01 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 02/01/2023 12:08:09 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-A

S
6V

oL
cm

q-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169719

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-AS6VoLcmq-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

A construción da senda peonil e ciclable na estrada  autonómica P0-313 é 

unha demanda histórica da veciñanza dos barrios de Quintela, Sabaceda, 

Broullón e a Paradela na vila de Moaña. Son varias as iniciativas presentadas 

nos últimos anos, tanto a nivel local como autonómico, nas que se instou á 

Xunta de Galicia á construción desta necesaria  infraestrutura viaria. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista presentamos unha emenda aos 

orzamentos do 2022 da Xunta de Galicia solicitando a mellora da 

accesibilidade e seguridade na PO-313, sendo rexeitada a emenda polo 

Goberno autonómico. 

 

Os  e  a s  s oc i a l i s t a s  defendemos que no proxecto de construción da 

senda peonil e ciclable na P0-313 deben ser contempladas outras actuacións 

necesarias nesta mesma estrada co único obxectivo de mellorar a seguridade 

e accesibilidade na mesma, como poden ser pasos de peóns que eviten ese 

efecto barreira dentro do mesmo barrio e medidas redutoras de velocidade 

que prescribe o novo Regulamento de circulación. 

 

A PO- 313 é unha estrada de titularidade autonómica que comunica con Marín e 

vertebra varios barrios de Moaña. Actualmente no barrio de Broullón non existe 

ningún paso de peóns a pesares de que existen numerosas vivendas unifamiliares 

e servizos a ambos os dous lados da estrada. 

 

Os veciños e veciñas da zona conviven no seu día a día cunha gran inseguridade 

debido á barreira que supón a propia estrada. O simple feito de atravesala é toda 

unha odisea. A situación é perigosísima e priva aos peóns de poder atravesar a rúa 

en condicións de seguridade. 

 

A Concellería de Mobilidade de Moaña solicitou varias actuacións nesta estrada 

facéndose eco das necesidades trasladadas polas persoas residentes e 
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lamentablemente sempre obtivo a mesma resposta, unha negativa por parte da 

Xunta de Galicia. 

 

A veciñanza deste barrio no ano 2021 tramitaron a solicitude de execución de 

pasos de peóns e a instalación de semáforos con pulsadoiro na zona, para facilitar 

que as persoas poidan cruzar con maior seguridade, pero a Axencia Galega de 

Infraestruturas (AXI) volveu rexeitar esta iniciativa alegando que non existen 

beirarrúas en ámbalas dúas marxes e que nos últimos cinco anos tan só houbo 

dous accidentes con vítimas e cinco nos últimos dez. 

 

Independentemente dos datos de baixa sinistralidade e a súa causa, é evidente que 

as persoas de Broullón teñen un problema obxectivo para desprazarse a pé na 

contorna desa estrada. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista consideramos que a veciñanza de 

Moaña, especialmente os veciños e veciñas que residen no barrio de Broullón a 

carón da PO-313, merecen o compromiso de todas as forzas políticas do 

Parlamento de Galicia para conseguir que esta obra sexa canto antes unha 

realidade. Agora mesmo, estes veciños e veciñas están sendo discriminados 

por un Goberno autonómico que non atende ás súas demandas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a iniciar inmediatamente a redacción do proxecto 

de construción da senda peonil e ciclista na P0-313 de Moaña? 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia incluír medidas de mellora da 

seguridade e accesibilidade na PO-313 e en todas as estradas 

autonómicas do Concello de Moaña? 

3. Vai instalar de forma urxente pasos de peóns en Broullón no 

Concello de Moaña? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Eduardo Ojea Arias 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 10:53:34 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 10:53:46 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 10:53:56 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Gonzalo Caballero Miguez e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

Se algo puxo en evidencia a crise da Covid-19 é a importancia de apostar pola 

investigación e a innovación. A investigación e a innovación teñen a capacidade  

para dar respostas aos grandes retos e aos problemas do mundo no que vivimos. 

 

No último Informe de Innovación Rexional da Comisión Europea, 

correspondente ao ano 2021, no que Galicia hai dous anos ocupaba o posto 

número 190, agora ocupa o posto 156 dun total de 240 rexións. Non obstante, a 

pesar da mellora nalgúns dos indicadores analizados, falla nun clave:  o gasto en  

I+D nos sectores público e privado, non só empeora en comparación con 2019 

senón que está aínda lonxe da media europea. 

 

A comunidade galega xa partiu en 2019 dunha mala situación no investimento en 

investigación e desenvolvemento e dous anos despois a súa puntuación empeora. 

O gasto público en I+D sitúase no 64 % da media da UE, mentres que o 

desembolso empresarial só é do 32 %, o que leva a Galicia ata o lugar 68 por 

detrás do total de 240 rexións europeas. 

 

O gasto interno en I+D por habitante en Galicia sitúase en 2021 en 232,6 euros, 

fronte aos 328,6 da media española, segundo os datos publicados en decembro do 

ano  pasado polo Instituto Nacional de Estatística (INE). As Comunidades con 

maior gasto en actividades internas de I+D por habitante foron o País Vasco 

(674,5 euros), a Comunidade de Madrid (607,2) e a Comunidade Foral de 

Navarra (540,9). 

 

Trátase de aumentar máis o investimento público necesario en investigación, 

(centros de investigación, universidades, centros tecnolóxicos, clústers e outros 

axentes do sistema). 

 

O Goberno autonómico debe consolidar unha carreira pública estable e previsible 

para o persoal técnico e investigador equivalente á dos países máis avanzados. 

Ademais de aumentar os recursos, a Xunta de Galicia debe garantir o cambio 
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xeracional e a atracción e retención de talento, así como garantir o principio de 

igualdade efectiva entre mulleres e homes. 

“Galicia é unha das autonomías máis afectadas pola fuga de cerebros no contesto 

español” segundo os profesores de economía aplicada da Universidade de 

Santiago de Compostela, Blanco Álvarez e González López. 

 

Galicia ten que apostar  firmemente pola ciencia e innovación como valor 

estratéxico e piar do benestar e do crecemento. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a aumentar máis o investimento público necesario 

en investigación, concretamente en centros de investigación, universidades, 

centros tecnolóxicos, clústers e outros axentes do sistema? 

2. Que medidas vai tomar o Goberno galego para consolidar unha carreira 

pública estable para o persoal técnico e investigador equivalente á dos 

países máis avanzados? 

3. Como vai a garantir o Goberno galego o cambio xeracional e a atracción e 

retención de talento? 

4. Como pensa garantir o Goberno autonómico o principio de igualdade 

efectiva entre mulleres e homes na ciencia? 

 

Pazo do Parlamento, 02 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Gonzalo Caballero Miguez 

   Martín Seco García 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:04:36 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 02/01/2023 11:04:44 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:04:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O mundo está en plena transformación dixital, como resultado da aparición e 

implantación dun amplo conxunto de tecnoloxías que están provocando e 

provocarán grandes cambios na actividade produtiva da maioría dos sectores 

económicos, contribuíndo a reforzar a súa competitividade e potenciar o 

desenvolvemento e á súa vez, este mundo dixital  fai que as estafas tradicionais 

volvéranse en estafas dixitais, en ciberdelincuencia. 

As taxas de ciberdelincuencia disparáronse ata o 71 % no que vai de ano en 

Galicia, onde as Pemes son as grandes expostas á desprotección, ó igual que os 

pequenos concellos que non teñen capacidade para xestionar axeitadamente a 

ciberseguridade. 

As persoas expertas sitúan entre "as características diferenciais de Galicia o 

elevado volume de pemes, para as que hai que externalizar as necesidades de 

ciberseguridade. O sector pesqueiro e agrogandeiro tamén presentan 

características diferentes en ciberseguridade.” 

Estes expertos e expertas, tamén avisan “dun perfil profesional en 

ciberseguridade que será deficitario en Galicia, mentres os mozos e mozas que 

agora cursan Secundaria non se incorporen ao mundo laboral -aínda queda unha 

década-. Necesítase persoal técnico, non necesariamente cunha titulación 

específica senón que teña incorporado a materia de ciberseguridade na súa 

formación. Formar a gran parte das persoas traballadoras e da sociedade en 

ciberseguridade é un reto.” 

Os ciberataques, que están en aumento, operan a nivel mundial e con certa 

impunidade. Os expertos na materia declaran: “Parte do risco é o foco que a 

ciberdelincuencia puxo nos problemas de subministros pola interconexión das 

empresas. Así que un ataque podería acabar afectando en ‘cascada’ a todos 

aqueles que están relacionados con el e ás persoas usuarias.” 
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Entre os principais retos na ciberseguridade está chegar ao tecido empresarial das 

pemes, que están totalmente desprotexidas, e cubrir a falta de profesionais e 

técnicos con experiencia que padece actualmente este sector. 

O Goberno galego presentou o pasado mes de febreiro a Estratexia Galicia 

Dixital 2030 que se fixa como reto estender as redes de internet de 100 megas á 

totalidade da poboación galega, apostar por unha Administración intelixente de 

maneira que en 2025 o 70 % das empresas e o 85 % da cidadanía teñan relación 

coa Xunta de Galicia a través de canles telemáticos e a ciberseguridade é outro 

reto desta nova estratexia. 

Amtega terá que poñer en marcha medidas ante a desprotección das pemes e dos 

pequenos concellos ante a ciberdelicuencia, así como a falta de profesionais en 

ciberseguridade. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten pensado a Xunta de Galicia elaborar medidas en ciberseguridade para 

as pemes galegas ante a súa desprotección fronte a ciberdelicuencia? 

2. Vai o Goberno galego a elaborar medidas en ciberseguridade para os 

pequenos concellos ante a súa desprotección fronte a ciberdelicuencia? 

3. O Executivo autonómico vai a elaborar un plan de formación contando co 

tecido empresarial e coas universidades e sensibilizar en Secundaria sobre 

as saídas laborais en ciberseguridade? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Paloma Castro Rey 

   Pablo Arangüena Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 12:13:25 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 12:13:53 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 02/01/2023 12:14:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela, Noelia Otero Lago, 

Paloma Castro Rey e Marina Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e 

Emprego. 

 

A Atención Primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de tódolos axentes implicados no deseño e implementación 

das políticas públicas sanitarias, incluídos por suposto os propios profesionais que 

traballan no sistema. 

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, dita saturación tivo un maior incremento debido a pandemia da 

Covid-19. Isto vén dunha ineficiente xestión en termos de recursos materiais e 

humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido Popular dende a 

Xunta de Galicia. 

 

As políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que Galicia afronte 

a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario público. Esta é a 

terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de médicos/as por 

habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa media española 

en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de Colexios Médicos de 

España). 

 

A última decisión nefasta do Goberno autonómico na Atención Primaria da nosa 

comunidade é que restrinxe a actividade en varios centros de saúde, cuxos 

facultativos/as só atenderán urxencias e casos de Covid. Así o reflicte unha 

instrución da Dirección de Atención Primaria, na que se xustifican as medidas 

ante o "crecemento explosivo do número de contaxios de Covid" e a previsión de 

que se manteña, e para axudar ás persoas profesionais dos centros de saúde para 

"facer fronte" á situación. 

 

Segundo o Sergas adóptanse unha serie de medidas para dar resposta á "escaseza 

de persoal sanitario" que sofren diversas unidades de Atención Primaria da área 

sanitaria de Vigo. Estas medidas, que afectan só ao persoal sanitario, consisten en 

"descitar" toda actividade programada que se poida retrasar, bloquear todos os 
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ocos dispoñibles nas axendas de citación, e "traballar só baixo demanda, 

atendendo só consultas urxentes e relacionadas coa Covid". 

 

Estas medidas aplicaranse nos centros de saúde con escaseza de médicos do 50 % 

ou máis.  As medidas estarán en vigor ata o 10 de xaneiro momento no que se 

revisará a situación.  Esta situación débese a que hai moitos profesionais de baixa, 

outros de vacacións e prazas vacantes por xubilacións que non se cobren. 

 

A restrición de actividade afecta ás unidades de Primaria do Rosal, A Guarda, 

Oia, Cangas (en quenda de tarde), Moaña (en quenda de tarde), Ponteareas, O 

Porriño, Tomiño  e en Vigo  no centro de saúde de Navia, Nicolás Peña, Beiramar, 

Casco Vello, Matamá e Teis (en quenda de tarde). 

 

Estas novas medidas son un ataque á sanidade pública, gratuíta e universal. Toda 

a cidadanía ten dereito a acudir ó seu médico  por calquera enfermidade. 

 

A Atención Primaria está totalmente desbordada con xornadas de ata 190 

pacientes nalgúns PAC; cuns profesionais esgotados; con cada vez máis cadros de 

depresión e ansiedade entre os médicos e médicas e cun total desánimo. 

 

Existe unha falta total de coordinación entre rastreadores e centros de saúde e 

destacar que o número de teléfono de atención ao paciente para notificar os 

positivos está continuamente colapsado polo que, ao final, a cidadanía ten que 

recorrer ó centro de saúde engrosando as axendas que xa son inasumibles. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista levamos todo o pasado ano denunciando 

ó colapso da Atención Primaria. Esta é unha mostra máis desa saturación no 

sistema galego de saúde, saturación que vimos alertando os socialistas durante 

toda esta lexislatura. 

 

 

Resulta necesario poñer de maneira urxente á dispor dos centros de saúde os 

recursos humanos e equipamento suficiente para atender as necesidades de cada 

municipio conforme a súa poboación, para deste xeito garantir a correcta e plena 

asistencia sanitaria na Atención Primaria. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai o Sergas a incorporar inmediatamente máis persoas facultativas nestes 

catorce centros de saúde que lles acaba de restrinxir a actividade que afecta 

ás unidades de  Atención Primaria? 

 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia incorporar novos/as facultativos/as con 

salarios equiparables aos países veciños e con maior estabilidade laboral 

para facer atractivo traballar en Galicia? 

 

3. O Goberno autonómico vai realizar unha verdadeira planificación de 

profesionais médicos destes centro de saúde conforme á poboación de cada 

municipio? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:07:34 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:07:41 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:07:50 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 11:07:57 

 
Marina Ortega Otero  na data 02/01/2023 11:08:07 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A atención primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de tódolos axentes implicados no deseño e implementación 

das políticas públicas sanitarias, incluídos por suposto os propios profesionais que 

traballan no sistema. 

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, dita saturación tivo un maior incremento debido a pandemia da 

COVID-19. Isto ven dunha ineficiente xestión en termos de recursos materiais e 

humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido Popular dende a 

Xunta de Galicia. 

 

As políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que Galicia afronte 

a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario público. Esta é a 

terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de médicos/as por 

habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa media española 

en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de Colexios Médicos de 

España), e tamén a terceira Comunidade Autónoma con peor ratio de 

enfermeiros/as por paciente con 5,4 por cada 1000 (a media europea está cerca do 

8). Temos a peor ratio de profesionais por paciente tamén en áreas como saúde 

mental, e estamos por debaixo da media estatal en matronas por habitante. En 

pediatría, Galicia non chega ao 90 % de prazas de Atención Primaria cubertas por 

pediatras, mentres comunidades en situacións parecidas, como Asturias, supera o 

98 % (como indican os recentes informes da Asociación Española de Pediatría). 

 

Resulta necesario poñer á dispor dos centros de saúde os recursos humanos e 

técnicos necesarios para evitar a demora na atención telefónica das citas médicas; 

e dotar aos centros do persoal e equipamento suficiente para atender as 

necesidades de cada municipio conforme a súa poboación, incluída a substitución 

das baixas dos especialistas para non interromper a atención aos pacientes. 

 

Neste contexto os socialistas reclamamos á Consellería de Sanidade medidas 

urxentes no Centro de Saúde de Redondela. O Centro de Saúde conta nestes 
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momentos con cinco médicos/as menos ó  non realizarse substitucións do persoal 

que está de baixa ou de vacacións. A esta situación súmase o feito que dende o 

pasado 26 de xaneiro, o Centro de Saúde non conta cun xefe/a de servizo, algo 

que empeora aínda máis a situación da Atención Primaria nesta vila. 

A falta de persoal no Centro de Saúde –5 facultativos/as menos que os que ten 

asignado– inflúe negativamente na Asistencia Primaria xa que os médicos e 

médicas que agora están traballando, atópanse con que contan case que con 60 

pacientes diarios nas súas axendas, cando habitualmente eran 40, co conseguinte 

deterioro do servizo e a gran carga de traballo para os facultativos/as ao ter que 

atender todo os pacientes de Redondela con menos persoal. 

 

A situación na que se atopa a Atención Primaria en Redondela é moi alarmante, 

mostra delo é que existen cupos que non teñen médico de urxencias, pacientes 

aos que cada vez atende un médico/a diferente e que polo tanto non contan co 

seguimento que sería desexable e esperas de máis de 15 días para as citas 

telefónicas. 

 

É unha vergoña a atención sanitaria que  presta a Consellería de Sanidade da 

Xunta de Galicia aos  veciños e veciñas de Redondela, pola contra a atención  dos 

traballadores/as sanitarios do Centro de Saúde é excepcional,  multiplican o seu 

traballo para poder paliar a situación de falla de persoal. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista reclamamos que coa maior urxencia se 

cubran as baixas dos profesionais sanitarios do Centro de Saúde de Redondela e 

así poñer fin o desmantelamento da atención primaria neste municipio. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Vai a Xunta de Galicia a cubrir as prazas vacantes de médicos de familia do 

Centro de Saúde de Redondela? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

  Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

    Julio Torrado Quintela 

    Marina Ortega Otero 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:09:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Luís Manuel Álvarez Martínez, Patricia Otero 

Rodríguez, Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

No municipio de Oia existe unha grave problemática coa súa rede de  saneamento 

desde fai máis de dez anos. O motivo é que as depuradoras desta vila seguen sen 

legalizarse, sen depurar correctamente, causando problemas e molestias aos seus 

veciños e veciñas. 

 

O debate sobre a ilegalidade urbana das minidepuradoras de Punta Orelludas  

continúa despois de que se puxeran en funcionamento no ano 2010. En 2006 a 

Deputación de Pontevedra instalou as cinco controvertidas minidepuradoras para 

tratar as augas residuais deste municipio. As depuradoras están situadas nun 

campo  a menos de 30 metros da costa e en terreos clasificados na normativa 

urbanística como parque acuícola. 

 

Depuradoras  que non son realmente tales,  senón que son decantadoras ou  

dilaceradoras, que no caso de que funcionasen ben, levarían a cabo só o 

tratamento primario, aínda así os emisarios de todas están rotas e  vértese 

practicamente á beira do mar carecendo de permisos administrativos, é dicir,  que 

son ilegais, a isto hai que engadir que as parroquias de Loureza e Burgueira 

carecen de calquera tipo de depuración tendo unicamente fosa séptica e sen 

existir  permisos de vertidos. 

 

A veciñanza leva máis de dez anos soportando malos cheiros, ruído e vertidos de 

augas residuais xunto ás súas casas e están fartos desta situación insoportable. 

 

E o problema non son só os cheiros. Os prexudicados/as afirman que as 

filtracións e vertidos de augas fecais son constantes, van directamente ao mar 

porque o sistema de depuración non funciona, ou a través das arquetas situadas 

xunto á PO-552, onde se observan os residuos orgánicos fedorentos tan pronto 

como se  levanta a tapa. 
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Ós  constantes cheiros e desbordamentos súmanse as consecuencias da 

contaminación sobre os recursos pesqueiros e marisqueiros da zona. Hai anos esta 

era unha zona de polvo e congrio, agora non hai nada. Estase matando os espazos 

naturais da costa, ao haber vertidos, desaparece o argazo e os peixes. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista reclamámoslle á Xunta de Galicia  que 

tome medidas urxentes para que a rede de saneamento  e a depuración das augas 

residuais funcione correctamente no municipio de Oia. E así, deixar de causarlles 

tantas molestias os veciños e veciñas de Oia e deixar de contaminar o mar para 

que non rematar co seu ecosistema. 

 

Tamén lembrar as sancións da UE a España porque non existe un tratamento 

correcto das augas residuais en varias zonas de Galicia por falta dun sistema de 

saneamento axeitado. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten pensado a Xunta de Galicia instalar unha nova EDAR en Oia para 

solucionar os graves problemas na rede de saneamento e na depuración das 

augas residuais que existen actualmente na vila de Oia? 

2. Cal é a solución temporal e urxente que ten a Xunta de Galicia para 

mellorar a rede de  saneamento  e a depuración das augas residuais da vila 

de Oia, mestras non se constrúa a nova EDAR ? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Pablo Arangüena Fernández 

   Paloma Castro Rey 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:10:10 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 02/01/2023 11:10:18 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:10:28 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 02/01/2023 11:10:39 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 11:10:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Patricia Otero Rodríguez e 

Martín Seco García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

A cidade de Vigo estase convertendo nun lugar de referencia turística a nivel de 

toda España, proxectando a súa imaxe  como cidade e impulsando  tamén o 

turismo en Galicia. 

 

Desde o ano 2018 a cidade vén incrementando o número de turistas. Os datos de 

ocupación hostaleira así o amosan, entre novembro e xaneiro do ano 2019-2020 a 

ocupación media foi dun 81,68 %, sendo nas fins de semana a ocupación dun 

90,20 %. Estas cifras supoñen un incremento do 10 % con respecto ao ano 2018. 

Datos que non teñen precedentes na cidade de Vigo. 

 

No mes de decembro do ano  2019 as pernoctas en Vigo disparáronse, subindo un 

50,99 %. O número de visitantes totais tamén increméntase  nun 37,09 %. No 

caso das pernoctas e de turistas no mes de decembro, son os mellores datos desde 

que hai rexistro do INE. Vigo en número de visitantes nacionais crece nun 50,98 

% . 

 

A importancia do turismo de Vigo en todos os meses do ano é grazas á 

desestacionalización da súas ofertas (o Nadal, as Illas Cíes, as praias, feiras, 

festas…). 

 

No mes de agosto de 2021, pese as restricións da pandemia da COVID-19, a 

cidade tivo unha ocupación hoteleira do 90% e non só con visitantes nacionais, 

senón tamén internacionais ( Alemaña, Francia, Italia, Portugal, Reino Unido,…) 

Esta gran subida do turismo en Vigo  co seu consecuente retorno económico  foi 

recoñecido por todo o tecido económico e social da cidade. Este incremento no 

número de visitantes ten unha gran repercusión social e económica para Vigo, 

pero tamén para toda Galicia. 

 

A maiores, hai que ter en conta  que Vigo é a cidade máis poboada de Galicia e a 

área con maior número de empresas da nosa Comunidade Autónoma, cunha 

relevante importancia no PIB. Por iso, a cidadanía e as empresas necesitan máis 

liñas aéreas para ter conexións con España, con Europa e có resto do mundo. 
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Os datos de ocupación dos avións no aeroporto de Vigo tamén amosan unha 

elevada ocupación, existindo moita demanda. Dita demanda xera prezos moito 

máis elevados do que se atoparían nuns marxes normais. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

 

1. Ten pensado a Xunta de Galicia aportar recursos económicos equivalente ó 

que aportan conxuntamente o Concello de Vigo e a Deputación de 

Pontevedra para a promoción de rutas aéreas no aeroporto de Peinador en 

Vigo? 

2. Cal é o investimento que dedica o Executivo autonómico a cada un dos tres  

aeroportos que temos en Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Noelia Otero Lago 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:12:03 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:12:11 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:12:24 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:12:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

A cidade de Vigo estase convertendo nun lugar de referencia turística a nivel de 

toda España, proxectando a súa imaxe  como cidade e impulsando  tamén o 

turismo en Galicia. 

 

Desde o ano 2018 a cidade ven incrementando o número de turistas. Os datos de 

ocupación hostaleira así o amosan, entre novembro e xaneiro do ano 2019-2020 a 

ocupación media foi dun 81,68 %, sendo nas fins de semana a ocupación dun 

90,20 %. Estas cifras supoñen un incremento do 10 % con respecto ao ano 2018. 

Datos que non teñen precedentes na cidade de Vigo. 

 

No mes de decembro do ano 2019 as pernoctacións en Vigo disparáronse, 

subindo un 50,99 %. O dato de pernoctacións  globais neste  mes son os mellores 

datos  desde que hai rexistro do INE de Vigo. 

 

O número de visitantes totais tamén increméntase  nun 37,09 %. Igual que no 

caso das pernoctacións. O dato de turistas no mes de decembro, son os mellores 

desde que hai rexistro do INE de Vigo. Vigo en número de visitantes nacionais 

crece nun 50,98 %. 

 

No mes de agosto de 2021, pese as restricións da pandemia da COVID-19, a 

cidade tivo unha ocupación hoteleira do 90 % e non só con visitantes nacionais, 

senón tamén internacionais (Alemaña, Francia, Italia, Portugal, Reino Unido,…) 

Esta gran subida do turismo en Vigo  co seu consecuente retorno económico  foi 

recoñecido por todo o tecido económico e social da cidade. Este incremento no 

número de visitantes ten unha gran repercusión social e económica para Vigo, 

pero tamén para toda Galicia. 

 

A importancia do turismo de Vigo en todos os meses do ano é grazas á 

desestacionalización da súas ofertas o Nadal, as Illas Cíes, as praias, feiras, festas, 

etc. 
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Con estes datos a Xunta de Galicia debería comezar a apoiar o proceso de 

desenvolvemento turístico de Vigo, incrementando a presencia da cidade na súas 

campañas de promoción que se fai de Galicia e apoiando economicamente á 

Administración local no seu obxectivo de converter a esta cidade como referencia 

do turismo nacional.   

 

O Grupo Parlamentario Socialista reclámalle ó Goberno autonómico que apoie 

economicamente o desenvolvemento turístico de Vigo nos orzamentos do ano 

2022. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. A Xunta de Galicia vai apoiar o desenvolvemento turístico da cidade de 

Vigo? 

2. A Axencia de Turismo de Galicia vai incrementar a presencia da cidade de 

Vigo nas campañas de promoción que se fan desde a Consellería de 

Turismo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Noelia Otero Lago 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:13:42 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:13:50 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:13:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, 

Comercio e Turismo. 

 

Desde a irrupción da pandemia da Covid-19, o sector turístico en Galicia atópase 

nun momento transcendental. En primeiro lugar  polas graves consecuencias 

sanitarias. E en segundo lugar, porque causou unha importante crise económica 

que afectou especialmente ao sector turístico. 

 

Concellos coma o de Vilaboa están padecendo esta gran diminución do turismo, a 

pesar de ter  diferentes lugares con atractivo turístico, como son: o entorno de 

Castiñeiras co Mirador de Cotorredondo que abrangue as vistas das tres rías 

baixas (Arousa, Pontevedra e Vigo), os roteiros de muíños en Vilaboa e Cobres, 

petróglifos e mámoas como patrimonio arqueolóxico, a Enseada de San Simón 

declarada zona Rede Natura 2000, coas Salinas de Ulló como lugar de gran 

interese turístico. 

 

En Vilaboa tamén pasa o Camiño de Santiago portugués que atravesa o Concello 

entre Soutomaior e Pontevedra (Paredes-Figueirido e Bértola). A Consellería de 

Turismo, estando a tres meses do Xacobeo 2021, debería facer  unha limpeza e 

actualizar a sinalización de maneira urxente desta parte do camiño para dar unha 

boa imaxe da nosa terra a tódolos peregrinos e peregrinas que pasen por esta parte 

do Camiño de Santiago. 

 

Todo este patrimonio hai que poñelo en valor dándolle a maior difusión posible e 

pondo a disposición dos concellos os medios necesarios para poder desenvolver 

actividades turísticas. O Concello de Vilaboa é un concello cun pequeno 

orzamento e isto fai que non poda facer toda  a promoción e actividades turísticas 

necesaria para a súa vila. 

 

 A Xunta de Galicia e concretamente a nova Consellería de Turismo, tería que 

impulsar o turismo nestas pequenas vilas, como nas cidades e así poder potenciar 

o turismo  a través dunha  dotación orzamentaria aos concellos e tendo unha 

páxina web actualizada onde se promocione as vilas e cidades da nosa  

Comunidade Autónoma. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-r

Y
ay

4P
nr

5-
0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169741

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-rYay4Pnr5-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

A páxina de Turgalicia está sen actualizar e con información errónea das vilas e 

cidades. Deberíase actualizar os datos das vilas e cidades para que non leven a 

confusión as/os turistas que visitan a nosa terra. 

 

Por todo isto demandamos dende o Grupo  Parlamentario Socialista que se faga 

promoción e actividades turística adecuada para dar un mellor servizo aos turistas 

que pasen por Vilaboa e por tódalas vilas e cidades de Galicia. 

 

Por todo o anteriormente exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. A Xunta de Galicia vai dotar dunha partida orzamentaria  ao Concello de 

Vilaboa  para mellorar a afluencia do turismo na súa vila? 

 

2. A Consellería de Turismo limpará e mellorará a sinalización do Camiño de 

Santiago portugués o seu paso pola vila de Vilaboa? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Martín Seco García 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:15:00 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:15:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e 

Marina Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A atención primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de todos os axentes implicados no deseño e implementación 

das políticas sanitarias, incluídos por suposto os propios profesionais que 

traballan no sistema. 

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, dita saturación tivo un maior incremento debido a pandemia da 

Covid-19. Isto vén dunha ineficiente xestión en termos de recursos materiais e 

humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido Popular dende a 

Xunta de Galicia. Ao fío desta situación, veu estando en entredito o modelo tanto 

de xestión como asistencial aplicado en atención primaria. Estas tensións entre 

profesionais e xestores do sistema viu en Galicia un foco específico de protestas, 

concatenándose a folga do persoal dos PAC, as diferentes manifestacións 

multitudinarias e a dimisión de case a totalidade dos xefes de servizo de atención 

primaria da área sanitaria de Vigo, a máis grande de Galicia. 

 

A Xunta de Galicia vén de desenvolver un proceso de lavado de cara có cambio 

de Conselleiro de Sanidade e do equipo directivo do Sergas e coa conformación 

de comisións de traballo que, supostamente, terían a capacidade de modificar as 

ineficiencias do sistema e ofrecer solucións para unha reformulación do modelo 

de atención primaria. Non en tanto, o desencanto parece terse consolidado, xa que 

a política do novo conselleiro é unha política continuista do anterior equipo e co 

anuncio xa de medidas antes de recibir as conclusións, e coa non concreción a 

través dos orzamentos dun modelo real de transformación e de afrontamento os 

problemas reais de precariedade e déficit en volume de RRHH, así como unha 

necesidade de reorganizar a primeira e darlle máis peso dentro do global do 

sistema sanitario. 

 

A volta ao colexio está xerando un auténtico colapso na atención primaria 

viguesa, tanto o Punto de Atención continuada (PAC) como os pediatras dos 

centros de saúde están completamente desbordados e están chegando a situación 
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límite provocado polas moitas consultas de cativos e cativas con catarros, febre e 

síntomas que poidan ser sospeitosos de Covid-19. 

 

Ademais os médicos dos centros de saúde dedican gran parte de mañá a 

comunicar vía telefónica os resultado dos PCR ás familias, demandando outro 

sistema para comunicar os resultados para que non sexan os facultativos os que 

teñan que realizar estas chamadas. 

 

A situación agrávase máis a fin de semana, cando os PAC están abertos as 24 

horas porque teñen que atender tódalas urxencias de atención primaria. Reflexo 

de todo isto é que o pasado 19 de setembro este servizo de urxencia vigués viuse 

colapsado polas atencións a rapaces e rapazas con síntomas sospeitosos de Covid-

19, ata o punto que se fixeron nun dos PAC 127 probas PCR nesa xornada e non 

tendo atención pediátrica no PAC onde aconteceron estes feitos. 

 

O último mes  os casos positivos na área sanitaria de Vigo multiplicáronse por tes 

pasando de 154 do 22 de agosto aos 511 comunicados polo Sergas o día 23 de 

setembro 

 

Por todo isto esiximos dende o Grupo  Parlamentario Socialista que se cubran as 

prazas vacantes para dar o servizo sanitario á poboación de Vigo, principalmente 

as prazas de  atención pediátrica nas urxencias. 

 

Por todo o anteriormente exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que medidas considera a Xunta de Galicia necesarias tomar para mellorar a 

atención de pediatría  dos cativos e cativas de Vigo? 

2. Vai a Xunta de Galicia a implantar outro sistema para comunicar os 

resultados dos PCR ás familias? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación actual da asistencia 

sanitaria en pediatría na cidade de  Vigo? 

4. Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación actual da asistencia 

sanitaria do colapso da atención primaria na cidade de  Vigo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:16:15 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:16:23 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:16:32 

 
Marina Ortega Otero  na data 02/01/2023 11:16:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Martín Seco García e Paloma Castro Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

É imprescindible avanzar cara novas vías de actuación na política industrial, 

especialmente no contexto actual de fraxilidade crecente da economía 

internacional. As expectativas para o ano actual e os 2021 e 2022, falan dunha 

ralentización do crecemento moi importante debida á pandemia da Covid-19. 

 

 

É imprescindible mellorar a eficiencia das políticas de I+D+i, de apoio ao 

emprendemento, e do estímulo ao cambio organizativo e á modernización 

tecnolóxica e de infraestruturas. 

 

É imprescindible un maior esforzo económico, pero este ten que vir acompañado 

dos obxectivos de minimizar as barreiras ao crecemento e de mellorar a 

produtividade do tecido industrial, non so dos sectores industriais máis intensivos 

en coñecemento, senón tamén dos sectores industriais maduros. 

 

É preciso establecer unha política industrial realista e con visión de futuro, que 

permita que Galicia teña a oportunidade de gañar o seu futuro no escenario da 

Industria 4.0. E aínda máis nun contexto no que a ampliación da Unión Europea e 

a crise trouxeron consigo o establecemento de facilidades para a deslocalización 

de empresas galegas cara a outros territorios da Unión Europea. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista demanda á Xunta de Galicia a que aposte  por 

unha I+D+I reforzada e orientada aos resultados, atendendo en prioridade ás 

actividades cunha base de coñecemento común de certa intensidade, fortalecendo 

o sistema de ciencia e tecnoloxía, incrementando as aportacións públicas ao 

mesmo. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

A Xunta de Galicia vai impulsar medidas de apoio  para que Galicia non se quede 

fora en sectores de tecnoloxía punteiros como a robotización, a intelixencia 

artificial, a computación na nube, os macrodatos ou o despregamento do 5G? 

 

 

   Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

   Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

     Martín Seco García 

     Paloma Castro Rey 

   Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:19:55 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:20:03 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 11:20:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Patricia Otero Rodríguez e 

Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

O Porto de Vigo é un elemento fundamental da economía de Vigo e de Galicia. 

Como nodo loxístico e espazo produtivo permite o desenvolvemento de 

importantes actividades portuarias como a pesca e a construción naval, o tempo 

que facilita a internacionalización das empresas do entorno de Vigo, de Galicia e 

do Noroeste Peninsular e constitúe unha porta de entrada ás actividades turísticas, 

de lecer e deportivas. 

 

Historicamente as actividades vinculadas ao Porto de Vigo permitiron explicar o 

crecemento económico e social da cidade, a implantación empresarial en Vigo e a 

súa contorna e a internacionalización e competitividade da actividade económica 

deste territorio, xogando un papel decisivo para converter a Vigo na principal 

cidade de Galicia.  No presente e futuro da cidade, o Porto segue e seguirá 

ocupando un papel fundamental, razón pola que é imprescindible o seu 

funcionamento eficaz e eficiente. 

 

A implantación do Porto de Vigo no enclave natural da ría de Vigo, fai preciso 

compatibilizar seu funcionamento presente e futuro coa preservación dun entorno 

natural privilexiado e especialmente sensible.  Os socialistas leva anos 

defendendo o valor ambiental da ría, a súa diversidade, a súa paisaxe e a 

necesidade da conservación do entorno para manter e potenciar o atractivo da 

cidade para as súas veciñas, veciños e empresas. Neste senso, a futura 

presentación da candidatura das Illas Cíes a Patrimonio Natural da Humanidade 

pretende reforzar esta protección ambiental e reforzar os procesos de 

conservación deste importante e fráxil entorno. 

 

A Autoridade Portuaria de Vigo vén de propoñer a ampliación da terminal de 

Bouzas cun novo recheo de entre 60.000 e 82.000 metros cadrados. Dada a 

fraxilidade medioambiental da ría é preciso garantir a mellora da actividade 

portuaria o tempo que se eviten recheos que danan o ecosistema da ría. 

 

Por outra banda, logo da nulidade do Plan de Delimitación de Espacios y Usos 

Portuarios (DEUP), a autoridade portuaria está a tramitar unha nova delimitación 
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que reduce de xeito importante as zonas de interacción porto-cidade e parece 

esquecer que o porto é unha parte imprescindible do desenvolvemento urbano, 

económico e social da cidade. 

 

O alcalde de Vigo xa trasladou a Autoridade Portuaria de Vigo o rexeitamento da 

cidade a novos recheos e a necesidade de mellorar a relación porto-cidade. 

Cómpre agora propoñer ao Parlamento de Galicia un pronunciamento sobre estas 

cuestións. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista rexeita calquera proxecto portuario que supoña 

novos recheos na ría de Vigo. 

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. A  Autoridade Portuaria de Vigo vai a paralizar calquera iniciativa que 

supoña novos recheos? 

2. A Autoridade Portuaria de Vigo vai a realizar un estudo que permita 

diferenciar as actividades que precisan estar nesta terminal daquelas que 

poden estar situadas en calquera polígono industrial da cidade. Neste senso, 

é preciso un plan de actuacións a medio e longo prazo que garanta que o 

porto e, en particular a terminal de Bouzas, aloxa e ordena de xeito 

eficiente e eficaz as actividades portuarias? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:21:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

Na  primeira metade de 2020 foi a contratación máis baixa para a industria naval 

nun cuarto de século. A covid-19 reduciu á metade a actividade dun sector que xa 

amosara síntomas de fatiga nos meses anteriores en todo o mundo. 

O sector naval civil, na área da ría de Vigo, vén arrastrando dende hai tempo un 

longo e grave conflito, que afecta duramente a traballadores e a pequenos 

empresarios. Cando menos, 18 empresas auxiliares do sector naval na área de 

Vigo  víronse  afectadas  gravemente  polos  nos  pagamentos  das  principais 

empresas do sector.  Estas  empresas auxiliares suman débedas por máis de 20 

millóns de euros e moitos traballadores na rúa. 

Esta situación provocou que neste momento moitos deses pequenos empresarios 

teñan as súas propiedades embargadas e sen ningunha  posibilidade de poder 

retomar a actividade empresarial coas débedas acumuladas. 

Sabemos que estamos ante un conflito de carácter mercantil, e pensamos que a 

Xunta  de  Galicia  debería  mostrar  unha  mínima  sensibilidade  cos  problemas 

destes traballadores e pequenos empresarios. O sector naval está en crise e a 

Xunta de Galicia ten que poñer unha solución inmediata ao sector naval galego. 

O Grupo Parlamentario Socialista é plenamente consciente dos efectos 

económicos e sociais que suporía a desaparición das auxiliares do sector naval 

para Vigo e para Galicia, sería a perda de centos de empregos en Vigo e bisbarra. 

Por iso demandámoslle a Xunta de Galicia que é a que ten competencias en 

industria, como recolle o Estatuto de autonomía de Galicia no seu artigo 30.1.2, 

que poña todos os mecanismos que ten   a súa disposición para salvar aos 

traballadores do sector naval. 
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O naval é un sector estratéxico para a economía galega, tanto na construción 

como na súa industria auxiliar. É  un sector fundamental para o desenvolvemento 

de Vigo e de Galicia. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten pensando a Xunta de Galicia establecer unha canle de axudas para 

estes traballadores e pequenas empresas da industria auxiliar naval? 

2. Ten mantido a Xunta de Galicia algunha xuntanza coas persoas afectadas? 

3. É coñecedora a Xunta de Galicia da problemática das débedas do 

sector naval cunha serie de pequenas empresas auxiliares na área de Vigo? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Martín Seco García, Pablo Arangüena 

Fernández, Paloma Castro Rey, Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero 

Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

O parque  de Cotorredondo é unha reserva natural que reúne a súa riqueza ao 

redor do lago Castiñeiras. Este parque natural  é un espazo único no que conviven 

especies autóctonas con árbores de orixes moi diferentes. Ten varias áreas 

recreativas, así como sendeiros para gozar do medio natural. Atópase ademais 

neste marco a acrópole megalítica "Chan de Castiñeiras" e o mirador de 

Cotorredondo, que, en días claros, permite apreciar a beleza das Rías Baixas no 

seu conxunto. 

 

Actualmente o parque ten unhas 70 hectáreas de superficie repoboadas con 

castiñeiros, bidueiros, carballos americanos e outras especies exóticas. O parque 

constitúe unha importante área de refuxio e reprodución para moitas especies de 

animais salvaxes. 

 

A situación deste parque natural de Cotorredondo é de total abandono. Os valados 

están estragados, a sinalización é inexistente e a estrutura do mirador está en 

situación ruinosa. 

 

O seu deterioro é moi grave, tanto no que atinxe a conservación das estradas 

como das instalacións. Por outra banda, as mámoas e  os paneis informativos non 

teñen ningún mantemento. 

 

A propiedade deste parque é da Xunta de Galicia, os convenios que tiña de cesión 

de uso coas dúas comunidades de Montes de Vilaboa e Sta Cristina caducaron, 

por falla de cumprimento dos compromisos do goberno autonómico. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentario Socialista esiximos á Xunta de Galicia a 

recuperación desta zona para que volva a ser unha referencia turística e 

medioambiental. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-q

tW
kD

c8
K

w
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169752

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-qtWkDc8Kw-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Os cidadáns e cidadás que visitan este entorno tanto para apreciar as fermosas 

vistas panorámicas como para pasar o día en contacto coa natureza non poden 

levarse unha boa impresión ante este abandono. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista trasladou á Xunta de Galicia a través das 

emendas aos orzamentos autonómicos de 2021 esta demanda do Goberno 

Municipal de Vilaboa de recuperar o entorno do parque natural de Cotorredondo, 

sendo rexeitada esta emenda pola Xunta de Galicia. 

 

O Goberno autonómico ten que recuperar o entorno do parque natural de 

Cotorredondo para que se converta nun lugar turístico e un referente en educación 

ambiental. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

  

A Xunta de Galicia ten pensado realizar un proxecto de recuperación do mirador 

de Cotorredondo e do entorno do lago Castiñeiras con accesos acondicionados, 

mellora e instalación de valados e posta en valor do parque natural? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

  Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

    Martín Seco García 

    Pablo Arangüena Fernández 

    Eduardo Ojea Arias 

    Patricia Otero Rodríguez 

  Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:26:59 
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Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:27:23 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:27:32 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-q

tW
kD

c8
K

w
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169754

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-qtWkDc8Kw-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e 

Marina Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

O Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo é un caso do modelo de Contrato de 

Colaboración Público –Privada e de Concesión de Obra Pública e de Servizos 

aplicados ao financiamento de infraestruturas sanitarias públicas. Este é un paso 

máis na inclusión plena do investimento privado no sector sanitario público. Estes 

modelos, que están sendo aplicados na realidade actual, xeran un maior custo ao 

propio sistema público que ten que investir a longo prazo un volume de cartos 

maior, contribúen a xerar unha débeda pública real que grava a xeracións futuras 

e diminúen a calidade asistencial, como así teñen referido diferentes informes da 

Organización Mundial da Saúde. 

O aparcamento do hospital controlado por unha subcontrata da UTE supón na 

práctica un copago sanitario e un imposto sobre a sanidade. 

Hai dous modelos de xestión de servizos, o aplicado pola Xunta de Galicia cun 

aparcamento de pago no hospital; e a do Concello de Vigo que é un modelo de 

aparcamento gratuíto. 

En todo un ano de crise sanitaria provocada pola covid-19 a Xunta de Galicia  

non foi capaz de poñer a disposición das persoas que van vacinarse o 

aparcamento deste hospital gratis. Isto demostra o nulo interese pola sanidade 

pública do Goberno autonómico. 

Durante toda a pandemia o Hospital Álvaro Cunqueiro cobrou o seu 

aparcamento, cando debería facer unha excepción ante esta gran crise sanitaria. 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista reclamamos que o aparcamento do 

Hospital Álvaro Cunqueiro ten que ser gratuíto para todas as persoas e 

especialmente para todas as persoas que van vacinarse nesta época de pandemia 

mundial. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-P

56
R

8E
C

0a
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169755

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-P56R8EC0a-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

A negativa de moitas persoas usuarias do Cunqueiro a pagar o estacionamento 

mentres asisten a unha cita médica, visitan a un familiar ou van vacinarse leva a 

aparcar os seus vehículos nas inmediacións do Cunqueiro. Todos os días pódense 

ver decenas de coches mal estacionados nas estradas do recinto e nos arredores 

das rotondas que conducen ao hospital. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

A Xunta de Galicia ten pensado que o aparcamento do Hospital Álvaro 

Cunqueiro sexa gratuíto para todas as persoas e especialmente para as que van 

vacinarse neste ano de pandemia? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

  Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

    Noelia Otero Lago 

    Julio Torrado Quintela 

    Marina Ortega Otero 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:28:31 
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Marina Ortega Otero  na data 02/01/2023 11:30:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O Goberno municipal de Baiona tras realizar unha análise coas técnicas de 

turismo  para coñecer as previsións de ocupación do municipio durante os meses 

de verán chegaron á conclusión de que será do 95 %, por este motivo reivindican 

aumentar os facultativos do centro de saúde desta vila no verán. 

 

Ante a previsión desta gran demanda dos servizos sanitarios o persoal do centro 

de saúde ve inviable a atención a todas aquelas persoas que non residan no 

municipio. O alcalde mostra a súa preocupación ante esta situación e esixe á 

Consellería de Sanidade “que asuma a responsabilidade de dar cobertura a esta 

zona para atender a unha poboación que se multiplica no verán como 

consecuencia do turismo. Esta situación require dunha solución inminente”. A 

Administración municipal de Baiona reclama un servizo de plena restitución dos 

servizos de atención primaria e de máis persoal e recursos para o centro de saúde 

baionés e para o PAC de A Xunqueira.  

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, froito dunha ineficiente xestión en termos, especialmente, de recursos 

materiais e humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido 

Popular dende a Xunta de Galicia e, no seu momento, dende o Goberno de 

España. 

 

As políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que Galicia afronte 

a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario público. Esta é a 

terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de médicos/as por 

habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa media española 

en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de Colexios Médicos de 

España), e tamén a terceira Comunidade Autónoma con peor ratio de 

enfermeiros/as por paciente con 5,4 por cada 1000 (a media española está no 5,9 

e a europea cerca do 8). Temos a peor ratio de profesionais por paciente tamén en 

áreas como saúde mental, e estamos por debaixo da media estatal en matronas por 

habitante. En pediatría, Galicia non chega ao 90 % de prazas de Atención 

Primaria cubertas por pediatras, mentres comunidades en situacións parecidas, 
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como Asturias, supera o 98 % (como indican os recentes informes da Asociación 

Española de Pediatría). 

 

Resulta necesario poñer á dispor dos centros de saúde os recursos humanos e 

técnicos necesarios para evitar a demora na atención telefónica das citas médicas; 

e dotar aos centros do persoal e equipamento suficiente para atender as 

necesidades de cada municipio conforme a súa poboación e ante o aumento desta 

durante a época estival, incluída a substitución das baixas dos especialistas para 

non interromper a atención aos pacientes. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista e o Goberno local baionés comparten a 

preocupación e o malestar existente polas deficiencias do funcionamento do 

Sergas e a negación da Xunta de Galicia da existencia de problemas en xeral, e 

máis en concreto no centro de saúde de Baiona e no propio PAC da Xunqueira, 

que son os casos coñecidos directamente no Val Miñor e obxecto de reiteradas 

queixas e denuncias por parte dos usuarios e usuarias, e profesionais dos propios 

centros sanitarios. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista esixe á Consellería de Sanidade a cobertura 

necesaria para dar servizo ao Centro de Saúde de Baiona e ao PAC da Xunqueira 

que dá servizo ao Val Miñor polo importante aumento de persoas usuarias que 

atraerá ata estes servizos sanitarios a tempada estival. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Consellería de Sanidade dotar do persoal sanitario suficiente nos 

meses de verán no Centro de Saúde de Baiona ante o aumento da 

poboación na vila nesas datas? 

2. Vai a Consellería de Sanidade a dar a cobertura necesaria de facultativos 

para ter servizo no PAC de A Xunqueira nos meses de verán? 

3. Ten pensado a Consellería de Sanidade recuperar progresivamente a 

atención presencial nos centros de saúde, garantindo as medidas de 

prevención oportunas? 

4. A Consellería de Sanidade vai poñer a disposición dos centros de saúde os 

recursos humanos e técnicos necesarios para evitar a demora na atención 

telefónica das citas médicas? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:31:32 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:31:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela, 

Marina Ortega Otero, Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero Rodríguez, 

deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

O Concello de Vigo está a traballar no proxecto dunha nova estación de 

tratamento de auga Potable (ETAP) para a área de Vigo e así poder dar 

subministro de auga para os próximos 50 anos. 

 

Para a construción da ETAP do Casal  é necesario un informe da Consellería de 

Sanidade. Dende o 30 de marzo de 2020 o Goberno municipal vigués está á 

espera dese informe vinculante da Consellería de Sanidade. 

 

Segundo o Real decreto 140/2003, que establece os criterios sanitarios para a 

calidade da auga de consumo humano, establece no artigo 13: 

 

En calquera proxecto de construción dunha nova captación, condución, ETAP, 

rede de abastecemento ou rede de distribución (cunha lonxitude superior a 500 

metros), depósito de rede, distribución ou remodelación do existente, a autoridade 

sanitaria elaborará un informe sanitario vinculante, no prazo de dous meses 

despois da presentación da documentación polo xestor. 

 

O 30 de marzo de 2020, o Concello de Vigo envía á Consellería de Sanidade unha 

solicitude dun informe vinculante cunha impresión do proxecto, co contido 

indicado na “Guía para a emisión dun informe sanitario sobre o proxecto de 

construción de novos subministros ou infraestrutura de auga do Ministerio de 

Sanidade " 

 

O 6 de xullo de 2020, a Consellería de Sanidade require un proxecto completo da 

ETAP do Casal ó Concello de Vigo. Tendo en conta que os prazos administrativos 

foron suspendidos ata o 1 de xuño de 2020 debido ao estado de alarma, o 20 de 

xullo de 2020 a administración municipal envía o proxecto completo. 
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O 10 de novembro de 2020, Sanidade require documentación complementaria ao 

proxecto entregado o 20 de xullo. Contestando despois de 4 meses. O 10 de 

decembro de 2020, o Concello de Vigo envía unha resposta coa documentación 

requirida. 

 

O 4 de marzo de 2021, a Consellería de Sanidade require documentación 

complementaria, a corrección da documentación do proxecto entregado e unha 

nova versión do proxecto que inclúa os cambios. Tardando 3 meses responder. 

 

 O 18 de marzo deste ano o Concello vigués envía á Consellería de Sanidade a 

documentación requirida. A resposta envíase dentro dos 15 días hábiles 

solicitados. O goberno municipal a día de hoxe está á espera dunha resposta por 

parte desta consellería. 

     

A Xunta de Galicia non só non axilizan a emisión do informe sanitario 

vinculante, senón que nin tan sequera cumpren os prazos legais para responder a 

outra administración. 

 

A construción dunha potabilizadora na cidade de Vigo é unha obra de interese 

supramunicipal, xa que abastece de auga potable a Cangas, Moaña e unha parte 

de Redondela. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Consellería de Sanidade a emitir de maneira urxente o informe 

sanitario vinculante para que o Concello de Vigo poda empezar cóa 

construción da ETAP do Casal? 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia cofinanciar esta infraestrutura hidráulica 

por ser unha obra de interese supramunicipal? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:32:41 
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Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:32:49 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:32:56 

 
Marina Ortega Otero  na data 02/01/2023 11:33:05 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:33:16 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:33:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Patricia Otero Rodríguez e 

Eduardo Ojea Arias, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 

O día 21 de xaneiro deste ano, sorprendentemente o Sr. Feijóo formulou á 

ministra de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana unha proposta encamiñada 

a rexeitar a construción da prolongación da A-52 dende Porriño a Vigo que 

contempla esta nova vía en túnel. 

 

A insólita proposta do presidente da Xunta de Galicia é deter este proxecto por 

parte do Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana, é dicir, a non 

construír a autovía en túnel e substituíla pola supresión da peaxe da AP-9 entre o 

Alto de Puxeiros (Vigo) e Porriño. 

 

A obra prevista, dunha lonxitude aproximada de 10 quilómetros, daría 

continuidade ao itinerario da autovía A-52 que actualmente descorre entre 

Benavente e Porriño, permitindo a súa culminación ata Vigo, descorrendo en 

túnel baixo o alto de Puxeiros, cunhas características e parámetros de trazado 

mais homoxéneos. 

 

Pendente da realización dun novo trámite ambiental, o seu trazado en túnel 

permite diversificar os tráficos que conflúen na Avenida de Madrid segundo a súa 

procedencia: 

 

a) En primeiro lugar un tráfico de proximidade que seguirá utilizando o actual 

trazado da A-55, principalmente en relación co termo municipal de Mos e as 

áreas de actividade nel implantadas. 

 

b) En segundo lugar un tráfico de orixe máis metropolitano e rexional, que 

utilizará o novo trazado ao configurarse como remate da autovía A-52, 

permitindo a súa chegada a Vigo. Neste caso os tráficos de comunicación Porto 

de Vigo-Vigo-Ourense-Madrid canalizaranse por este novo eixo; o tempo que 

constituirá o principal eixo de comunicación entre a PLISAN-PTL-Zona Franca 

Balaídos e Porto de Vigo. 
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En relación ao novo trámite ambiental a revisión do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal fai unha proposta de trazado para os efectos da súa avaliación, que 

permite unha menor afectación ao ámbito do río Eifonso, considerado espazo 

natural de interese local. 

 

Proposta de trazado que o Ministerio de Fomento vén de incorporar as 

alternativas da tramitación ambiental dada a menor afectación ambiental desta 

proposta. 

 

O Ministerio de Transportes prevé someter proximamente a información pública 

e remitir para declaración de impacto ambiental o tramo pendente da A-52 entre 

Vigo e Porriño. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a rectificar inmediatamente a proposta do seu 

presidente, aceptando o proxecto do Ministerio de Transportes, Mobilidade e 

Axenda Urbana, que propón como alternativa a construción do tramo pendente da 

A-52 Porriño-Vigo, en túnel? 

 

2. Cales son os motivos para que o presidente da Xunta de Galicia non acepte o 

proxecto do Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana, que propón 

como alternativa a construción do tramo pendente da A-52 Porriño-Vigo, en 

túnel? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

  Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

    Noelia Otero Lago 

    Patricia Otero Rodríguez 

    Eduardo Ojea Arias 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:37:47 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:37:54 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:38:02 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:38:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Patricia Otero Rodríguez e 

Eduardo Ojea Arias, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa reposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 
 

A comunicación das persoas e empresas de Vigo e da súa área de 

influencia co resto do Estado a través do transporte público é  unha 

cuestión de indubidable interese público e de carácter, incluso, 

intermunicipal. 

 

As liñas aéreas con Madrid, Barcelona, Canarias, a recuperación dende este 

mes de febreiro dos voos a Valencia e Bilbao e demais conexións de 

P e i n a d o r ,  fan que os avións que aterran ou despegan dende es te  

aeropor to  teñan unha ocupación superior ao 90 % en cada voo, polo que 

existe un fluxo de máis de 200 persoas por cada avión. 

 

Esta ocupación xera unha demanda potencia  de usuarios e usuarias do 

transporte público colectivo de persoas viaxeiras por estrada.   Ademais a 

implantación dun autobús directo ó aeroporto permitiría diminuír a pegada 

de carbono causada polos desprazamentos en vehículos individuais a 

Peinador.  Neste senso, desde a nova estación de autobuses en Vigo situada 

no centro da cidade é preciso contar cunha liña que conecte esta  parte da 

cidade co aeroporto de Vigo para conseguir tanto unha redución do tráfico 

individual como unha maior intermodalidade. 

 

Por outra banda, está a importancia do turismo de Vigo en todos os meses do ano 

grazas á desestacionalización das súas ofertas, co Nadal, coas Illas Cíes, coas 

praias, feiras e festas. 

 

No mes de agosto do ano pasado, pese ás restricións da pandemia da COVID-19, 

a cidade tivo unha ocupación hoteleira do 90 % e non só con visitantes nacionais, 

senón tamén internacionais (Alemaña, Francia, Italia, Portugal, Reino Unido). 

Tamén, no mes de decembro do 2021 os hoteis de Vigo atoparon no Nadal a súa 

“tempada alta”, a súa taxa de ocupación sobresae a nivel nacional. A última 

enquisa de Ocupación Hoteleira publicada o 25 de xaneiro polo INE reconfirma a 

cidade de Vigo como o destino peninsular cunha maior taxa de ocupación nese 
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mes. Dita taxa permitiu que a ocupación e a recadación chegaran a superar ás do 

2019 nese mesmo período de tempo. 

 

Esta gran subida do turismo en Vigo co seu consecuente retorno económico foi 

recoñecido por todo o tecido económico e social da cidade. Este incremento no 

número de visitantes ten unha gran repercusión social e económica para Vigo, 

pero tamén para toda Galicia. 

 

A maiores da poboación da área de influencia de Vigo, os e as turistas que visitan 

esta cidade demandan un autobús directo ó aeroporto. 

 

A Xunta de Galicia apoia as liñas de autobuses que existen noutras cidades 

de Galicia co seu aeroporto. Sería xusto que a cidade máis poboada de 

Galicia conte cunha liña de transporte público ao seu aeroporto. 

 

Por isto, o Grupo Parlamentario Socialista cree moi necesario implantar unha liña 

de autobuses directos desde o centro da cidade ata o Aeroporto de Peinador. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Ten pensado a Xunta de Galicia implantar e financiar, nos mesmos termos que fai 

con outras cidades da nosa Comunidades Autónoma, unha liña de autobús directa 

que conecte o centro de Vigo co Aeroporto de Peinador? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:39:05 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:39:13 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:39:23 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:39:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela, Noa Díaz Varela e 

Martín Seco García, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa reposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, 

Comercio e Turismo. 

 

Un total de doce Bens de Interese Cultural (BIC) situados en Galicia repartiranse 

27 millóns de euros de fondos Next Generation a través do Plan Nacional 

Xacobeo  do Goberno de España para desenvolver actuacións de mellora dende o 

punto de vista turístico. 

Así o informou o vicepresidente segundo do Goberno galego, tras a reunión do 

Consello da Xunta, do pasado 24 de febreiro. 

Galicia recibe do Goberno central case o 40 % dos 65 millóns de euros 

convocados para  todo o Estado para a realización de accións con perspectiva 

turística en Bens de Interese Cultural (BIC) situados en zonas do Camiño de 

Santiago. 

Así, a Comunidade galega leva cos seus proxectos 27 millóns dos 65 millóns, que 

se destinarán a actuacións de sustentabilidade, accesibilidade, eficiencia 

enerxética ou dixitalización que deberán executarse este ano 2022 e nos dous 

próximos exercicios. 

Con 16,9 millóns, a fortaleza de Monterrei (Ourense) concentra máis do 60 % do 

importe total dos doce proxectos seleccionados, entre os que se atopa o parque do 

Pasatempo en Betanzos (A Coruña) -1,8 millóns-, as Illas Ons (Pontevedra) -1,69 

millóns-, a Ribeira Sacra -1,69 millóns- ou as marxes do río Lérez (Pontevedra) 

desde As Xunqueiras ata Aceñas -1,21 millóns- -. 

 

Tamén foron seleccionados a Torre de Hércules -1,2 millóns-, o arquipélago de 

Sálvora -968.000 euros-, a Casa Museo Valle Inclán de Vilanova de Arousa -

522.000 euros-, o Cárcere Vello de Tui -484.000 euros.-, as Torres do Oeste de 

Catoira -363.000 euros-, o conxunto histórico de Mondoñedo -330.000 euros- e o 

castelo de Santa Cruz de A Guarda -242.000 euros-. 
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Dos proxectos presentados pola Xunta de Galicia a esta convocatoria aparecen 

Ons e Sálvora, que xunto coas Illas Cíes e Cortegada conforman o Parque 

Nacional das Illas Atlánticas. 

As Illas Cíes recibiron 262.552 visitantes entre o 15 de maio e o 15 de setembro 

do 2021. Cómpre salientar o peso das Cíes no Parque Nacional que creceu máis 

que nunca o ano pasado, segundo os datos da propia Consellería de Medio 

Ambiente. Con estas cifras chama bastante a atención a ausencia da convocatoria 

do arquipélago das Illas Cíes situadas en Vigo. 

A Xunta de Galicia debería dar explicacións da exclusión das Illas Cíes desta 

convocatoria, xa que estas illas son uns dos maiores reclamos turísticos da nosa 

comunidade autónoma. Tampouco aparece a illa de Cortegada, que tamén 

pertence ó Parque Nacional das Illas Atlánticas. 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Cal é motivo da Xunta de Galicia para non incluír ás Illas Cíes na 

convocatoria para desenvolver accións con perspectiva turística en Bens de 

Interese Cultural (BIC) dentro do Plan Nacional Xacobeo  do Goberno de 

España? 

2. Cal é motivo da Xunta de Galicia para non incluír a Illa de Cortegada na 

convocatoria para desenvolver accións con perspectiva turística en Bens de 

Interese Cultural (BIC) dentro do Plan Nacional Xacobeo do Goberno de 

España? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:40:33 
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Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:40:40 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 02/01/2023 11:40:49 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:41:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela, Paloma 

Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e 

Interior. 

 

O Concello de Vigo renovará e modernizará as instalacións de atletismo de Balaídos 

cun cambio integral que suporá un investimento de máis de 7,67 millóns de euros. 

 

A obra suporá un cambio integral das instalacións, integrando un módulo cuberto, así 

como vestiarios, almacéns, zonas técnicas de competición e unha grada cuberta. Tamén 

se instalará unha nova torre de cronometraxe e unha nova iluminación. Ademais, 

renovarase o pavimento da pista e humanizarase a zona e o peche das instalacións. 

 

Estas instalacións deportivas non só son utilizadas por deportistas vigueses, senón 

tamén de moitos outros lugares da provincia, para o que se entende que son instalacións 

supramunicipais e, por iso, o Goberno galego debería colaborar na  súa reparación. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista trasladou á Xunta de Galicia a través das emendas 

aos Orzamentos Autonómicos de 2022 a demanda á que nos acabamos de referir, sendo 

rexeitada esta emenda polo Goberno Autonómico, o que pon de manifesto o mínimo 

interese por parte do Executivo autonómico en colaborar no financiamento da 

reparación da pistas de atletismo de Balaídos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Vai colaborar a Xunta de Galicia no financiamento da renovación e modernización das 

pista de atletismo de Balaídos ubicada na cidade de Vigo ó longo do ano? 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

  Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

    Noelia Otero Lago 

    Julio Torrado Quintela 

    Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

  Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:42:02 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:42:10 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 11:42:18 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 02/01/2023 11:42:27 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Martín Seco 

García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O mundo está en plena Transformación Dixital, como resultado da aparición e 

implantación dun amplo conxunto de tecnoloxías que están provocando e 

provocarán grandes cambios na actividade produtiva da maioría dos sectores 

económicos, contribuíndo a reforzar a súa competitividade e potenciar o 

desenvolvemento e, á súa vez, incidindo directamente no progreso económico e 

social dos distintos países. 

 

O 5G, xunto con outras tecnoloxías a intelixencia artificial, a análise avanzada de 

datos, a automatización de procesos, a  robótica, a realidade virtual e aumentada, 

a  impresión 3D ou os drones, entre outros, son a pedra angular desta 

dixitalización, caracterizada por un cambio tecnolóxico cada vez máis dinámico e 

constante. 

 

No ámbito económico e empresarial, o 5G terá un impacto significativo positivo 

en aspectos como a mellora da competitividade, a produtividade, eficiencia no 

uso dos recursos produtivos, ou en termos de maior calidade ou rendemento dos 

produtos ou servizos que se xeran en distintos sectores económicos. 

 

No ámbito do impacto  ambiental, as redes 5G están chamadas a ser un elemento 

clave para avanzar na transformación do entorno dixital e ecolóxico de empresas, 

persoas, fogares e a sociedade no seu conxunto. Estas transformacións terán un 

impacto directo na creación e desenvolvemento de riqueza dos distintos Estados e 

rexións, e na transición cara a unha economía descarbonizada. Galicia debe estar 

nesta transformación, senón volveremos a quedar rezagados do resto de España e 

de Europa 
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A situación excepcional derivada da pandemia da COVID-19 acelerou o proceso 

de dixitalización, destacando os puntos fortes e tamén as lagoas tanto dende o 

punto de vista económico, social e territorial. De feito, durante os meses de 

restrición da mobilidade, demostrouse en xeral a capacidade e resistencia das 

redes de telecomunicacións para cubrir unha situación extrema de 

superconectividade, con incrementos con respecto a 2019 de ata 50 % en voz 

fixa, 30 % en voz móbil, 20 % en datos en rede fixa e 50 % en tráfico de datos 

móbiles. Ademais, consolidouse o protagonismo dos servizos audiovisuais 

dixitais como ben de consumo xeneralizado no lecer e entretemento. 

 

A conectividade en Galicia debería mellorar para estrar plenamente na 

Transformación Dixital, pero para iso o Goberno galego ten que colaborar cos 

concellos para estender a conectividade ao 100% da poboación galega e acelerar 

o despregamento de redes e servizos 5G. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a colaborar a Xunta de Galicia cos concellos para estender a 

conectividade ao cen por cento da poboación galega e acelerar o 

despregamento de redes e servizos 5G? 

2. Ten pensado o Goberno galego informar ós concellos na situación na que 

se atopa para poder estender a conectividade ao cen por cento da súa 

poboación e acelerar o despregamento de redes e servizos 5G? 

3. Cales son os motivos, segundo a Xunta de Galicia, polos que non chega a 

conectividade ao cen por cento da poboación galega e acelerar o 

despregamento de redes e servizos 5G? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:43:15 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 02/01/2023 11:43:22 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:43:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A atención primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo un dos maiores 

problemas que ten a nosa comunidade autónoma. 

 

Resulta necesario dotar aos centros sanitarios galegos do persoal suficiente para 

atender as necesidades de cada municipio conforme a súa poboación e ante o 

aumento desta durante a época estival. O Sergas ten que facer efectiva a 

substitución das baixas, das vacacións e das xubilacións dos facultativos para non 

interromper a atención aos e ás pacientes. 

 

Neste contexto, en marzo de 2020 a Consellería de Sanidade decidiu que en 

Moaña non houbese Servizo de Urxencias tendo que ir a Cangas para as 

urxencias, servizo que tiñan dende sempre. A veciñanza entendeu que era unha 

medida transitoria, incluso aceptaron a decisión ante a situación motiva pola 

Covid -19. 

 

A día de hoxe nesta vila seguen sen urxencias médicas e sen recuperar os ratios 

de consultas presenciais anteriores á pandemia, ademais de soportar atrasos moi 

importantes nas citas da atención primaria. 

 

A falta de facultativos en Moaña provocou  que o 20 de maio na Casa do Mar 

deste municipio non houbese ningún médico na quenda de tarde, polo que o 

Persoal de Servizos Xerais viuse obrigado a derivar ao Centro de Saúde de 

Cangas a todos os pacientes que se acercaban ó ambulatorio. 

 

En Moaña só hai un doutor pola tarde para catro cupos. Esta situación vén  dende 

outubro do ano pasado que non se repuxeron os dous médicos de tarde que 

marcharon co concurso de traslados.  E agora, desde principios de maio 

agravouse toda esta situación na atención primaria desta vila pola baixa laboral 

doutro médico. Nestes momentos só hai unha doutora para cubrir os cupos dos 

catro facultativos que terían que consultar neste centro de saúde. Quedando sen 

atención médica 2.800 persoas de Moaña. 
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E isto todo despois de que no mes de abril o Sergas anunciara tres facultativos 

para a quenda de tarde neste centro de saúde. 

 

A maiores, o 25 de maio o servizo de Urxencias de Cangas, que atende a 

veciñanza desta localidade e tamén á de Moaña desde a pandemia, ten só dous 

médico debido á baixa dunha das doutoras. Segundo informan os propios 

sanitarios, trátase dunha ausencia que xa estaba programada e que o Sergas, por 

primeira vez, négase a cubrir, o que deixa ás Urxencias con só dous facultativos 

dos tres que viñan tendo ata o de agora. 

 

 A Atención primaria desta vila cada vez vai a peor debido á política sanitaria do 

Goberno galego. Por este motivo, dende o Grupo Parlamentario Socialista 

reclamamos que coa maior brevidade vólvanse a abrir as urxencias e se cubran as 

prazas dos facultativos na quenda de tarde no municipio de Moaña, xa que están 

causando un gran malestar entre a súa veciñanza. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a garantir a correcta e plena asistencia sanitaria na 

Atención Primaria cubrindo as prazas vacantes dos facultativos da quenda 

de tarde do Centro de Saúde de Moaña? 

2. Cando se vai facer efectivo o anuncio feito a finais de abril polo Sergas de 

cubrir as tres prazas de médicos na quenda de tarde en Moaña? 

3. Ten pensado a Consellería de Sanidade a restitución inmediata das 

urxencias médicas na Casa do Mar de Moaña para que os seus veciños e 

veciñas non teñan que desprazarse a Cangas? 

4. Cando vai a Consellería de Sanidade a dotar dunha ambulancia de reforzo 

na comarca do Morrazo  para ter unha boa asistencia sanitaria nesta zona? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:44:30 

 
Julio Torrado Quintela  na data 02/01/2023 11:44:37 

 
Marina Ortega Otero  na data 02/01/2023 11:44:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Paloma Castro Rey, 

Pablo Arangüena Fernández, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, 

Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e 

Interior. 

 

En decembro de 2016 o PP abandonou a asemblea de constitución da 

Área Metropolitana de Vigo, porque non ostentaban a maioría, 

rebentando o acto de constitución da Área Metropolitana. Nese acto, 

procédese d e  forma legal a constitución da Área Metropolitana e a 

elección do seu presidente na persoa do alcalde de Vigo. 

 

A Xunta de Galicia paralizou esta constitución e elección do presidente 

da Área Metropolitana cun recurso contencioso administrativo, na súa 

estratexia de confrontación coa cidade de Vigo. 

 

Segundo recolle a sentenza do Xulgado Contencioso-Administrativo nº 1 de 

Vigo: “A convocatoria e celebración da sesión constitutiva da AMV, a 

constitución da súa Asemblea e a elección do seu presidente insírense no ámbito 

da organización das entidades locais, procedendo no noso caso declarar que os 

actos realizados para lograr ese obxectivo eran válidos”. 

 

O xulgado ratificou que a Área Metropolitana de Vigo constituíuse 

legalmente, e que a elección do presidente axustouse a dereito, pero   que 

a lei impoñía unha condición de imposible cumprimento ao 

condicionar a constitución da Área á adhesión ao Plan de Transporte 

Metropolitano de Galicia, que non existía. De acordo coa literalidade 

da sentenza sinala: "é fundamental subliñar que o Plan de  Transporte 

Metropolitano de Galicia, non  existe, nin como disposición administrativa, nin 

como acto administrativo xeral". 

 

É hora de atender a unha realidade social, política e económica que hoxe 

funciona, inclusive sen ter o instrumento político e ao financiamento 

económico que correspondería á Xunta de Galicia. 
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A solución está en mans do goberno de Alfonso Rueda coa súa maioría 

parlamentaria, derrogando o artigo que establece a integración de Vigo, 

como obrigatoria, nun Plan de Transporte Metropolitano de Galicia que 

non existe. 

 

É unha decisión política que favorecerá aos 500.000 habitantes da Área 

Metropolitana de Vigo.  Non atendela é atacar ao desenvolvemento 

económico da cuarta parte de Galicia.  O novo goberno de Galicia de 

Alfonso Rueda pode rectificar este erro histórico. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

   

 

Vai a Xunta de Galicia a derrogar o artigo da Lei da Área Metropolitana de Vigo 

que condiciona a súa constitución á integración nun Plan de Transporte 

Metropolitano de Galicia que non existe, como recolle a sentenza do Xulgado 

Contencioso-Administrativo n°1 de Vigo? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:45:50 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:45:58 

 
Paloma Castro Rey  na data 02/01/2023 11:46:05 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 02/01/2023 11:46:15 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 02/01/2023 11:46:23 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:46:34 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:46:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 
 

Na vila de Redondela a estrada de titularidade autonómica PO-363, Avenida 

Mendiño, está totalmente abandonada. Unha rúa onde está situado o centro de 

saúde, os centros escolares, os pavillóns polideportivos e a piscina municipal, 

polo tanto unha estrada moi transitada pola veciñanza desta vila. 

 

En outubro de 2020 o noso grupo parlamentario xa reivindicaba en Redondela o 

arranxo desta estrada e despois en marzo do ano pasado levamos á Comisión 2.ª 

unha proposición non de lei para o arranxo da Avda. Mendiño, iniciativa que o PP 

votou en contra, argumentando escusas varias. Pasou máis dun ano desta 

iniciativa parlamentaria e esta estrada segue sen ser arranxada por parte da Xunta 

de Galicia. 

 

Nas vésperas das eleccións municipais de 2019 o entón alcalde, Javier Bas e a 

conselleira de Infraestruturas e Mobilidade Ethel Vázquez anunciaban as 

inminentes obras de remodelación da estrada PO-363, que segundo o ex-alcalde 

comezarían en xuño. 

 

O Goberno municipal de Redondela leva máis de dous anos esixindo á Xunta de 

Galicia o cumprimento dese compromiso que adquiriron en 2019 con toda a 

veciñanza de Redondela. Este Goberno municipal leva cumprindo todos e cada 

un dos requisitos esixidos polo Goberno autonómico, incluído a retención de 

crédito, petición máis que cuestionable se se ten en conta que a Xunta de Galicia 

non explicaba, se pola súa banda contaba ou non con partida orzamentaria para a 

súa realización 

 

O 24 de marzo de 2020 tivo entrada a comunicación dirixida a alcaldesa dende a 

Axencia Galega de Infraestruturas, na que se require a conformidade do Concello 

de Redondela co texto proposto de convenio para realizar obras para a mellora da 

seguridade viaria e reordenación da PO-363, treito Redondela - praia de Cesantes 

por un importe total de 1.594.713,10 €, así como a certificación da retención de 

crédito correspondente ao cofinanciamento da actuación por parte do Concello. 
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No que á conformidade do texto do convenio fai referencia, a secretaria 

municipal advertiu unha serie de cuestións xurídicas que, segundo a Lei de 

Réxime Xurídico do Sector Público “necesitaban da súa modificación ou 

incorporación ao texto do convenio” tales como a determinación nas cláusulas do 

convenio das competencias da Xunta de Galicia e Concello respecto a actuación 

de que se trata, tendo en conta, sinala o Concello “que neste caso a estrada 

obxecto de actuación (...) é de titularidade da Xunta de Galicia”. 

Doutra banda, faise referencia a que o importe que corresponde ao Concello 

“correspóndese cos custos dos servizos municipais de abastecemento e 

saneamento, así como o 50 % do importe do alumeado, nas cláusulas do convenio 

se engadía a semaforización”. Nese senso, o Concello sinalaba que dita 

semaforización “non forma parte dos servizos municipais de prestación mínima, 

polo que debía eliminarse dita referencia”. 

Tamén se indicaba que o texto do convenio non proveía a imputación 

orzamentaria concreta da achega da AXI de acordo co apartado d) do artigo 49 da 

Lei de Réxime Xurídico do Sector Público. 

Todas estas apreciacións foron enviadas á Axencia Galega de Infraestruturas da 

Xunta de Galicia, mediante escrito da Alcaldía remitido o 16 de abril de 2020. 

Polo tanto, a Administración local sinalaba que non procedía a emisión da 

retención de crédito da achega do Concello de Redondela, “ata ter o texto 

definitivo do convenio, xa que ademais podería incluso variar a contía da achega 

municipal definitiva, ao eliminar os custos correspondentes á rede semafórica, no 

seu caso”. Finalmente, o goberno municipal fixo esa retención de crédito que lle 

solicitaba a administración autonómica para comezar as obras nesta estrada. A día 

de hoxe esas obras aínda están sen facer. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a incluír nos orzamentos da Comunidade Autónoma 

de Galicia para o ano 2023 un orzamento suficiente para executar as obras 

da estrada autonómica PO-363, que permitiría mellorar a mobilidade e 

seguridade en Redondela? 

2. Por que o Goberno galego non incluíu as obras da estrada autonómica    

PO-363 en Redondela nos orzamentos do 2021? 

 

 

3. Por que o Goberno galego non incluíu as obras da estrada autonómica   

PO-363 en Redondela nos orzamentos do 2022? 
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Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Eduardo Ojea Arias 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:47:28 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:47:35 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:47:45 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

Acaba de comezar o curso escolar 2022-2023 e a ANPA do CEIP Plurilingüe 

Humberto Juanes de Nigrán denuncia que a Consellería de Educación non 

nomeou un substituto/a para cubrir a praza de Pedagoxía Terapéutica solicitada 

pola Dirección do centro. 

 

Esta denuncia é froito dos continuos recortes que se están a producir por parte da 

Xunta de Galicia nun dos dereitos fundamentais como é a educación. O noso 

grupo parlamentario queremos unir forzas para loitar por unha educación pública 

e de calidade. Defendemos  a importancia da prestación de servizos públicos de 

calidade, onde se cubran as necesidades da cidadanía e sobre todo das persoas 

máis vulnerables. Por estes motivos, o Grupo Parlamentario Socialista unímonos 

a reclamación da ANPA do centro e esiximos unha resposta urxente por parte do 

Goberno autonómico para cubrir a vacante en Pedagoxía Terapéutica do CEIP 

Plurilingüe Humberto Juanes. 

 

Por outra banda, dende a ANPA do Humberto Juanes, tamén protestan porque a 

Consellería de Educación acaba de nomear a docente substituta dunha praza de 

Educación Infantil o día 6 de setembro, a titular de dita praza atópase de baixa 

por maternidade dende o curso pasado, pero a docente substituta non toma 

posesión ata o 8 de setembro, polo que non pode estar presente nas reunións coas 

familiar na semana antes de empezar o curso. Demostrando por parte da Xunta de 

Galicia, con este feito, a falta de vontade política por reforzar e defender a 

educación pública. 

 

A Consellería de Educación ten que levar a cabo unha educación pública e de 

calidade para todos os rapaces e rapazas desta vila e por suposto en todos os 

centros públicos de  Galicia. 

 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-w

B
C

hM
uq

6v
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169785

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-wBChMuq6v-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Conselleria de Educación a cubrir de forma urxente a praza vacante 

en Pedagoxía Terapéutica para o curso 2022-2023 no CEIP Plurilingüe 

Humberto Juanes de Nigrán? 

2. Cal foi o motivo da Consellería de Educación de non nomear antes do 6 de 

setembro a docente substituta da praza de Educación Infantil do CEIP 

Plurilingüe Humberto Juanes de Nigrán? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Noelia Otero Lago 

   Noa Díaz Varela 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencente ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara,  presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, 

Comercio e Turismo. 

 

Este ano Xacobeo unha das actividades “estrela” por parte da Xunta de Galicia 

son os concertos ó longo de todo o territorio galego.  Concertos do Xacobeo que 

o Goberno galego debería adxudicar en igualdade de oportunidades para todos os 

concellos. 

 

Hai que introducir medidas urxentes de transparencia para garantir á veciñanza de 

todos os concellos galegos as mesmas posibilidades de acceso á cultura. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista estamos preocupados pola forma de elixir  as 

sedes dos concertos entre os pequenos e medianos concellos da nosa terra. A 

transparencia e a igualdade de oportunidades para que todos os concellos galegos  

puidesen solicitar os concertos do Xacobeo sería o que tería que ter feito a Xunta 

de Galicia, pero non o fixo. 

 

O Goberno galego tamén debería ter publicado a principio de ano os concertos 

adxudicados a cada concello e non facelo case por “sorpresa” ó longo de todo o 

ano. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cales foron os criterios da Xunta de Galicia polos que se adxudicaron os 

concertos do Xacobeo nos concellos galegos? 

2. Cal foi o importe total destinado polo Goberno galego para os concertos 

que se levaron a cabo nos diferentes concellos galegos? 

3. Considera o Goberno galego que debe facerse un reparto equitativo dos 

fondos públicos destinados ao Xacobeo entre os diferentes concellos de 

Galicia? 
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4. Cal foi o mecanismo establecido polo Goberno galego para permitirlle aos 

concellos solicitar os concertos subvencionados pola Xunta de Galicia? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Martín Seco García 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

A parcela situada no Concello de Mos onde o Celta está construíndo a súa cidade 

deportiva  agochaba os restos dun asentamento de máis de catro mil anos. Son os 

restos dun asentamento da Idade de Bronce no que se atoparon as ruínas de tres  

longhouses un tipo de edificación comunal moi pouco habitual na Península 

Ibérica. 

 

A Dirección Xeral de Patrimonio Cultural obviou as ruínas deste asentamento 

quedando soterradas por un macrocomplexo deportivo de máis de cincuenta mil 

metros cadrados. A decisión adoptouse con Alberto Núñez Feijóo como 

presidente e na súa tramitación a propia Dirección Xeral de Patrimonio Cultural 

ignorou as conclusións dun informe arqueolóxico que alertaba do achado. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre o informe arqueolóxico que 

alertaba dun asentamento da Idade de Bronce na parcela situada no 

Concello de Mos que se está a construír a cidade deportiva do Celta? 

2. Considera o Goberno galego que a construción dunha cidade deportiva está 

por riba do patrimonio histórico que debe protexer a Xunta de Galicia? En 

caso negativo, por que fixo caso omiso do disposto no informe 

arqueolóxico? 

3. Cales son os motivos polos que o Goberno galego ignorou as conclusións 

do citado informe arqueolóxico? 

4. Considera o Goberno galego que cumpriu o disposto legalmente ignorando 

ese informe arqueolóxico? En caso afirmativo, en que norma e precepto 

legal sustenta a súa afirmación? 

5. Fixo a Xunta de Galicia algunha escavación arqueolóxica para valorar o 

disposto no informe referido? En caso negativo, cal é o motivo para non 

telo feito? 
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Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

A Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades 

asinou co Concello de Mos en xuño de 2022 un convenio  para a realización das 

obras de rehabilitación da antiga casa reitoral de Petelos e convertela, en 

principio, nun centro de día para persoas maiores. 

 

Neste convenio o punto número quinto  recolle o seguinte: 

“Que por outra banda, a falta de recursos dun pequeno concello para poder 

acometer as devanditas actuacións, nun marco orzamentario restritivo, de 

austeridade e control do gasto público e, asemade, necesariamente estable por 

imperativo legal para as entidades que integran a Administración local, 

configuran un contexto do que se derivan, entre outras consecuencias, a 

imposibilidade para o concello de afrontar en solitario os compromisos 

económicos que supoñen estas actuación. A conxuntura descrita, a necesidade 

extraordinaria de asistencia, manifestada polo concello, e o obxectivo da 

actuación, así como a existencia de crédito axeitado e suficiente para a súa 

aplicación eficaz a través do convenio que se pretende subscribir, acreditan a 

existencia de razóns de interese público que xustifican o recurso ao 

procedemento excepcional de concesión directa dunha subvención a favor do 

concello de Mos”. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Cal é a relación de concellos da provincia de Pontevedra que se 

beneficiaron dun financiamento concedido directamente e sen concorrencia 

competitiva pola Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidade? 

2. A que importe ascenden as axudas directas sen concorrencia competitiva 

concedidas pola Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidade aos 

diferentes concellos de Pontevedra? 

3. Cales son os criterios seguidos pola Xunta de Galicia para repartir 

discrecional os fondos públicos entre os diferentes concellos da provincia 

de Pontevedra? 
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4. Considera o Goberno galego que o reparto de fondos discrecional é un 

modelo equitativo e xusto para distribuír os fondos de toda a cidadanía? 

5. Cales son os motivos polos que o Goberno galego non realiza unha 

convocatoria público de concorrencia competitiva para este tipo de 

actuacións nos concellos galegos? 

6. A cantos concellos beneficia a Xunta de Galicia para habilitar centros de 

día? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

  Noa Díaz Varela 

  Noelia Otero Lago 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Carmen Rodríguez Dacosta, Noelia Otero Lago e 

Martín Seco García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

As dificultades para cubrir os postos de traballo so sector das TIC é unha queixa 

constante das empresas tecnolóxicas da información e da comunicación na nosa 

comunidade autónoma. Existen, segundo os seus cálculos, 3.000 vacantes sen 

cubrir e a oferta de emprego non para de crecer pola  imparable dixitalización da 

economía que acelerouse pola COVID-19 e polo histórico despregue dos fondos 

europeos de recuperación. 

 

E isto, a pesar de que o Clúster TIC formou a algo máis de 2.000 persoas en 

competencias dixitais nun plan para mellorar o perfil profesional dos 

traballadores e traballadoras en activo e de persoas desempregadas, en 

colaboración coa Consellería de Emprego e Igualdade e financiado polo 

Ministerio de Educación e Formación Profesional. Prevense uns 80 cursos na 

iniciativa que se desenvolverán ata novembro. Hai a modalidade online, outra a 

través da aula virtual e unha terceira mixta, combinando as dúas anteriores. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista pensa que a Xunta de Galicia debería elaborar 

unha serie de medidas para cubrir eses postos de traballo que se demandan por 

parte das empresas tecnolóxicas da información e da comunicación. Sería unha 

boa fórmula de empregabilidade para moitas persoas que están en desemprego e 

tamén sería unha saída profesional para moitos mozos e mozas da nosa terra. 

 

O sector das TIC converteuse nun dos principais motores do mercado laboral 

autonómico. Ten algo máis de 14.200 traballadores a data de 31 de agosto, tras un 

incremento do 25,7 % en comparación cos datos de afiliación previos á 

pandemia, segundo o Instituto Galego de Estatística (IGE). O auxe das profesións 

dixitais ten moito que ver coa importante subida das bases de cotización na 

recadación do IRPF este ano e durante o ano 2021. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten pensado o Goberno galego elaborar un plan de inserción laboral para 

fomentar que as persoas en desemprego podan optar ós empregos do sector 

TIC? 

 

2. Vai a Xunta de Galicia a elaborar un plan para fomentar que a mocidade se 

forme no sector TIC e coñeza as diversas saídas profesionais deste sector, 

involucrando ós institutos, ás universidades e ó propio sector? 

 

3. Ten planificado a Xunta de Galicia máis formación para persoas 

desempregadas no sector das TIC para o ano 2023? En caso afirmativo, 

cantos cursos e de que tipo? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Carmen Rodríguez Dacosta 

   Noelia Otero Lago 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:54:53 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 02/01/2023 11:55:00 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:55:10 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:55:18 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-iB

iG
B

ZF
A

G
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

169794

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-2

Je
N

Y
dx

lJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-iBiGBZFAG-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-2JeNYdxlJ-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 
 

A PO-510 é unha estrada que pertence á rede primaria básica da Xunta de Galicia. 

Esta estrada vai desde a parroquia de Atios no Concello de Porriño, no 

cruzamento da Casilla, ata a parroquia de Oleiro en Salvaterra do Miño. 

 

A PO-510 ten a súa orixe na antiga estrada do Porriño a Salvaterra. Nos primeiros 

tres quilómetros segue o mesmo trazado que esta vía, atravesando unha zona 

industrial e o lugar da Vaquería o que ten xerado as protestas da veciñanza pola 

alta densidade de tráfico. Calculase que o número de persoas que circulan 

diariamente por ese tramo é de 60.000, ademais existen soamente no Polígono da 

Granxa 10.000 contratos de traballo. 

  

A maiores, a partir do quilómetro tres, segue un trazado de nova creación, 

tomando a antiga estrada denominada PO-407. Este trazado está completamente 

valado e non ten cruzamentos ao mesmo nivel coas outras vías e remata nunha 

rotonda que a enlaza coas estradas PO-400 e PO-402. 

 

No ano 2008 abriuse un ramal que permite acceder a autovía A-55 sentido Vigo 

 directamente dende a PO-510 no enlace da Casilla, o que permite ao tráfico 

procedente de Salceda de Caselas e de Salvaterra do Miño  acceder a autovía sen 

atravesar o centro do Porriño ou o Polígono das Gándaras . 

 

Tamén hai que ter en conta que a parroquia de Budiño, situada no Concello de 

Porriño está localizada ao sur do municipio. É a de maior extensión e ten un 

carácter singular porque nesta parroquia se sitúan os polígonos industriais das 

Gándaras e o da Granxa. 

 

Esta estrada PO-510 serve de paso para os veciños e veciñas de Salceda e 

Salvaterra , este fluxo de vehículos pesados e a maiores de turismos provoca que 

os e as viandantes e os e as ciclistas sufran situacións perigosas para a súa 

integridade física, por iso a veciñanza leva demandando durante anos beirarrúas e 
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pasos de peóns nesta estrada, así coma pantallas acústicas para mellorar a súa 

calidade de vida. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a iniciar inmediatamente a redacción do proxecto 

de construción das beirarrúas na PO-510 nos tres primeiros quilómetros 

desta estrada onde se ubica o barrio da Vaquería en Porriño? 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia incluír medidas de mellora da 

seguridade viaria como pasos de peóns na PO-510 nos tres primeiros 

quilómetros desta estrada onde se ubica o barrio da Vaquería en 

Porriño? 

3. Vai o Goberno galego a instalar pantallas acústicas na PO-510 nos tres 

primeiros quilómetros desta estrada onde se ubica o barrio da Vaquería  

en Porriño? 

4. Ten pensado o Goberno galego incluír nos orzamentos da Comunidade 

Autónoma de Galicia para o ano 2023 un orzamento suficiente para 

executar as obras da estrada autonómica PO-510 en Porriño? 

 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Eduardo Ojea Arias 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:56:22 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:56:29 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:56:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

As Illas Cíes son un dos grandes atractivos turísticos da nosa comunidade 

autónoma, o cupo para visitalas estivo cheo todo o mes de agosto deste ano. Estas  

illas son un dos maiores reclamos turísticos da nosa terra. A praia de Rodas é o 

seu buque insignia, cunha proxección internacional única xa que en 2007 os 

lectores do xornal The Guardian a cualificaron como a illa máis fermosa do 

mundo. Estas illas foron acumulando recoñecementos polo seu labor ambiental, 

investigación científica, promoción turística e educativa e xestión sostible. 

 

As Illas Cíes e Ons recibiron o ano pasado 456.255 visitantes. Cómpre salientar o 

peso das Cíes no Parque Nacional que creceu máis que nunca o ano pasado, a 

espera dos datos deste. 

 

Dende o pasado 15 de setembro as illas Cíes, só acepta 450 turistas cada xornada 

fronte os 1.800 que habitualmente acollía ata dita data. Unha limitación  que ven 

da Xunta de Galicia, a pesar de que moitas persoas aínda están de vacacións en 

setembro e outubro e que cada ano que pasa o bo tempo o temos máis meses. E a 

partir do 15 de outubro eliminarase as saídas diarias e xa só se poderán visitar as 

illas en barco as fins de semana, polo que estarán mais restrinxidas as visitas. 

 

Con estas medidas non se desestacionaliza o turismo na nosa terra. Sería unha 

boa medida para non estacionalizar o turismo ampliar os meses de visita ás illas 

Cíes, así como aumentar o número de turistas a partir do 15 de setembro. 

 

Estas medidas tamén as solicitan o sector da hostalería e do turismo, xa que sería 

unha forma de ampliar a época de visitas ás Illas Cíes, tendo unha repercusión 

económica directa nestes sectores que sufriron tanto na pandemia e que aínda se 

están recuperando. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a ampliar a época de visitas ás Illas Cíes para 

desestacionalizar o turismo? En caso negativo, cales son os motivos? 

2. Ten pensado o Goberno galego aumentar o número de visitantes ás Cíes a 

partir do 15 de setembro ? En caso negativo, cales son os motivos? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Noelia Otero Lago 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:57:28 

 
Noelia Otero Lago na data 02/01/2023 11:57:35 

 
Martín Seco García  na data 02/01/2023 11:57:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

En decembro de 2020 a nova concesionaria, unión temporal de empresas Lugove, 

substituíu ás empresas ATSA e Melytour, despois de cincuenta anos ao fronte do 

servizo de autobuses que une Baiona, Nigrán e Gondomar con Vigo. “Os novos 

autobuses traerán importantes novidades para os usuarios. Entre elas, tres liñas 

rápidas que permitirán aforrar, segundo os cálculos da Xunta de Galicia, ata 

máis de media hora por traxecto á cidade mediante a redución de paradas, e a 

entrada en funcionamento dunha liña circular que unirá os tres concellos de 

Baiona, Nigrán e Gondomar” segundo anunciara nesas datas a conselleira de 

Infraestruturas e Mobilidade. 

O novo contrato mantivo o ámbito xeográfico do anterior e reordenou as 

conexións entre o Val Miñor e o Baixo Miño con Vigo, dun xeito que afecta aos 

concellos da Guarda, Baiona, Gondomar, Nigrán, Oia, O Rosal, Tomiño e Tui. Os 

veciños e veciñas destas comarcas ían beneficiarse de melloras con máis 

desprazamentos directos á cidade a través de tres liñas de nova creación que se 

sumarían ás máis de 30 expedicións diarias ao Baixo Miño e ás máis de 80 

miñoranas. A liña número 25 parte de O Rosal e percorre Tomiño e Gondomar 

ata Vigo. Reduciu o número de paradas de máis de 50 a 13 e cubriría o traxecto 

nun tempo estimado dunha hora, 30 minutos menos do habitual. As liñas 26 e 27, 

que comunican a Guarda con Vigo pola costa, percorren distancias de 74 e 64 

quilómetros con 16 e 15 paradas, respectivamente. As viaxes mantéñense en 1 

hora e 20 minutos e reduciríanse en 40 minutos con respecto ás anteriores co 

mesmo percorrido, segundo os datos que ofreceu Conselleira de Infraestruturas e 

Mobilidade na súa presentación. 
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Estas melloras anunciadas en decembro do 2020 pola Xunta de Galicia non se 

están cumprindo. Os usuarios e usuarias da ruta Vigo - A Guarda quéixanse 

continuamente de que non se cumpren os horarios, fundamentalmente na época 

estival e non se reduciu o tempo, as liñas non son mais rápidas como se 

anunciara. Esta reivindicación a levan facendo desde fai dous anos os usuarios e 

usuarias desta liña de autobuses sen que desde a Xunta de Galicia se faga 

absolutamente nada para dar solución a estas queixas. 

En novembro de 2021 o noso grupo parlamentario xa preguntamos sobre as 

previsións da Xunta de Galicia respecto da esixencia á empresa Lugove, 

concesionaria da liña de autobuses Vigo-A Guarda, de garantir a limpeza diaria 

dos autobuses, a instalación de baños na cabeceira de cada liña para o seu persoal 

e o cumprimento dos horarios estipulados”. A contestación formulada pola 

Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, foi a seguinte: 

“O Plan de Transporte Público de Galicia garante estándares de calidade no que 

se refire, entre outros ámbitos, á limpeza ou ao cumprimento dos horarios. 

Estándares de calidade que lle son esixidos a todas as empresas concesionarias e 

cuxo cumprimento é obxecto de seguimento por parte da Dirección Xeral de 

Mobilidade”. 

Eses estándares de calidade non están sendo esixidos á empresa Lugove porque 

segue sen cumprir os horarios e cada vez hai máis queixas por parte dos usuarios 

e usuarias desta liña Vigo – A Guarda. 

E a maiores, a día de hoxe son moitas as persoas usuarias da liña Vigo- Baiona 

que non poden utilizar este transporte diariamente porque non hai prazas nos 

autobuses en horas puntas e non se formula por parte da empresa poñer reforzos 

nesas franxas horarios onde hai máis pasaxeiros. 

 Este aumento de viaxeiros nesta liña de autobús é debido a que no pasado mes de 

xuño o Consello de Ministros aprobaba o Real decreto lei 25/2022, que contiña as 

medidas polas que o Goberno central financiaba á redución do prezo dos abonos e 

títulos multiviaxes para fomentar o transporte público. Entre as medidas 

recollíanse as axudas directas para reducir nun 30 % o prezo dos abonos e títulos 

multiviaxes do transporte público colectivo de competencia autonómica ou local. 
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Despois desta medida do Goberno de España, a Xunta de Galicia tamén tivo que 

aplicar medidas como un desconto do 50 % nos prezos do autobús autonómico. 

Dende o noso grupo parlamentario solicitámoslle ó Goberno autonómico que 

poña solucións ás queixas continuas das persoas usuarias do transporte 

autonómico. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten pensado a Xunta de Galicia esixirlle á empresa concesionaria cumprir 

o horario estipulado dos autobuses da empresa que realiza a liña Vigo – A 

Guarda? 

2. Vai o Goberno autonómico a solicitarlle á empresa Lugove poñer reforzos 

de autobuses nas horas puntas na liña Vigo - Baiona? 

 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2027 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Eduardo Ojea Arias 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 02/01/2023 11:58:28 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 02/01/2023 11:58:35 

 
Eduardo Ojea Arias na data 02/01/2023 11:58:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago, Eduardo Ojea Arias e 

Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

A incapacidade da Xunta de Galicia para dar resposta ás necesidades en materia 

de vivenda amósase na brusca caída do investimento en vivenda dende a chegada 

do PP a Xunta de Galicia. 

Esta situación ten un claro exemplo en Vigo, aquí os preto de 6.000 demandantes 

de vivenda en réxime de protección tiveron unha resposta da Xunta de Galicia 

cunha oferta de 62 vivendas protexidas, grazas a cesión de parcelas municipais do 

Concello de Vigo. 

Esta situación de esquecemento da política de vivenda contrasta coa defensa da 

competencia autonómica exclusiva en materia de vivenda nas mesas de diálogo 

sobre a distribución dos fondos do "Plan de Recuperación, Transformación e 

Resiliencia" dedicados á vivenda. 

Preto de 6.000 demandantes de vivenda protexida de Vigo están á espera de que a 

Xunta de Galicia faga realidade a ampliación de Navia.  Sen embargo, a realidade 

é que a pesar de ser a cidade galega con maior número de demandantes de 

vivenda protexida, a Xunta de Galicia leva 13 anos dando as costas ás familias 

viguesas. Deste xeito, a necesaria ampliación de Navia, non só chega tarde senón 

que resulta claramente insuficiente para responder á demanda da cidadanía. 

A revisión do PXOM prevé máis dun 37 % de vivendas sometidas a réxime de 

protección nos novos desenvolvementos urbanísticos, en particular prevé o 

desenvolvemento de ámbitos de solo co 100 % ou 9% de vivenda de protección. 

Dado o insuficiente compromiso da Xunta de Galicia, para cubrir a demanda de 

vivenda protexida da cidade, o Concello de Vigo dentro dos traballos de 

planificación da cidade e de revisión do PXOM, contactou coa Xunta de Galicia 

para ofrecer a colaboración da cidade na planificación de calquera ámbito ou 

polígono de planeamento que, dentro do horizonte de execución da revisión do 

PXOM que abarca ata 2050, incorporara as actuacións que o IGVS podería 

promover na cidade para dar resposta a demanda presente e futura de vivenda de 
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protección.  Dita demanda estaba avalada ademais no Plan Sectorial de Vivenda 

da Xunta de Galicia que, desgraciadamente, leva 13 anos á espera. 

Para sorpresa do Goberno local, a Dirección do IGVS non só rexeitou calquera 

participación na promoción de vivenda de protección na cidade nos próximos 30 

anos, senón que afirmou que garantir o acceso a unha vivenda pública é unha 

cuestión que corresponde ós concellos. 

Ante a evidente necesidade de atender a demanda social de vivenda en réxime de 

protección, o Goberno municipal terá que paliar a ausencia autonómica e para elo 

establece como actuación pública a desenvolver pola Administración municipal 

os ámbitos incorporados no PXOM en revisión con destino maioritario a vivenda 

a prezo taxado. Neste senso, o documento de aprobación provisional incorporará 

a ordenación detallada do Parque Central para que esta actuación pública sexa das 

primeiras en executarse en desenvolvemento do plan  xeral. Actuación que levará 

unha importante porcentaxe de vivenda en aluguer. 

En todo caso, compre fixar compromisos da Administración competente en 

materia de vivenda co obxectivo de mellorar o acceso á vivenda para cumprir o 

compromiso constitucional de accesos a unha vivenda digna. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Vai a Xunta de Galicia garantir unha alternativa residencial digna en Vigo 

para as persoas e familias en situación de vulnerabilidade social vítimas 

dun desafiuzamento? 

2. Ten pensado o Goberno galego despregar unha decidida promoción pública 

de vivenda para atender ós preto de 6.000 demandantes de vivenda 

protexida que hai en Vigo? 

3. A Administración autonómica vai construír as 1.600 vivendas de 

promoción pública de Navia en Vigo no prazo máximo de 4 anos? 

4. O Goberno galego ten pesado destinar maioritariamente ó alugueiro as 

vivendas de promoción pública a desenvolver no barrio de Navia na cidade 

de Vigo? 

Pazo do Parlamento, 2 de xaneiro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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